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درجلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم مطرح شد؛

انتقاد معاون شهردارقم
 از نابسامانی سرویس های مدارس 

معاون آموزش ابتدایی اداره آموزش و پرورش استان قم :

ثبت نام کودکان قمی در دوره پیش دبستانی الزامی است

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با تأکید بر وجود نابسامانی در وضعیت کنونی سرویس مدارس، از اجرای ناقص 
آیین نامه جابه جایی دانش آموزان انتقاد کرد. مسعود طبیبی در پنجاه و دومین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر قم در سالن جلسات ساختمان شهید باکری، با اشاره به اخذ مجوز ردیف اعتباری با عنوان تعمیر، تجهیز و تکمیل 
ساختمان اداری منطقه یک شهرداری قم اظهار داشت: تا زمان آماده سازی ساختمان جدید آرتا در مجموعه آرتا، راه اندازی 
خط تاکسی عملیاتی خواهد شد. وی در ادامه تعیین تکلیف نرخ پیشنهادی خدمات مربوط به حمل ونقل دانش آموزان 
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جابه جایی حجم قابل توجهی از دانش آموزان توسط افراد فاقد صلاحیت

بیم و امید احیای برجام
های  پیام  کنار  در  ای  رسانه  های  تحلیل  و  خبرها 
مواضع  شدن  نزدیک  از  غربی  و  ایرانی  های  دیپلمات 
ایران و آمریکا و در نتیجه نوعی خوشبینی توام با احتیاط 
نسبت به اعلام پایان موفقیت آمیز مذاکرات و احیای 

توافق هسته ای حکایت دارد. دو طرف با درک اهمیت گفت و گوها و بدون جایگزین 
بودن برجام می کوشند با ابزار دیپلماسی به عنوان مسیری با کمترین هزینه و بیشترین 
منفعت امتیازات مورد نظر خود را بدست آورند تا با تکیه بر نوع قرائت خود از مذاکرات 
در مسیر اقناع مخالفان داخلی و حفظ پایگاه حامیان خود ندای کامیابی سر دهند . 
اگرچه به دلیل تجربه پیشین به بن بست رسیدن مذاکرات در اوج خوشبینی ها نسبت 
به حصول توافق نمی توان با قاطعیت از امضای توافق در شرایط کنونی سخن گفت 
اما به نظر می رسد ابتکار اروپایی ها برای نزدیک کردن مواضع دو طرف در زمینه غلبه 
بر چالش ها، ترمیم اختلاف نظرها برای اتخاذ تصمیمات مهم و چشم پوشی از برخی 
خواسته هایی که پیشتر شرط لازم دو کشور برای انعقاد هرگونه توافقی محسوب می شد 
موفقیت هایی به همراه داشته است. امری که می تواند یکی از طولانی ترین مذاکرات 
تنش زدایی و منع اشاعه هسته ای با سابقه دو دهه مذاکرات بی وقفه را بدون وارد شدن 
طرف ها به مسیر برخورد نظامی با پیامدهایی فاجعه بار برای منطقه و جهان به سرمنزل 

مقصود برساند. 
مسئله حائز اهمیت برای ایران در شرایط کنونی این است که دولت آمریکا و اتحادیه 
اروپا تا چه میزان به وعده های خود مبنی بر انتفاع ایران از مزایای برجام، برداشته شدن 
محدودیت ها بر تجارت خارجی و پایبندی به اصول یک توافق پایدار در قالب برداشتن 
گام های عملی برای لغو تحریم ها به خصوص در حوزه های بانکی و نفتی به عنوان 

ضمانت توافق جامه عمل خواهند پوشاند.
برخلاف تبلیغات مخالفان با توجه به اهمیت توافق برجام به عنوان نقطه ای کانونی در 
حوزه روابط خارجی ایران، اساسا مناسبات میان ایران و غرب در کنشگری پیرامون حل 
معادله اتمی را باید در دوری و نزدیکی نسبت به برجام مورد سنجش قرار داد. چنانکه به 
نظر می رسد دولت سیزدهم نیز در حال احیای همان توافق سال ۲۰۱۵میلادی است. 
احیای برجام در وضعیت آشوبناک کنونی حوزه روابط بین الملل و نظم نوین جهانی 
برای ایران، آمریکا، اروپا، خاورمیانه و رژیم منع اشاعه هسته بازی برد – برد محسوب می 
شود. برد برای آمریکا، زیرا بایدن توافق هسته ای با ایران را دستاوردی دیپلماتیک در 
سبد خالی دستاوردهای سیاست خارجی خود می داند که در آستانه انتخابات میان 
دوره ای کنگره می تواند آن را به قیمت گزافی به مردم خسته از جنگ های بی پایان 
ایالات متحده در خاورمیانه بفروشد به خصوص که به نظر می رسد ایران از خواسته خود 
مبنی بر خروج سپاه پاسداران از لیست سازمان های تروریستی خارجی آمریکا چشم 
پوشی کرده است مسئله ای که می تواند میدان مانوری برای بایدن در برابر مخالفان خود 
باشد.  در کنار آن با بازگشت نظارت های آژانس بین المللی انرژی اتمی، ایران پیشبرد 
برنامه هسته خود را متوقف خواهد کرد و به نظارت های گسترده آژانس تن خواهد داد، 
در کنار آن ورود نفت ایران به بازار انرژی جهانی در ایجاد تعادل بازار و کاهش قیمت ها 
نقش ایفا خواهد کرد مسئله ای که به ضرر متحد ایران یعنی روسیه خواهد بود کشوری 
که به دلیل تحریم های گسترده سعی دارد با ارائه تخفیف های حداکثری سهم ایران در 

بازارهای نفتی آسیا را تصاحب کند.
برجام برای ایران اما با بیم و امیدهای زیادی همراه است. امید برای بهبود وضعیت 
آشفته اقتصادی و مهار تورم افسارگسیخته ای که قدرت خرید طبقات متوسط را تضعیف 
و سفره طبقات پایین را خالی تر از همیشه کرده است. امید برای عادی شدن چرخه نقل 
و انتقال پول، تکنولوژی و ورود سرمایه خارجی به کشور در شرایطی که فشار تحریم ها و 
سوء مدیریت داخلی دهه نود را به دهه ای از دست رفته برای اقتصاد ایران تبدیل کرده 
است. امید به خارج شدن کامل از وضعیت استثنایی در صحنه بین المللی که می تواند 
در نبرد روایت ها از ایران به عنوان کشوری مخل نظم و امنیت جهانی و در ذیل فصل 

هفتم منشور ملل متحد برچسب زدایی کند. 
امید به تحقق بیش از بیش حکمرانی خوب برای دولتی گرفتار در انواع بحران های 
داخلی و خارجی، افزایش سرمایه اجتماعی، مشروعیت و کاهش شکاف دولت – ملت. 
اما برجام روایت بیم را نیز همراه خود خواهد داشت. بیم از موقتی بودن آرامش و خطر 
تکرار تاریخ با خروج دوباره آمریکا از توافق و جمهوری خواهانی که برای نابودی هر نوع 
توافقی در آینده نزدیک خط و نشان می کشند. بیم از حفظ ساختار تحریم ها با عنوان 
های حقوق بشری، تروریسم و مسائل منطقه ای و در نهایت بیم از دست دادن چندباره 

فرصت گذر از اقتصاد وابسته به درآمدهای نفتی. 
هرچه باشد برجام همچنان در سپهر سیاست خارجی و داخلی ایران در زمینه نوع 
تعامل با جهان و شکل دادن به قطب بندی های درون کشور ایفاگر نقشی کلیدی 
خواهد بود. توافقی که می تواند به فعال شدن دوباره روایت ها از برجام در قالب دوگانه 
سازش و مقاومت، وادادگی و ایستادگی، دلاوری و دلواپسی شکل دهد و آنها را بر بستر 

قرائت های ایدئولوژیک فرمول بندی کند.
روزنامه نگار

رضا مرادی*
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با کسب  رئیس هیات کشتی استان قم گفت: امیر عبدی فرنگی کار قمی 
مقام  سومی صاحب مدال برنز رقابت های قهرمانی جوانان جهان شد. هادی 
جهان  جوانان  قهرمانی  فرنگی  کشتی  مسابقات  در  داشت:  اظهار  علیایی 
در وزن ۷۲ کیلوگرم امیر عبدی در دور اول با نتیجه چهار بر ۲ از سد ایتو 
نیشیدا از ژاپن گذشت.وی ادامه داد: عبدی در دور دوم با نتیجه هشت بر 
صفر جاکوب سیمچیک از کرواسی را از پیش رو برداشت و راهی مرحله یک 

ایمان / گزارش /رضا ملکی :داستان تیم مظلوم فوتسال فردوس در چند ماه 
گذشته حکایت عجیبی دارد ،نزدیک به 4 ماه  بلاتکلیفی برای ماندن یا رفتن این 
تیم  درنهایت  این تیم در قم ماندنی شد .مهندس قلی زاده صریحتا اعلام نمود که 
من قادر به تامین  هزینه  های این تیم نیستم یا مجموعه استان هزینه ها را تامین و 
یا اسپانسر پیدا کنیدیا اجازه دهید تیم رابفروشم. فروش این تیم با مخالفت دکتر 
سانی خانی مدیرکل جدید ورزش وجوانان روبرو شد ومقررشد  تا با عزم جمعی 

رئیس هیات کشتی استان قم خبرداد:
کسب مدال برنز فرنگی کار قمی از مسابقات جوانان جهان 

ازحبس سرپرست درهتل تا وعده های عملی نشده مسئولان؛
اتفاقات عجیب سفرتیم فوتسال فردوس قم به اصفهان!
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استاندار قم در نشست خبری به مناسبت هفته دولت:

فرودگاه قم در دولت سیزدهم به بهره برداری می رسد 
دولت تعهدات لازم در پروژه متروی قم را پذیرفته است
تمام مصوبات سفر رئیس جمهور به قم در دست اجرا است

افتتاح 181 پروژه عمرانی درهفته دولت 
منوریل تا مصلی اجرا می شود

استاندار قم در نشست خبری به مناسبت هفته دولت:

فرودگاه قم در دولت سیزدهم 
به بهره برداری می رسد 

استاندار قم گفت: فرودگاه قم چه با سرمایه گذار کنونی و چه با سرمایه گذار دیگر در همین 
دولت به بهره برداری می رسد.

سید محمدتقی شاهچراغی عصر روز دوشنبه در نشست خبری با اصحاب رسانه که به 
مناسبت هفته دولت برگزار شد، از افتتاح فرودگاه قم تا پایان این دولت خبر داد و گفت: این 

طرح با حضور پیمانکار فعلی یا پیمانکار دیگر در دولت سیزدهم به پایان می رسد.
استاندار شهرداری را متولی جمع آوری ریل متروکه داخل شهر خواند و گفت: استانداری 

پیگیر به نتیجه رسیدن این طرح است.
وی منوریل را دیگر طرح جامانده از دولت های گذشته دانست و افزود: دولت اصرار دارد از 
محل اعتبار تهاتر نفت این طرح را اجرا کن. و قرار است شرکت مپنا که در پیمانکار این پروژه 

بود آنرا تکمیل نماید.
شاهچراغی دولت را بر اجرای این طرح مصمم دانست و افزود: مسیر مصوب اجرایی منوریل 

به طول ۶ و ۸ دهم کیلومتر از انتهای رودخانه تا مصلی است.
وی افزود :اعتبار این طرح به هر میزانی که باشد توسط دولت تامین می شود منتهی در مسیر 

اجرا ملاحظات فنی دارد. 
استاندار تهیه واگن برای مترو قم را از دو مسیر شرکت واگن سازی تهران و یک شرکت خارجی 

دانست و گفت: دولت سیزدهم پذیرفته تعهدات را نسبت به مترو در همین دولت انجام دهد.
وی شایعه نپذیرفتن شهرداری تهران مبنی بر در اختیار قرار دادن واگن به استان قم را رد کرد 

و گفت: از نظر مباحث فنی امکان استفاده از واگن های تهران نبود.
تمام مصوبات سفر رئیس جمهور به قم در دست اجرا است

استاندار قم با بیان اینکه عمده مصوبات سفر رئیس جمهور به قم در مسیر اجرا قرار گرفته 
است، یادآور شد: تمام اقدامات انجام شده طی ماه های گذشته در مسیر پیشرفت و آبادانی 

استان قم در تمام حوزه ها بوده است.
وی با اشاره به اینکه برخی از مصوبات دغدغه عمومی و نیازهای مردم و استان است، بیان 
کرد: اولویت ما به سرانجام رساندن بخشی از پروژه هایی است که در دل جامعه وجود دارد و 
می تواند مشکلات مردم را برطرف کند. استاندار تامین مسکن را یکی از مهم ترین اقدامات 
دولت خواند و افزود: در استان قم ۱۲۸ هزار نفر در طرح مسکن متقاضی بودند که ۹۲ هزار 
نفر واجد شرایط تشخیص داده شدند. شاهچراغی با بیان اینکه ساخت ۴ هزار و ۸۰۰ واحد 
مسکونی  در استان در دستور کار است، گفت: این واحد ها از ۱۰ درصد تا ۹۰ درصد پیشرفت 
دارند.  وی ساماندهی سکونت های غیر رسمی، بافت فرسوده و ساختمان های مسکونی زیر 

دکل را از دیگر معضلات شهری دانست که استانداری پیگیر رفع آن ها است.
شاهچراغی جابه جایی دکل برق فشار قوی از داخل بافت مسکونی را راه برطرف کردن این 

معضل بیان کرد و اعتبار این طرح را ۱۱۵ میلیارد تومان دانست.
استاندار تصریح کرد: ۵۰ درصد از این اعتبار از محل استان )۳۲ هکتاری( و ۵۰ درصد آن از 

وزارت نیرو تامین و این طرح به زودی اجرا می شود.
وی با اشاره به ورود برخی از اتباع خارجی به خاک ایران و به خصوص استان قم از سال 

گذشته، گفت: تمامی اتباع حاضر در استان دارای شناسه هویتی هستند.
شاهچراغی در پاسخ به پرسشی درباره واگذاری برخی زمین های شهرک قدس، گفت: این 

زمین ها در دولت گذشته بر اساس قیمت کارشناسی به نیرو های مسلح واگذار شده است.
وی افزود: این واگذاری مرتبط با طرح مسکن دولت نیست و قرار است ۵ هزار واحد مسکونی 

در این زمین ها ساخته شود.
افتتاح ۱۸۱ پروژه عمرانی درهفته دولت 

وی درادامه  با اشاره به برنامه های هفته دولت ۱۴۰۱ در استان قم ابراز داشت: ۲ هزار و ۲۰۰ 
میلیارد تومان افتتاح پروژه در ۱۸۱ طرح با اشتغال ۴ هزار و ۶۰۰ نفر در قم خواهیم داشت.

استاندار قم افزود: در سفر سال گذشته رییس جمهور به غیر از ۲ هزار و ۳۰ میلیارد تومان 
طرحی که تا ۱۴۰۲ و استثنائا در ۱۴۰۳ جذب خواهد شد به نظر می رسد در سه ماه اول 

۱۴۰۲ کل اعتبارات سفر را از دولت جذب کنیم.

یک عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس :

کاهش سرعت اینترنت به کسب
 و کارها آسیب وارد کرده است

یک عضو کمیسیون امور داخلی 
کشــور و شوراها در مجلس تاکید 
کرد: مقوله قانونمند کردن فضای 
مجــازی یــک مقولــه درســت و 
دقیقی است که تفاوت معناداری 
با بستن و محدود کردن داشته و 
امید است مسئولان تصمیم گیر 
در این حوزه نگرانی مردم را درک 
2کننــد.  جلال رشــیدی کوچی با 

سخنگوی وزارت امور خارجه :
آمریکا و اروپا  بیش از ایران 

نیازمند توافق هستند
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رئیس مجلس :
اگر برنامه هفتم مانند گذشته

 نوشته شود هیچ خاصیتی ندارد
ســخنگوی وزارت امــور خارجه 
گفت: با وجود شــرایط سختی که 
دولت با آن مواجه بود، تحریم های 
ظالمانه و فراگیــری بیماری کرونا، 
دولت کارنامه بســیار خوب و قابل 
قبولی را ارایــه کرد.  ناصر کنعانی 
در نشســت خبری بــا خبرنگاران 
با اشــاره به مناسبت های مهم در 
ایام گذشته گفت: در مناسبت های 

رئیــس مجلــس بــا بیــان اینکه 
اقتصــاد دولتــی جــز ناکارآمدی 
نتیجــه ای ندارد گفــت: بنابراین 
اگر برنامه هفتم توسعه کل کشور 
را به روال گذشته بنویسیم حتی 
اگــر در مجلس و دولــت انقلابی 
هم باشــد هیچ خاصیتی ندارد.  
محمدباقر قالیباف بــا حضور در 
نشست هم اندیشی فراکسیون  2

رییس کل دادگستری استان قم  خبرداد:

مختومه شدن 139 هزار پرونده 
شوراهای حل اختلاف با سازش 

2
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نارضایتی بازنشستگان ازخدمات بیمه آتیه سازان حافظ

رییس کل دادگستری استان قم گفت: از تیرماه سال گذشته تا خردادماه سال جاری تعداد ۱۳۹ هزار و ۱۶4 فقره پرونده به همت 
شوراهای حل اختلاف استان با سازش مختومه شد.  حجت الاسلام والمسلمین علی مظفری در تشریح اقدامات دادگستری و 
شوراهای حل اختلاف استان قم در راستای ایجاد صلح و سازش در پرونده ها، بر لزوم تلاش برای حل اختلافات مردم پیش از 

در نظر دارد جهت تکمیل نیروی انسانی مورد نیاز خود در قالب قرارداد شرکتی مطابق جدول ذیل پس از 
برگزاری آزمون و مصاحبه تخصصی اقدام به جذب نیرو نماید.

افرادی که متقاضی حضور در آزمون می باشند می توانند برای ثبت نام از تاریخ ۱40۱/۶/۲ لغایت 
۱40۱/۶/۸  به آدرس :  قم - ابتدای بلوار غدیر - کوی شماره ۱۱ - اداره کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
استان قم - طبقه دوم - واحد ماشین آلات )آقای سعادت بخش(  ، مراجعه نموده و پس از مطالعه دقیق 

مفاد آگهی و با توجه به شرایط ذکر شده به ثبت نام اقدام نمایند.

شرایط عمومی :     
 ۱ .تابعیت نظام جمهوری اسلامی ایران

 ۲ .دارا بودن کارت پایان خدمت وظیفه عمومی و یا معافیت دائم.
۳ .عدم اشتهار به فساد اخلاقی ، نداشتن سابقه محکومیت و سوء پیشینه کیفری که موجب محرومیت از 

حقوق اجتماعی شده باشد. )با تایید مراجع ذی صلاح(.
 ۴ .عدم تعهد اشتغال در دستگاهها ، موسسات و شرکتها و کلیه نهادها و ارگان ها به هر شکل ممکن.

 ۵ .داشتن تندرستی و توانایی کامل جسمی و روانی )با تایید طب کار(.
 ۶. عدم اعتیاد به هر گونه مواد مخدر ، روان گردان و ... )با تایید مراجع ذی صلاح(.

* داوطلبان جهت ثبت نام حتما موارد ذیل را به همراه داشته باشند .
- ۲ قطعه عکس ۴×۳

- اصل و کپی گواهی پایان تحصیلی
- اصل و کپی کارت ملی 

- اصل و کپی تمام صفحات شناسنامه
- اصل و کپی کارت پایان خدمت وظیفه عمومی و یا معافیت دائم

اصل و کپی گواهینامه ویژه و پایه یک
- ارائه مدرک سوابق کاری

** ساعت مراجعه حضوری جهت ثبت نام همه روزه بجز روزهای تعطیل از ساعت ۸ الی ۱۳
** زمان و نحوه برگزاری آزمون متعاقبا اعلام خواهد شد.

فراخوان جذب راننده بابکت )قرارداد شرکتی(- نوبت اول

بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم

شناسه آگهی :1367802

سالروز شهادت  حضرت امام زین العابدین)ع( را تسلیت می گوییم.
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چرایی تعلل آمریکا
 در پاسخ به ایران

به جمع بندی  آمریکا در پاسخ  تاخیر  طولانی شدن 
چند  از  برجام  احیای  نویس  پیش  متن  درباره  ایران 

زاویه می توان به این مساله نگاه کرد؛ اول اینکه در قالب نظریه ی بازی ها و چانه زنی در 
مذاکرات می توان این را ارزیابی کرد که آمریکا دنبال این است تا دست برتر را در مذاکره 
داشته باشد و شاید دنبال این هستند که چطور توپ را در زمین ایران بیندازند تا امتیاز 

کمتری بدهند.
دوم، شاید به این دلیل که امکان توافق بیشتر شده است، در داخل آمریکا دو جناح 
معتدل و رایکال یعنی جناح آنتونی بلینکن و جیک سالیوان سعی دارند به اجماع نظر 
برسند و این کار سختی است. قبلا شاید امکان توافق را کم می دیدند و نیاز نداشتند 
به اجماع برسند اما الان سعی دارند که اجماع به دست آوردند و این ممکن است یکی 
از دلایل تاخیر در پاسخ شان باشد. سوم اینکه، شاید آمریکایی ها انتظار داشتند ایران 
متن پیش نویس را رد کند و این ها بتوانند مانور تبلیغاتی دهند و ایران را مسئول شکست 

مذاکرات معرفی کنند اما این موضوع هم محقق نشد.
چهارم اینکه احتمال دارد عملیات روانی و بازی رسانه ای باشد و آمریکایی ها بگویند 
از  بخشی  از  ایران  تا  دهیم  نشان  میل  کم  را  خود  است،  علاقه مند  ایران  که  حالا 

خواسته هایش در این روند یا در آینده بکاهد.
فکر می کنم اختلافات داخلی بلینکن و سالیوان عوامل مهم ترین و محتمل ترین 
عامل جدی است و سعی دارند به نوعی به اجماع برسند و طبیعی است که این مساله 
زمان بر است. میزان اختلافات میان این دو جناح آنقدر زیاد و جدی است که ممکن 
است به این منجر شود که آمریکا از ایران بخواهد از برخی خواسته های خود عقب 

بنشیند.
این تاخیر از سوی آمریکا الزاما  تاخیر منفی نیست اتفاقا معتقدم چون بحث جدی 
شده، هیات حاکمه آمریکا و وزارت خارجه دارند وقت می گذارند. اگر آمریکا با متن و 
پاسخ ایران مخالف بود همان ابتدا آن را رد می کرد اما وقتی معاون سابق وزیر خارجه 
آمریکا صراحتا می گوید آنچه ایران می خواهد، چیزی نیست که آمریکا نتواند تامین 
کند، این یعنی پیشنهادات ایران را قابل ارزیابی و بررسی می دانند و دلیل تاخیر هم 

در همین راستاست.
کارشناس مسایل بین الملل 

نداشتن قرارداد با بیشترمراکزدرمانی تاخیردرپرداخت ها؛

نارضایتی بازنشستگان ازخدمات
 بیمه آتیه سازان حافظ

بیمه تکمیلی معنایش این است که آنچه بیمه پایه پرداخت نکرد بیمه تکمیلی تقبّل 
نماید ومعمولا باید این بیمه یعنی بیمه آتیه سازان حافظ   که طرف قرارد با بازنشستگان 
؛بیمارستانهای  ها؛آزمایشگاهها  بیمارستانها؛درمانگاهها؛کلنیک  همه  با  است 

خصوصی تخصّصی وفوق تخصّصی  درسراسر کشور طرف قرارداد باشد.
 اگربه اکثرمراکزدرمانی  دولتی و خصوصی استان قم مراجعه داشته باشی متوجه 
که  است  درحالی   ندارند.این  قرارداد  حافظ  سازان  آتیه  بیمه  با  که  شد  خواهی 
بازنشستگان بخشی ازحقوق آنها بطورمستمرو هرماه به حساب بیمه آتیه سازان حافظ 

واریز می کنندامسال  هم بیمه تکمیلی ۵۰درصد گرانترشده!! 
جمعا  که  نفرزیرمجموعه  بالای ۳۰میلیون  همراه  به  بازنشسته  حدود ۴میلیون 
۳۵میلیون نفرهستند که هرماه مبالغی ازحقوق آنان به عنوان بیمه تکمیلی آتیه سازان 
حافظ  کسرمی شود وبه حساب صندوق بازنشستگی واریز می گردد. حال چگونه است 
که سرانه بیمه هر بازنشسته بدون کم و کاست و به موقع باید از حقوق آنها  کسروبه 

حساب صندوق بازنشستگی تحت عنوان بیمه تکمیلی واریز گردد.
 ولی بیمه آتیه سازان پوشش دهی مناسبی ندارد وبازنشستگان باید مدارک و فیش 
های پرداختی به مراکز درمانی را به دفاتر بیمه آتیه سازان درسطح شهر که چند دفترهم 
بیشترنیست ببرند و پس از تشکیل پرونده هزینه پرداختی توسط بیمه شده با تاخیر زیاد 

حداقل ۴۵ روز تا دوماه بعد  به حساب بازنشستگان واریز می شود.
این روند ارائه خدمات  موجب نارضایتی شدید بازنشستگان که تحت پوشش بیمه 
تکمیلی آیته سازان حافظ  هستند شده است.واقعا اگر این شرکت بیمه توان ارائه 
خدمات پشتیبانی  ازندارد چرا باید این شرکت بیمه همچنان  طرف قرارداد باشد چرا 

نهاد های نظارتی به ترک فعل های این شرکت بیمه ورود نمی کنند ؟!
وقتی که اکثر مراکز درمانی به علت بد حسابی طرف قرارداد این شرکت نیستند 
چرا باید بیمه تکمیلی بازنشستگان همچنان دراختیار این شرکت باشد؟! آیا حق 
بازنشستگان  که عمر خود را صرف خدمت در دستگاههای استخدامی خود نموده 
اند و ماهیانه نیز حق بیمه تکمیلی از حقوق آنها کسر می شود این است که با مشکلات 

عدیده برای دریافت خدمتی که حق آنها است مواجه باشند.

یک عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس :

کاهش سرعت اینترنت به کسب و کارها 
آسیب وارد کرده است

یک عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس تاکید کرد: مقوله قانونمند 
کردن فضای مجازی یک مقوله درست و دقیقی است که تفاوت معناداری با بستن و 
محدود کردن داشته و امید است مسئولان تصمیم گیر در این حوزه نگرانی مردم را درک 
کنند.  جلال رشیدی کوچی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به افزایش قیمت اینترنت و 
کیفیت پایین آن در سطح کشور، بیان کرد: زمانی که قیمت اینترنت به خصوص اینترنت 
همراه گران شد وزیر ارتباطات اعلام کرد که این افزایش قیمت به این منظور اتفاق افتاده 
تا اپراتورها درآمدی برای ارتقای کیفیت اینترنت داشته باشند. بنده در همان موقع اعلام 
کردم که اقدامی در حال رخ دادن است که آینده آن مشخص نیست. امروز شاهد هستیم 

که نه تنها کیفیت اینترنت افزایشی نداشته بلکه کاهش نیز پیدا کرده است.
از وعده شش ماهه وزیر ارتباطات یک سال گذشت

وی در ادامه اظهار کرد: مردم امروز پول بیشتری برای اینترنت پرداخت کرده اما خدمات 
با کیفیت پایین تری دریافت می کنند. بنده به یاد دارم در زمان افزایش قیمت اینترنت وزیر 
یک بازه زمانی شش ماهه را مشخص کردند که امروز از آن ۶ ماه، ۶ ماه دیگر نیز گذشته 
است. یعنی قریب به یک سال است که وعده وزیر به جایی نرسیده است. متاسفانه این 
وضعیت باعث نارضایتی مردم شده است. گاه و بی گاه هم به دلیل فرسوده بودن شبکه و 
یکسری اقدامات ان شاءالله غیر عمد شاهد هستیم که کاهش سرعت اینترنت در برخی 
از پلتفرم ها و شبکه های اجتماعی محسوس تر است. نماینده مردم مرودشت در مجلس 
شورای اسلامی تصریح کرد: خیلی از افرادی که در این شبکه های اجتماعی فعال هستند 
از این محل کسب درآمد می کنند. این کاهش سرعت اینترنت به کسب و کار آنها آسیب وارد 
می کند. مقوله قانونمند کردن فضای مجازی یک مقوله درست و دقیقی است که تفاوت 
معناداری با بستن و محدود کردن دارد. قانونمند کردن یک چیز است و بستن و محدود 
کردن چیز دیگری است. امیدوارم تصمیم گیران در این عرصه به این موضوع دقت نظر 
داشته باشند. چون واقعا مردم نگران هستند. امیدواریم مسئولان تصمیم گیر در این حوزه 
این نگرانی را درک کنند.باید با نگاه عدالت محور پهنای باند افزایش یابد وی در ادامه با اشاره 
به ضرورت افزایش پهنای باند تاکید کرد: به صورت ویژه در پلتفرم اینستاگرام ما کاهش 

پهنا نداشته ایم اما شاهد افزایش تعداد کاربران هستیم که اختلالاتی را به وجود می آورد. 
 

 محمدرضا عارف: 

امنیت جامعه با امنیتی سازی و نگاه های 
امنیتی حاصل نمی شود

رئیس بنیاد امید ایرانیان با اشاره به سوء قصد به مرحوم علی محفوظی و افزایش 
جرایمی همچون زورگیری تاکید کرد: متولیان نظم و امنیت جامعه وظایف اصلی خود 

را به گشت ارشاد و برخورد با نهادهای امنیتی تقلیل ندهند. 
متن یادداشت اینستاگرامی محمدرضا عارف به شرح زیر است:فاجعه سوء قصد 
به دکتر علی محفوظی به دنبال دیگر جرایم مشهود ،مانند زورگیری از شهروندان در 
خیابان های پایتخت و دیگر شهرهای کشور که با رعب و وحشت هموطنان عزیزم 
همراه بوده است، جدای از برخی دلایل جامعه شناختی همچون مشکلات معیشتی 
و اقتصادی، نشان از این دارد که متولیان ِ نظم و امنیت کشور به جای تقلیل ِ برخی 
وظایف محوله به موضوعاتی همچون گشت ارشاد و برخورد با فعالان مدنی باید در 

حفظ و ارتقاء امنیت جامعه و  شهروندان بیش از گذشته هوشیار باشند.

اخبار

فرمانده نیروی هوافضای سپاه:

امروز صادرکننده موشک و پهپاد هستیم  
سردار سرتیپ پاسدار حاجی زاده گفت: ما در گذشته هیچ کدام از توان نظامی که 
امروز داریم را نداشتیم، اکنون صادرکننده موشک و پهپاد هستیم، این کارنتیجه میدان 
دادن به جوان ها، برنامه ریزی دقیق، کار با شرکت های دانش بنیان و ایجاد ارتباط های 

قوی با دانشگاه ها بود.
سردار سرتیپ پاسدار امیر علی حاجی در جمع مسئولین و دانشجویان دانشگاه 
فردوسی مشهد با بیان اینکه سالهاست شاهد یک جنگ ترکیبی از سوی دشمن هستیم، 
گفت: امروز بزرگترین مشکل ما بحث اقتصادی است، اما امیدواریم با همت و تلاش آحاد 

مسئولان بخش های مختلف کشور و همراهی مردم مشکل های باقیمانده حل شود.
وی با بیان اینکه مشکل اقتصاد ما از سوی عوامل خارجی با تحریم ها و فشار های 
مختلف آغاز با بی عملی برخی در داخل ادامه یافت، گفت:همین حجم تحریم کافیست 
تا یک کشور را زمین بزند، اما دشمنان بنای این را داشتند تا با اعمال تحریم و فشار 

اقتصادی مردم را در مقابل نظام قرار دهند.
سردار حاجی زاده با بیان اینکه اقدام آمریکایی ها از خارج و امید به آمریکایی ها از 
داخل، ۲ تیغه قیچی برای اقتصاد کشور بود، گفت: مردم برخی مواقع انتقاد می کنند، 
حق هم دارند، اما بدانید که یک فشار از دو طرف آورده شد و مشکلات عدیده ای برای 

کشور ایجاد شد.
وی با تاکید بر اینکه مقام معظم رهبری طی سالیان مختلف نسخه رفع مشکل کشور 
را مشخص کردند، گفت: اگر امسال تولید و اشتغال را با رفع موانع تولید در کنار تقویت 
و بهره گیری از توان دانش بنیان مطرح کردند نتیجه و عصاره صد ها جلد کتاب و راه ها و 

روش هایی است که دانشمندان و متخصصان این امر ارائه دادند.
فرمانده نیروی هوافضای سپاه با بیان اینکه بسیاری از شرایط را می توان با اقدامات 
دانش بنیان خلق و ایجاد کرد، گفت: ما در برخی بخش ها زمینه های کاری را نداریم و 
باید آن را به وجود بیاوریم و اگر به درستی شرایط را فراهم کنیم کار ایجاد میشود و موجب 
حرکت صنعت ما می شود. وی با تاکید بر اینکه در بخش های مختلف درگیر حوزه های 
بنیان شاید در حوزه برخی محصولات  بنیان هستیم، گفت: کار های دانش  دانش 
جوابگو بود و در برخی موارد بار ها شکست خورد، اما با تلاش و کوشش موانع آن رفع 
شد و راه های تازه تری برای ما گشوده شد چرا که با مبحثی به نام دانش بنیان سر و کار 
داریم که می تواند جهشی برای کار ما ایجاد کند و آن را تبدیل به یک سونامی در اقتصاد 
کند، عزیزان؛ این کار ها در حوزه دفاعی کشور ما انجام شده است و اگر امروز حرفی برای 
گفتن داریم تلاش زیادی برای آن داشته ایم. سردار حاجی زاده حرکت در لبه فناوری روز 
دنیا در حوزه پهپادی راثمره تلاش و جدیت و مجاهدت مستمر دانست و گفت: این مهم 
دستاوردی است که حتی دشمنان ما نیز به آن اذعان دارند؛ چندی پیش بود که فرمانده 
نیروی تروریستی سنتکام با صراحت اعلام کرد که ایران برتری هوایی را با هواپیما های 
بدون سرنشینش بعد از ۸۰ سال از ما گرفته است. سردار حاجی زاده درخصوص مباحث 
موشکی نیز تصریح کرد: غربی ها می گویند مذاکره موشکی و پهپادی از بحث هسته ای 
ایران مهم تر است، این مسائل تصادفی نیست و تنها بر اساس تکیه بر توان داخلی و 
دانش بنیان است، وقتی سخن از اتفاق جدید به میان می آید منظور همین است، تا قبل 
از سال ۹۷ همه در منطقه مسابقه داشتند تا سلاح های آفندی تهیه کنند، اما مدتی است 

همه آن ها به دنبال پدافند و دفاع هوایی هستند.
وی همچنین خاطر نشان کرد: کار هایی از جنس دانش بنیان و تحقیقاتی مسئولیت 
می خواهد، زیرا فراتر از کار اجرایی است. جسارت و ریسک پذیری آمادگی برای شکست 
نیز می خواهد.فرمانده نیروی هوافضای سپاه در ادامه بیان داشت: مسئولان هم باید 
همین کار را انجام دهند تا بتوانند زمینه حل مشکلات مردم را فراهم کنند. متاسفانه هم 
اکنون شاهدیم در همین حوزه دانش بنیان موانعی وجود دارد، باید برای رسیدن به هدف 
گاهی کار های غیر معمول انجام دهیم و باید تحمل خسارت داشته باشیم اگر چنین 
کردیم ومسئولان ما چنین جسارتی به خرج دادند و ریسک پذیر بودند نتیجه خواهیم 

گرفت.
 

آیت الله حسینی بوشهری؛

جهاد تبیین، بزرگترین مسئولیت امروز 
بسیج است 

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، جهاد تبیین را مهمترین و بزرگترین مسئولیت 
امروز بسیج در کشور دانست.

آیت الله حسینی بوشهری دردیدار مسئول و اعضای سازمان بسیج ادارات قم گفت: 
امروز بسیجیان مخلص، فداکار و ایثارگر وظیفه دارند در عرصه جهاد تبیین که مورد تاکید 
رهبر معظم انقلاب است قدم بردارند و با الگو از قیام عاشورا، مانع تحقق سیاست های 

شوم دشمنان شوند.
وی افزود: البته حرکت های بسیج در جهاد تبیین به این معنا نیست که جهاد تبیین از 

وظیفه دیگر نهاد ها و سازمان ها و گروه های کشور ساقط است!
آیت الله حسینی بوشهری با تاکید بر اینکه بسیج مختص و مربوط به یک قشر خاص 
نیست، تصریح کرد: افتخار این نهاد ارزشمند این است که از همه گروه ها و قشرها در آن 

عضویت دارند و در هر برهه ای آماده نقش آفرینی در آن هستند.
این  دارد  اهمیت  کشور  بسیج  پویایی  و  رشد  برای  امروز  که  چیزی  آن  گفت:  وی 
است که به اقتضای شرایط کشور گام بردارد و اقداماتش را بر اساس نیاز های جامعه و 
حساسیت هایی که دشمن ایجاد می کند سازماندهی می کند. در ابتدای این دیدار 
سردار هاشمی، مسئول بسیج ادارات قم با بیان گزارشی از برنامه های این نیرو در هفته 
دولت، گفت: بیش از ۳۰ برنامه فرهنگی و اجتماعی در ادارات با محوریت خدمت رسانی 

به مردم و قدردانی از خانواده معظم شهدا انجام می شود.
 

وزیر آموزش و پرورش:

 مدارس از اول مهر ماه حضوری است
 وزیر آموزش و پرورش گفت: آموزش امسال مدارس از اول مهر ماه ۱۴۰۱ حضوری 
است زیرا معتقدیم براساس مطالعات جهانی، مدارس به عنوان آخرین مکان برای 

تعطیلی است. 
یوسف نوری عصر دوشنبه در مراسم اختتامیه سی و ششمین اجلاس مدیران و روسای 
آموزش و پرورش ضمن ادای احترام به شهدا و امام راحل)ره( به ویژه شهدای عرصه تعلیم 
و تربیت، از تمام برگزارکنندگان و شرکت کنندگان در اجلاس سی و ششم قدردانی کرد 
و افزود: با توجه به بازگشایی مدارس ادارات کل آموزش و پرورش استان ها باید مراحل 

ثبت نام مدارس را به اتمام برسانند و موضوع بازگشایی به صورت جدی پیگیری شود.
وزیر آموزش و پرورش با تاکید بر حضوری بودن مدارس از مهرماه و پیگیری تهویه 
و  سال   ۱۲ بالای  شرایط  واجد  دانش آموزان  داشت:  اظهار  مدارس  فضای  مناسب 

فرهنگیان حتما نسبت به تزریق دز یادآوز واکسن کرونا اقدام کنند.
وی تصریح کرد: بحث نماز را برای اول مهر جدی بگیرید  چرا که معتقدیم ارتباط 
دانش آموزان با مساجد باید حفظ و امامان جماعت برای مدارس تامین شود، همچنین 
موضوع حفظ حجاب و عفاف براساس مصوبه آیین نامه اجرایی مدارس رعایت شود. 
سازمان ملی تعلیم و تربیت کودک کار خود را آغاز کند و دانشجویان دانشگاه فرهنگیان 

با کمبود فضا مواجه نباشند.
 

معاون اول رئیس جمهور :

اجرای مصوبات سفرهای استانی
 با جدیت دنبال می شود 

 معاون اول رئیس جمهور، پیگیری و اجرای مصوبات سفرهای استانی رئیس جمهور 
را ضروری برشمرد و از استاندار آذربایجان شرقی خواست وضعیت پیشرفت طرح های 

مصوب را گزارش دهد.
محمد مخبر  دردیدار با اعضای مجمع نمایندگان استان آذربایجان شرقی با اشاره به 
مطالبه نمایندگان مردم استان آذربایجان شرقی مبنی بر احیای دریاچه ارومیه، تصریح 
کرد: دولت سیزدهم نسبت به احیای این دریاچه اهتمام جدی دارد و در تلاش است تا 
برنامه ها و طرح های مرتبط با آن را عملیاتی کرده و طرح های نیمه تمام مرتبط با دریاچه 

ارومیه را تکمیل و اجرایی کند.
وی همچنین با اشاره به برنامه های دولت برای توسعه راه آهن در کشور، افزود: دولت 
برنامه ریزی دقیقی برای توسعه خطوط ریلی کشور و از جمله در استان آذربایجان شرقی 

دارد که در صورت فراهم شدن مقدمات لازم، شاهد تحول در این بخش خواهیم بود.
معاون اول رئیس جمهور در این دیدار با تاکید بر توجه ویژه به نیازهای مردم و تکمیل 
پروژه های نیمه کاره و در دست اقدام، پیگیری و اجرای مصوبات سفرهای استانی رئیس 
جمهور را ضروری برشمرد و از استاندار آذربایجان شرقی خواست تا وضعیت پیشرفت 

طرح های مصوب را گزارش دهد.

رئیس جمهور گفت: علیرغم تهدید، فشار و تحریم های دشمنان روی صنایع 
دفاعی ما، پیشرفت ها در این بخش بیشتر از سایر بخش ها بوده و دلیل آن 
انگیزه بسیار بالایی است که در صنایع دفاعی برای خودکفایی و استقلال 

کشور وجود دارد. 
آیت الله سیدابراهیم رئیسی روز دوشنبه در جمع وزیر، مدیران و کارکنان 
وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با گرامیداشت ۳۱ مرداد، روز صنعت 
دفاعی کشور و یاد شهدای وزارت دفاع و نیروی های مسلح خصوصا شهیدان 
بزرگوار فخری زاده و طهرانی مقدم، اقدامات انجام شده در این وزارتخانه  را 
در راستای تحقق شعار تولید دانش بنیان و اشتغال آفرین، بسیار موثر دانست 
و گفت: دستاوردهای ارزشمند دانشمندان و نخبگان در صنایع دفاعی نه 
فقط برای کشورمان، بلکه برای جهان اسلام و دوست داران انقلاب اسلامی 

امیدبخش و اقتدارآفرین و برای جهان کفر یأس آور است.
را  دفاع  وزارت  در  خلاق  و  باانگیزه  دانشمندان  و  نخبگان  جمهور  رئیس 
سرمایه های ارزشمند کشور دانست و افزود: محصول و خروجی کار این افراد، 
صنعت دفاعی دانش بنیان کشور است که امروز دستاوردهای آن از سوی هیچ 

کسی قابل کتمان نیست.
رئیسی با بیان اینکه امروز به گستردگی داشته ها و توانایی های کشور مورد 
تهدید دشمن هستیم، تصریح کرد: علیرغم تهدید، فشار و تحریم های دشمنان 
روی صنایع دفاعی ما، پیشرفت ها در این بخش بیشتر از سایر بخش ها بوده 
و دلیل آن انگیزه بسیار بالایی است که در صنایع دفاعی برای خودکفایی و 
استقلال کشور وجود دارد و در نتیجه این پیشرفت ها، موجب تولید قدرت برای 

کشور شده است.
رئیس جمهور با اشاره به بازدید امروز خود از نمایشگاه دستاوردهای صنایع 
دفاعی، اظهار داشت: یکی از نکات امیدبخش این نمایشگاه، سرریز فناوری 
و پیشرفت های صنعت دفاعی کشور به سایر بخش ها در کنار دستاوردهای 

ارزشمند در ارتقای قابل توجه توانمندی های دفاعی کشور بود.
ویژگی  و  مؤلفه  مهم ترین  را  خودباوری  و  انگیزه  داشتن  رئیسی  آیت الله 
متخصصان جوان و توانمند صنایع دفاعی کشور دانست و خاطرنشان کرد: 
این خودباوری در پرتو خداباوری شکل گرفته و همان رمز پیروزی در نگاه امام 
خمینی)ره( است که فرمود می شود با توکل به خدا و اعتماد به نفس و اتکا به 

داشته های خود کارهای بزرگی رقم زد.
وی با تأکید بر ضرورت تجلیل و قدردانی از نخبگان و دانشمندان صنایع 
دفاعی کشور، خطاب به مدیران وزارت دفاع گفت: قدردانی واقعی از این 
نخبگان، فراهم کردن زمینه شکوفا شدن دانش و اندیشه آنان است. مدیران 
وزارت دفاع این وزارتخانه را به زیست بوم نخبگان تبدیل و از این سرمایه های 

کشور حمایت و پشتیبانی کنند.
رئیس جمهور در ادامه تبدیل ایده به محصول توسط نخبگان صنعت دفاعی 
کشور را بسیار ارزشمند و الگویی گرانسنگ برای دیگر حوزه ها در کشور دانست 
و افزود: تبدیل ایده به محصول فرآیند ساده ای نیست و دستیابی به این مهم، 

صنایع دفاعی ما را به صنعتی افتخارآمیز برای کشور تبدیل کرده و کشورهای 
دیگر را به حیرت واداشته است. این مسیر با قدرت و قوت در سایر بخش ها و 

صنایع نیز دنبال شود.
رئیس دولت سیزدهم با اشاره به »تأثیرگذاری، دقت بالا و هوشمندسازی« 
به عنوان ۳ ویژگی بسیار مهم محصولات تولیدشده در صنعت دفاعی کشور، 
خطاب به دست اندرکاران این صنعت، اظهار داشت: شما با ابتکار و خلاقیت 
خود برای کشور تولید قدرت کرده اید تا جایی که مقامات نظامی دنیا نیز به 

پیشرفت های اقتدارآفرین صنعت دفاعی ایران معترفند.
آیت الله رئیسی نوآوری ها در زمینه ساخت انواع پرنده ها در صنایع دفاعی را 
بسیار افتخارآمیز دانست و با اشاره به بازدید خود از صنایع هواپیماسازی ایران 
در اصفهان تصریح کرد: دانشمندان و نخبگان ما در این وزارتخانه تا یک قدمی 
ساخت هواپیمای مسافربری رسیده اند و از آنها خواسته ام که این مسیر را تا 

حصول نتیجه با قدرت و قوت ادامه دهند.
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه گاهی برخی از 
دشمنان انقلاب اسلامی به رغم توانمندی های بسیار بالای دفاعی کشور به 
خود اجازه می دهند تهدیداتی بر علیه ملت ایران به زبان بیاورند، خاطرنشان 
از همه  از همیشه قدرتمندتر و دشمنان ما  کرد: امروز جمهوری اسلامی 
زمان ها ضعیف ترند و آنچه ما را به قدرتی اثرگذار در منطقه و جهان تبدیل کرده 
نیروهای کارآمد، باانگیزه و انقلابی و دستاوردهای دفاعی دانشمندان ماست.

وی افزود: دشمنان بدانند مصمم به ادامه این مسیر هستیم و مطمئن باشند 
که دست مستکبران از منطقه قطع خواهد شد و این منطقه از آن ملت های 

مستقل و آزادیخواه خواهد بود.
آیت الله رئیسی همچنین در بخشی از سخنان خود به اقدامات صورت گرفته 
در حوزه صنعتی سازی مسکن از سوی صنایع دفاعی کشور اشاره و تصریح 
کرد: خوشبختانه نخبگان و دانشمندان ما در صنایع دفاعی به روشی نوآورانه 
و صنعتی در ساخت مسکن دست پیدا کرده اند که قطعاً در طرح جهش تولید 

مسکن مؤثر خواهد بود.

رییس جمهور در وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح:

انگیزه بالایی در صنایع دفاعی برای خودکفایی وجود دارد

هستی  نهادی  را  پرورش  و  آموزش  کشور،  وزیر 
شناسانه خواند و گفت: اسلام در الگوی پیشرفت 
هم  توسعه  محور  و  است  محور  ایرانی   - اسلامی 
نظام ها  این  معبر  از  آینده  انسانی است؛  سرمایه 
می گذرد و به تعبیری، آموزش و پرورش کانون خلق 

دنیای آینده است. 
»احمد وحیدی« روز دوشنبه در سی و ششمین 
اجلاس مدیران و روسای آموزش و پرورش کشور که 
در سالن اجلاس سران برگزار شد، اظهار داشت: 
اولویت اصلی در کشور آموزش و پرورش و اگر درست 
نگاه کنیم همه امور به آموزش و پرورش مربوط است.
وی در اهمیت نظام آموزش و پرورش تصرح کرد: 
نظام آموزش و پرورش یک نظام هستی شناسانه 
است که حول آن به شناخت قوی و پرورش مطلوب 

دست می یابیم.
وزیر کشور با مقایسه الگوی اسلامی - ایرانی که 

محور توسعه آن انسان است با نظامات غربی که بر 
و  اصل  گفت:  می کنند،  حرکت  سرمایه  محوریت 
اساس توسعه، سرمایه انسانی است که جمهوری 

اسلامی ایران راهبر این مدل از توسعه است.
یکپارچگی  لزوم  بر  تأکید  با  همچنین  وحیدی 
کرد:  اضافه  پرورش  و  آموزش  نظام  در  عملکردی 
اساساً  و  می گذرد  پرورش  و  آموزش  معبر  از  آینده 

کانون خلق دنیای آینده، آموزش و پرورش است.
وی انسان محوری و سرمایه محوری را دو جریان 
و گفت:  کرد  توصیف  توسعه جهان  برای  متفاوت 
الگوی انقلاب اسلامی بر مبنای ارزش های انسانی 
پرورش نسلی در اختیار  و  و سعادت بشری است 
شماست که مسئولیت و رسالت های سنگینی دارند 
و این خود به تنهایی نشان از اهمیت جایگاه آموزش 

و پرورش است.
در  هزینه  و  گذاری  سرمایه  حاصل  کشور  وزیر 

آموزش و پرورش را رشد و توسعه انسانی برشمرد 
و تأکید کرد: برای رفتن به این سمت و تحقق این 
هدف متعالی، به طور دائم به نوآوری و تحول نیاز 
داریم. بر این اساس هم سند تحول بنیادین آموزش و 
پرورش تنظیم شده است و البته در صورت لزوم باید 
بازنگری و تقویت شود. وحیدی متذکر شد: تقویت 
انگیزه،  و  نشاط  مسئولیت پذیری،  دانایی،  نظام 
تحول گرایی، روشن بینی و اراده، بر دوش آموزش و 
پرورش است و تربیت نسلی با این ویژگی ها می تواند 

گام دوم انقلاب اسلامی را تحقق عملی بخشد.
انتقال  وی خاطر نشان کرد: موضوع مهم دیگر 
نسلی است و اینکه نسل امروز انقلاب ادامه دهنده 
راه و سیره پر فروغ انقلاب اسلامی باشند. جوانان 
امروز در صحنه کشور همان شعارهای اول انقلاب و 
بلکه قوی تر سر می دهند و شهید حججی از همین 

نسل برخاسته است.

وزیر کشور: 

کانون خلق دنیای آینده، آموزش و پرورش است

رئیس قوه قضاییه گفت: اکنون نگاه و رویکرد مبتنی 
بر اولویت داشتن رفع مسائل و معضلات مردم در قوای 
کشور ساری و جاری است اما ضرورت دارد به این نگاه 
و رویکرد عمق بخشید و این مقوله را در همه لایه ها و 
سطوح مدیریتی رسوخ داد و آن را به یک باور و اعتقاد 

تبدیل کرد. 
محسنی  غلامحسین  والمسلمین  حجت الاسلام 
اژه ای یکشنبه شب در نشست مشترک هیات دولت 
و شورای عالی قوه قضاییه به میزبانی دولت، ضمن 
تسلیت و تعزیت ایام حزن انگیز ماه محرم همچنین 
تمام  گرامیداشت هفته دولت اظهار داشت: دشمن 
تلاش خود را به کار گرفته تا اینگونه وانمود و القا کند 
امام  پرچمداری  با  اسلامی  نظام  جدید  الگوی  که 
بر  غلبه  توانایی  انقلاب،  معظم  رهبر  و  خمینی)ره( 
شرایط  این  در  و  ندارد  را  خود  روی  پیش  مشکلات 
چنانچه ما بتوانیم بر مشکلات فائق آییم، نقطه عطفی 
در گام دوم انقلاب رقم خواهد خورد و ثابت می شود 
که مدل نظام اسلامی و مردمسالاری دینی، توانایی 

پاسخگویی به مشکلات را دارد.
درک  و  فهم  به  نیل  و  رسیدن  افزود:  عدلیه  رئیس 
اقدامات  و  کشور  معضلات  و  مشکلات  از  مشترک 

هماهنگ و هم افزا برای غلبه بر این مسائل از موضوعات 
ضروری و دارای اولویت هر سه قوه است.    

از  عبور  که  مهم  این  یادآوری  با  اژه ای  محسنی 
مشکلات و موانع بدون همکاری و هم افزایی همه قوا و 
مشارکت مردم میسر و امکانپذیر نخواهد بود گفت: در 
نظام اسلامی اساس کار ما در ضمن توجه به ارزش های 
الهی و معنوی، توجه و عنایت به رفع مسائل و مشکلات 
مردم است؛ به بیان دیگر، مردم و مسائل آنها در بطن و 

متن تصمیمات و راهبردها و اقدامات ما قرار دارند.
وی تصریح کرد: بر همین مبنا، ما در قوای سه گانه 
آنکه  از  قبل  باید  قضاییه  قوه  و  دولت  در  مشخصاً  و 
مشکلات و مسائل مجموعه خود را لحاظ کنیم، به رفع 
و برطرف کردن مشکلات مردم اهتمام داشته باشیم؛ 
به عبارت دیگر، قبل از آنکه خود را ببینیم، باید مردم را 

ببینیم.    
رئیس قوه قضاییه با تاکید بر اینکه اولویت قوای سه 
گانه باید سیاستگذاری و برنامه ریزی عملیاتی در جهت 
رفع مشکلات مردم باشد، اظهار داشت: نگاه و رویکرد 
مبتنی بر اولویت داشتن رفع مسائل و معضلات مردم، 
اما  است؛  جاری  و  ساری  گانه،  سه  قوای  در  اکنون 
ضرورت دارد به این نگاه و رویکرد عمق بخشید و این 

مقوله را در همه لایه ها و سطوح مدیریتی رسوخ داد و آن 
را به یک باور و اعتقاد تبدیل کرد.    

محسنی اژه ای با بیان اینکه مسئولان دستگاه قضایی 
در زمینه مسائل و مشکلات قوه مجریه، از آگاهی و 
درک  را  دولت  محدودیت های  و  برخوردارند  شناخت 
مسئولان  به  من  همیشگی  توصیه  افزود:  می کنند، 
دستگاه قضایی آن است که در بیان مسائل و مشکلات 
خود نزد دولتمردان به محذوریت ها و محدودیت های 
دولت توجه و التفات کنند؛ بدین معنا که توقعات و 
انتظارات خود را با لحاظ تنگناهای موجود در دولت 
مطرح کنند همچنین علاوه بر آسیب شناسی مسائل و 
مشکلات، نسبت به ارائه راه حل های مرتبط نیز اهتمام 
داشته باشند.   رئیس عدلیه با اشاره به سابقه طولانی 
حضور آیت الله رئیسی در مناصب مختلف عالی قضایی 
و شناخت و بینش وی نسبت به ابعاد و زوایای خطیر و 
تخصصی امور قضایی گفت: با توجه به آشنایی رئیس 
مسائل  و  قضا  خطیر  امر  پیچیدگی های  با  جمهور 
دستگاه قضایی، نیازی به تشریح و تبیین محدودیت ها 
و محذوریت های قوه قضاییه برای وی وجود ندارد و 
رئیس جمهور نسبت به برطرف کردن مشکلات دستگاه 

قضایی عنایت و توجه دارد.

رئیس قوه قضاییه: 

 نگاه قوای سه گانه رفع مسائل و معضلات مردم است

رئیس مجلس :

اگر برنامه هفتم مانند گذشته نوشته شود هیچ خاصیتی ندارد
رئیس مجلس با بیان اینکه اقتصاد دولتی جز ناکارآمدی نتیجه ای ندارد گفت: 
بنابراین اگر برنامه هفتم توسعه کل کشور را به روال گذشته بنویسیم حتی اگر در مجلس 

و دولت انقلابی هم باشد هیچ خاصیتی ندارد.
محمدباقر قالیباف با حضور در نشست هم اندیشی فراکسیون جنوب و استانداران 
و مدیران برنامه و بودجه استان های جنوبی و رئیس سازمان برنامه و بودجه کل کشور، 
داشتم  که مسئولیت  در هر حوزه ای  و  دارم  اعتقاد  و  ایمان  تمرکززدایی  به  گفت: 
تمرکززدایی را پیاده سازی کردم اما در بررسی ها مشخص شده موانعی برای انجام 
چنین کاری وجود دارد، یکی از ضرورت ها تعیین کارهای ملی و محلی و تقسیم 
کارهای تولی گری و تصدی گری است که در مجلس به دنبال آن هستیم، معتقدم باید 
موضوعات محلی به شوراهای شهر و شهرداری ها واگذار شود و اگر این رویه تغییر نکند 

مشکلات حل نمی شود.
وی با بیان اینکه هوشمندسازی اهمیت ویژه ای دارد، گفت: در حوزه مالیات گفته 
می شود باید ۶ تا ۷ میلیون نفر مالیات بدهند اما اگر هوشمندسازی در این حوزه پیاده 
شود و تنها از ۱۰۰ هزار نفر به درستی مالیات گرفته شود و حتی از بسیاری از مؤدیان 
کوچک که کسب و کارشان ضعیف شده مالیاتی گرفته نشود بازهم درآمد مالیاتی کشور 

به حدود ۲ برابر می رسد.
رئیس مجلس تأکید کرد: استانداران به درستی توضیح دادند که طرح های خوبی 
نوشته می شود اما نمی توان آن ها را پیاده سازی کرد، با مطالعه برنامه های سوم تا ششم 
توسعه کل کشور مشخص شد که این برنامه ها تنها ۳۰ درصد پیاده شده است که اگر 

آن ها را رها می کردیم همین میزان تحقق پیدا می کرد.
 قالیباف تأکید کرد: بنابراین اگر برنامه هفتم توسعه کل کشور را به روال گذشته 

بنویسیم حتی اگر در مجلس و دولت انقلابی هم باشد هیچ خاصیتی ندارد.
بودجه  قانون   ۱۸ تبصره  اینکه  به  اشاره  با  کشور  قانونگذاری  دستگاه  رئیس 
عملیاتی ترین پول برای استان ها بود، گفت: این پول یک بار مصرف نیست و به حساب 
بر می گردد و استان می تواند از آن استفاده کند اما امسال این اتفاق نیفتاد و ادامه پیدا 
نکرد، البته سال گذشته نیز ابتدا این پول به استان ها واگذار نشد اما با پیگیری های 

مجلس از حدود ۳۰ هزار میلیارد، ۱۹ هزار میلیارد آن تحقق یافت.
وی تأکید کرد: اگر تبصره ۱۸ توسعه پیدا می کرد مقدمه ایجاد صندوقی برای توسعه 

استان ها فراهم می شد چرا که پول این تبصره مستقیماً به استان ها واریز می شد.
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه باید سیاستگذاری در مرکز انجام شود و 
در استان ها، استانداران یا فرمانداران خودشان طرح ها را اجرا کنند، گفت: در مرکز باید 

بر نحوه اجرا نظارت داشت و اگر چنین نشود باز هم مشکلات جدی خواهیم داشت.
وی عنوان کرد: نباید هر ۵ سال یک بار سیاست عوض شود بلکه سیاست باید یک 
تا ۲ دهه پیش برود تا نتیجه بخش باشد. قالیباف با بیان اینکه اقتصاد دولتی جز 
ناکارآمدی نتیجه ای ندارد، ادامه داد: بخش خصوصی به معنای خاصه سازی نیز بدتر 
از اقتصاد دولتی است بنابراین مردمی سازی اقتصاد است که راهگشا خواهد بود؛ 
سهام عدالت می توانست چنین نقشی را ایفا کند ولی در نهادسازی این کار بد عمل 

کردیم.

رحمان قهرمان پور*
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چرا ایستاده غذا خوردن بد است؟

برای همه ی ما پیش آمده که آب کتری را بیشتر از یک بار جوشانده ایم. جوشاندن 
آب، باکتری های مضر را می کُشد و آب را برای خوردن سالم تر می کند؛ اما دوباره 

جوشاندن آن چطور؟
ادعاهای زیادی وجود دارد که دوباره جوشاندن آب خطرناک بوده و می تواند در 
بلندمدت اثرات بدی بر سلامتی بگذارد. تحقیقات علمی مانند خیلی از باورهای 
اشتباه دیگر، با استناد به شواهد این ادعا را به راحتی رد کرده است. پس نگران 
نباشید؛ دوباره جوشاندن آب خطری ندارد. در این مطلب بیشتر به جزئیات این باور 

اشتباه می پردازیم تا ببینیم ریشه  در کجا دارد و چرا نادرست است.
زیر کتری را روشن می کنید و منتظرید تا آب به جوش بیاید و چای دم کنید؛ اما 
ناگهان یادتان می آید این آب تازه نیست و صبح یک بار جوشیده است. این هم 
یادتان می آید که دوستتان گفته بود یا جایی در اینترنت خوانده اید دوباره جوشاندن 
آب برای سلامتی خطرناک است. اما ما آب را فقط برای چای و قهوه درست کردن 
نمی جوشانیم، بلکه می خواهیم باکتری های مضر آب نیز نابود شوند. حالا آیا دوباره 

جوشاندن آب خطرناک است؟
املاح موجود در منابع آب

همه ی آب ها مثل هم نیستند. آب دارای ترکیبات معدنی گوناگونی است و 
می تواند بسته به منبعی که از آن آمده و نوع تصفیه ای که شده مزه های مختلفی 
اما املاح آن  داشته باشد. در کشور ما نوشیدن آب لوله کشی مشکلی ندارد؛ 

باقیست.

گرم کردن آب و رساندن آن به نقطه ی جوش، میکروب های موجود را از بین 
می برد، اما چیزی که بیشتر افراد را نگران می کند، املاحی است که با دوباره 

جوشاندن آب باقی می ماند.
سه ماده معدنی قابل توجه در آب، آرسنیک و فلوراید و نیترات هستند. این املاح 
مضر و حتی در مقادیر زیاد کُشنده اند. دانشمندان می گویند آرسنیک می تواند 
مرگ آور باشد و نیترات و فلوراید نیز در بلندمدت موجب بیماری هایی مانند سرطان 

می شوند؛ اما این املاح فقط در مقادیر خیلی زیاد خطرناک اند.
واقعیت این است که آب لوله کشی که مصرف می کنید دارای مقدار بسیار اندکی 
از این املاح است، یعنی در حدی که هیچ ضرری ندارند و حتی می توان آن را 

نادیده گرفت.
بار  دو  که  آمده  به وجود  باور  این  نیستند، چرا  املاح خطرناک  این  اگر  پس 
جوشاندن آب خطرناک است؟ جواب این سوال در خود ِ فرایند جوشیدن وجود 

دارد.
تبخیر و تغلیظ

وقتی آب را می جوشانیم، خود آب شروع به تبخیر شدن می کند )همان بخاری 
که از کتری بیرون می زند(. املاح آب باقی می مانند اما در حجم کوچک تری از مایع 

نسبت به مقدار آبی که از اول بوده، غلظت پیدا می کنند.
بحث هایی که وجود دارد این است که آیا جوشاندن آب، غلظت املاح آن را 
افزایش می دهد یا خیر. البته دو بار جوشاندن آب، غلظت املاح آن را بالا می برد 

اما این واقعیت هم وجود دارد که سطح این غلظت همچنان بسیار کم و قابل 
چشم پوشی است و فرقی هم نمی کند چند بار آب را بجوشانید.

منابع محلی آبی که مصرف می کنید آنقدر املاح ندارند که دوباره جوشاندن آب 
آن را خطرناک کند. املاح مضری مانند آرسنیک حتی در آبی که مصرف می کنید 

وجود ندارند.
هر چند دلیل علمی پشت این باور از نظر تکنیکی منطقی به نظر می رسد اما 
این تئوری چنین مسئله ای را در نظر نگرفته که منابع آب به طور منظم از جهت 
آلودگی ها آزمایش می شوند و برای آشامیدن باید مورد تائید قرار بگیرند. هیچ ماده 
شیمیایی مضری در آب لوله کشی وجود ندارد و املاحی که در این آب موجودند 
به میزانی نیستند که ضرری به شما برسانند مگر اینکه یک فاجعه طبیعی و 

غیرمنتظره رخ دهد.
همه ی آب ها تا حدودی آلودگی دارند ) به همین دلیل طعم آب در مناطق 
مختلف یکسان نیست(. اگر نگران کیفیت آب منطقه ی خودتان هستید، می توانید 
از آب معدنی )آب بطری( یا آب تصفیه شده استفاده کنید که البته این آب ها هم 

خالص نیستند!
آیا مزه ی آبی که دو بار جوشیده فرق می کند؟

خیالتان را راحت کردیم که دوباره جوشاندن آب ضرری به سلامتی تان نمی رساند 
و در کوتاه مدت یا بلندمدت خطری متوجه شما نیست. اما در مورد مزه و طعم آن 
چطور؟ آیا جوشاندن آب اثری بر مزه ی آن می گذارد؟ پاسخ به این سوال، فردی و 
متفاوت است، زیرا تا حدود زیادی بستگی به نوع آبی که مصرف می کنید و ذائقه ی 

شما دارد.
اگر مزه ی آب جوشیده متفاوت باشد، اندک است و علم به ما می گوید برای 
این تفاوت دلیلی ساده وجود دارد: جوشاندن آب، ساختار فیزیکی آب را تغییر 
می دهد. گفتیم که جوشاندن آب، برخی از آلودگی های آن را از بین می برد و ضمنا 
غلظت املاح آن را اندکی افزایش می دهد و همین تغییرات می تواند به خودی خود 

مزه ی آب را عوض کند.
مسئله ی مهم تر اینکه فرایند جوشیدن، مولکول های اکسیژن آب را از آن می گیرد 
و همین کاهش اکسیژن در آب جوشیده می تواند بیشتر از هر عامل دیگری بر طعم 

آب اثر بگذارد که البته ممکن است متوجه آن نشوید!
بیشتر از یک بار جوشاندن آب، اکسیژن بیشتری از آن می گیرد و مزه اش را بیشتر 
تغییر می دهد و این فقط زمانی است که جوشاندن مجدد آب فورا بعد از جوشیدن 
اول اتفاق بیفتد. زیرا اگر بین دو جوشیدن وقفه بیفتد، آب فرصت دارد تا دوباره از 

هوا اکسیژن بگیرد.
آیا آبی که دوبار جوشیده بر طعم چای و قهوه اثر می گذارد؟

خیر، آبی که دو بار یا بیشتر جوشیده است اثری روی طعم چای و قهوه تان ندارد.
در پایان

پس نتیجه گرفتیم که می توانید آب را بیشتر از یک بار بجوشانید، خصوصا اگر در 
مورد کیفیت آب منطقه تان تردید دارید می توانید آب را دوباره بجوشانید. جوشاندن 
آب، میکروب ها و دیگر آلودگی های آن را از بین می برد و آن را برای آشامیدن سالم تر 
می کند و هرچند سموم مضری مانند فلوراید ممکن است همچنان در آب باقی 

بمانند، اما میزان آن ها قابل توجه نیست و می توانید بدون نگرانی آن را بنوشید.
این باور اشتباه که نباید آب را دوباره بجوشانید از نظر علمی رد شده، اما اگر با 
وجود همه ی این ها نسبت به بی ضرر بودن آبی که بیشتر از یک بار جوشیده شک 

دارید می توانید هر بار آب کتری را عوض کنید.

بررسی یک باور غلط در مورد خطرناک بودن جوشاندن مجدد آب؛

متخصص زنان و زایمان :آیا دو بار جوشاندن آب برای سلامتی مضر است؟

لبنیات کم چرب بخوریم یا پُر چرب؟

متخصص زنان و زایمان با اشاره به اینکه لبنیات کم چرب قابلیت بیشتری برای 
جذب کلسیم دارد توصیه کرد از لبنیات کم چرب برای داشتن کالری کمتر و جذب 

کلسیم بیشتر استفاده شود.
الهام السادات علوی مقدم  متخصص زنان و زایمان با اشاره به اینکه شیوع پوکی 
استخوان در خانم ها  سه برابر آقایان است درباره این بیماری توضیح داد: پوکی 
استخوان بیماری خاموش است. به مرور زمان تراکم استخوان از بین می رود و پس 
از آغاز علائم ناشی از تحلیل توده استخوان ها دیگر نمی توان برای بازگرداندن تراکم 

استخوان ها کاری انجام داد.
وی افزود: تا سن ۳۰ سالگی به حداکثر تراکم استخوانی می رسیم. بر خلاف 
تصور عوام، استخوان بافتی زنده و در حال بازسازی است. از ۳۰ سالگی به بعد بافت 
استخوان سیر تخریبی خواهند داشت که اگر این سیر سریعتر باشد افراد مستعد 

پوکی استخوان خواهند شد.
علوی مقدم به نوجوانان توصیه کرد فعالیت های ورزشی داشته باشند و گفت: 
علاوه بر رژیم غذایی سالم نیاز به فعالیت بدنی است تا در آینده کمتر به پوکی 

استخوان مبتلا شوند.
وی با اشاره به اینکه ژنتیک عامل اصلی پوکی استخوان است گفت: برخی 
خانواده ها بیشتر مستعد پوکی استخوان هستند ضمن اینکه زنانی که وزن کم و 

جثه کوچکی دارند هم استعداد بیشتری برای پوکی استخوان دارند.
وی تصریح کرد: مصرف برخی داروها مثل کورتون در دراز مدت می تواند موجب 
پوکی استخوان شود. کم کاری و پرکاری تیروئید از دیگر عوامل ایجادکننده پوکی 
استخوان هستند. قاعدگی نامنظم در زنان موجب کاهش استروژن شده و آنها را 
مستعد پوکی استخوان می کند. روماتیسم مفصلی هم از دیگر دلایل ایجاد پوکی 

استخوان است.
این متخصص زنان و زایمان با اشاره به اینکه زنان بیشتر از مردان در معرض ابتلا 
به پوکی استخوان هستند گفت: کمبود ویتامین دی بین خانم های ایرانی شایع 
است.ورزش و رژیم غذایی سالم  و استفاده از نور خورشید توصیه می شود. مصرف 
دخانیات، کافئین و چای موجب کاهش جذب کلسیم در بدن می شود و همچنین 
زنانی که یائسه می شوند به دلیل کاهش استروژن در معرض بیشتر ابتلا به پوکی 
استخوان هستند. به همین دلیل کلسیم و ویتامین دی باید به میزان کافی استفاده 

شود.
علوی گفت: برخی تصور می کنند شیر و لبنیات پرچرب کلسیم بیشتری دارد 
در حالیکه لبنیات کم چرب موجب جذب کلسیم بیشتر می شود به همین دلیل 
توصیه می شود از لبنیات کم چرب برای داشتن کالری کمتر و جذب کلسیم بیشتر 

استفاده شود.
متخصص زنان و زایمان در پایان این گفت و گو درباره علائم پوکی استخوان شدید 
گفت: کمردرد، دردهای استخوانی مداوم به ویژه در استخوان های کمر، لگن و ران 
از نشانه های پوکی استخوان است به حدی که برخی بیماران در انجام فعالیت های 
روزانه دچار مشکل می شوند. در برخی مواقع کوتاه شدن قد نشانه پوکی استخوان 
است و این افراد بدون ضربه به استخوان در معرض ترک و شکستگی استخوان 
هستند. توصیه می شود زنان از ۶۰ تا ۶۵ سالگی تست سنجش تراکم استخوان 
دهند و اگر مشکل کمبود استروژن دارند به توصیه پزشک می توانند زودتر تست 

دهند.
  

محققان دریافتند؛

شیرین کننده های کم کالری در بهبود 
سلامت روده ها موثرند

از آنجائیکه مصرف کنندگان اغلب به دنبال جایگزین هایی برای شکر هستند، 
محققان را بر آن داشته اند تا درصدد ایجاد شیرین کننده های مصنوعی کم کالری 

برآیند.
به گزارش مهر به نقل از مدیکال نیوز، ترکیب رژیم غذایی، از جمله مصرف قند، 
می تواند بر ترکیب باکتری های روده تأثیر بگذارد که نهایتاً بر سلامت کلی تأثیر 

می گذارد.
مطالعه اخیر اثرات پری بیوتیک ها یا محرک های باکتری، یک شیرین کننده 
جدید را بررسی کرد. محققان دریافتند که شیرین کننده جدید کم کالری باعث رشد 

باکتری های مفید روده می شود.
کربوهیدرات ها بخشی از یک رژیم غذایی سالم هستند، اما پزشکان اغلب توصیه 
می کنند مصرف شکر بسیار تصفیه شده را محدود کنید. از این رو، محققان علاقه 

مند به حفظ شیرینی محصولات و در عین حال کاهش مصرف کلی قند بوده اند.
کربوهیدرات ها جز ضروری رژیم غذایی انسان هستند. کربوهیدرات ها در نهایت به 
گلوکز تجزیه می شوند و انرژی بدن را تأمین می کنند. با این حال، خوردن مقادیر زیاد 
کربوهیدرات های ساده، مانند قند سفره، می تواند منجر به مشکلات سلامتی مانند 
چاقی شود. مردم باید برای حفظ رژیم غذایی متعادل که شامل مقادیر بیش از حد 
قند نباشد، تلاش کنند. یکی دیگر از اجزای حیاتی سلامت، حفظ میکروبیوم روده 
سالم یا باکتری های مفیدی است که در روده ما زندگی می کنند. میکروبیوم روده به 
حفظ سلامت بدن از جمله متابولیسم و پاسخ ایمنی کمک می کند. میکروبیوم روده 
را می توان تحت تأثیر رژیم غذایی قرار داد. دانشمندان در این مطالعه، شیرینی یک 
شیرین کننده جدید را آزمایش کردند و دریافتند که تأثیر مثبتی بر میکروبیوم روده 
دارد. مطالعه مورد بحث استفاده از یک شیرین کننده مصنوعی کم کالری خاص 
را ارزیابی کرد. این شیرین کننده ترکیب موگروسیدهای اصلاح شده با آنزیم ها و 
لبنی،  محصولات  در  موجود  قند  نوعی   ،)GOS( galactooligosaccharideها 
برخی از سبزیجات ریشه ای و حبوبات بود. محققان از این ترکیب استفاده کردند زیرا 
GOS دارای خواص پری بیوتیک ها است، به این معنی که آنها برای میکروارگانیسم 
های ساکن در میزبان انسان مفید هستند. GOS همچنین کالری کمی هم دارد. 
این عصاره بسیار شیرین تر از شکر است. هنگامی که با آنزیم های خاصی ترکیب 
می شود، طعمش بهبود می یابد. ترکیب این عوامل از نظر تئوری، مصرف قند را 

کاهش می دهد و به مزایای سلامتی شیرین کننده می افزاید.

درمان ریزش مو با این میوه
مقادیر بالای آهن موجود در آلبالو و آب آلبالو با افزایش جریان خون در پوست سر 

از ریزش مو جلوگیری می کند.
به گزارش خبرگزاری صدا و سیما، آنتوسیانین های موجود در آلبالو باعث تقویت 
و افزایش رشد موی سر می شوند، همچنین شستشوی مو ها با آب آلبالو باعث 

درخشان تر شدن موی سر می شود.
آلبالو حاوی مقادیر بالای پلی فنول، آنتوسیانین، ملاتونین، پتاسیم، آهن، روی، 

فسفر، مس و منگنز و ویتامین C، ویتامین A و ویتامین های B است.
همچنین بر طبق تحقیقات انجام شده نوشیدن روزانه آب آلبالو به دلیل مقادیر 
بالای آنتوسیانین هایی که دارد بافت های همبند پوست را تقویت می کند و با افزایش 

سنتز کلاژن پوست باعث جوان سازی پوست صورت می شود.
آلبالو خواص ضد باکتری نیز دارد که با سم زدایی پوست صورت به درمان آکنه 
و جوش صورت کمک می کند. مقادیر بالای ویتامین C موجود در آلبالو باعث 
پاکسازی پوست صورت می شود و به عنوان روشن کننده طبیعی پوست صورت و 

بدن عمل می کند.

سلامت

نکاتی که بیشتر مردم نمی دانند؛

اصلی ترین دلایل کمر درد چیست؟
کمردرد علت اصلی ناتوانی در سراسر جهان بوده و اکثر مردم در طول زندگی 
خود یک دوره کمردرد را تجربه می کنند که اغلب در دوران نوجوانی ظاهر شده و 

در بزرگسالی شایع تر می شود.
برای ۲۵ درصد از افرادی که دچار کمردرد می شوند، این درد می تواند مداوم، 
ناتوان کننده و ناراحت کننده باشد. گفتنی است که این درد می تواند بر توانایی 
فرد برای شرکت در فعالیت های روزمره زندگی، فعالیت بدنی و کار تأثیر بگذارد. 
فعالیت هایی مانند نشستن، ایستادن، خم شدن و بلند کردن مکرر اجسام، 

کمردرد را تشدید می کند.
یک باور رایج وجود دارد که وضعیت خوب بدن برای محافظت از ستون فقرات 
در برابر آسیب و همچنین پیشگیری و درمان کمردرد مهم است. وضعیت خوب 
معمولًا به صورت نشستن صاف، صاف ایستادن و همتراز بودن بدن و بلند کردن 

اجسام با تکنیک درست برخاستن و کمر صاف تعریف می  شود.
برعکس گفته می شود که نشستن و ایستادن خمیده و بلند کردن اجسام با 
حالت خمیده اغلب موارد خطرناکی هستند. این دیدگاه به طور گسترده توسط 
افراد مبتلا به کمردرد و سالم و همچنین پزشکان در هر دو بخش بهداشت حرفه ای 
و مراقبت های اولیه وجود دارد و تحقیقات نشان داد که با کمال تعجب، شواهدی 

در وجود رابطه قوی بین وضعیت بدنی خوب و کمردرد وجود ندارد.
به گفته پژوهشگران، بررسی وضعیت نشستن و ایستادن نشان می دهد که هیچ 
تفاوت ثابتی در وضعیت نشستن یا ایستادن بین جمعیت بزرگسال با کمر درد 
وجود ندارد. افراد دارای طیف وسیعی از وضعیت های ستون فقرات هستند و هیچ 
وضعیتی از فرد در برابر کمردرد محافظت نمی  کند. گفتنی است که شیوه  نامه 
های بهداشت حرفه  ای پذیرفته  شده جهانی در مورد وضعیت  های خوب یا ایمن 

کمر در حین بلند کردن اجسام نیز فاقد شواهد بالینی هستند.
پژوهشگران اذعان می کنند که بررسی سیستماتیک ما هیچ شواهدی را نشان 
نداد که بلند کردن اجسام با وضعیت کمر خم شده با کمردرد مرتبط است یا آن 
را در آینده پیش  بینی می کند. محققان اعلام کردند: مطالعات آزمایشگاهی 
اخیر نشان داد افراد بدون کمردرد که بیش از پنج سال در کارهای یدی فعالیت 
می  کردند، احتمال بیشتری داشت که با حالت خمیده  تر و گردتر بلند شوند. 
در مقایسه، کارگران مبتلا به کمردرد تمایل بیشتری به بلند شده با کمر صاف  تر 
داشتند. به عبارت دیگر، افراد مبتلا به کمردرد تمایل دارند از توصیه های وضعیت 
بدنی خوب پیروی کنند، اما افرادی که به روش های خوب عمل نمی کنند، 
کمردرد بیشتری ندارند. به گفته کارشناسان، هیچ مدرکی مبنی بر وجود یک 
حالت خوب برای پیشگیری یا کاهش کمردرد وجود ندارد. ستون فقرات افراد در 
اشکال و اندازه  های مختلفی وجود دارد، بنابراین وضعیت بدن کاملًا فردی است. 
حرکت برای سلامت کمر مهم است، بنابراین یادگیری تغییر و اتخاذ وضعیت  های 

مختلف راحت  تر به احتمال زیاد مفیدتر از پایبندی به یک وضعیت خاص است.
نکته مهم این است که افراد در صورت به خطر افتادن سلامتی خود در برابر 
کمردرد آسیب پذیرتر هستند، مثلًا اگر کسی دارای احساس استرس، تجربه بد 
خلقی، خستگی، بد خوابیدن و فعالیت کمتر باشد، باید بیشتر از دیگران برای کمر 
درد نگران شود. در پایان محققان اضافه می کنند: برای اکثر افراد )۹۰ درصد(، 
کمردرد با حساس شدن ساختارهای پشت همراه است، اما آسیب بافتی قابل 
شناسایی نیست. در این شرایط، تمرکز بیش از حد بر حفظ وضعیت خوب می 
 تواند حواس را از سایر عواملی که برای سلامت ستون فقرات مهم هستند، منحرف 
کند. بنابراین شواهد کنونی نشان می  دهد که بلند شدن طبیعی حتی با پشتی 
خمیده اشکالی ندارد، اما مطمئن شوید که برای این کار مناسب و قوی بوده و به 

سلامت کلی خود اهمیت می دهید.



سه شنبه-1 شهریور ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 45564 اجتماعی

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان قم  خبرداد:

تولید سالانه ۲۹ هزار تن 
گوشت قرمز در قم

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: مجموع 
گوشت قرمز تولید شده در قم اعم از دام سبک و سنگین با احتساب گوشت قرمز 
حاصل از دام های حذفی ۲۹ هزار تن بوده و قم در جایگاه پانزدهم کشوری قرار 

دارد.
منصور دیان اردستانی در گفتگویی اظهار داشت: تأمین غذا و امنیت غذایی 
جامعه یکی از مهمترین وظایف دولت هاست که این وظیفه در نظام جمهوری 

اسلامی بر عهده وزارت جهاد کشاورزی قرار گرفته است.
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان قم بیان داشت: در 
این راستا معاونت بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان قم ضمن 
هماهنگی با سایر ادارات و معاونت ها و تشکل های مرتبط وظیفه برنامه ریزی و 
تأمین پروتئین مورد نیاز استان را بر عهده دارد و در این زمینه گام های مؤثری 
برداشته شد به گونه ای که امروز استان قم به عنوان یکی از قطب های دامپروری 

کشور مطرح است.
وی با اشاره به ظرفیت های دامپروری استان قم ابراز داشت: تعداد ۲۴۸۶ واحد 
صنعتی و سنتی گوساله پروار بومی، دو رگ و اصیل با ظرفیت ۹۳ هزار رأس و با 

تولید گوشت قرمز ۲۰ هزار تن در سال در استان قم وجود دارد.
دیان اردستانی ادامه داد: تعداد ۱۱۰۲ واحد صنعتی و سنتی گوسفند پروار 
با ظرفیت ۲۱۵ هزار رأس و با تولید ۸ هزار تن گوشت قرمز در سال از دیگر 

ظرفیت های بخش دامپروری استان قم است.
جایگاه پانزدهم کشوری قم در تولید گوشت قرمز 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان قم عنوان داشت: 
جمع کل گوشت قرمز تولید شده در استان اعم از دام سبک و سنگین در سال 
۱۴۰۰ با احتساب گوشت قرمز حاصل از دام های حذفی ۲۹ هزار تن بوده که 
۳.۲ درصد از تولید گوشت قرمز کشور را دارا است و بر اساس همین آمار قم در 

جایگاه پانزدهم کشوری قرار دارد.
وی همچنین بیان داشت: تعداد ۱۲۶۷ واحد صنعتی و سنتی گاو شیری با 
ظرفیت ۳۲۰۰۰ رأس دام مولد و با تولید ۱۵۸ هزار تن شیر؛ ۱/۴ درصد از سهم 

تولید کشور را دارا بوده و استان در این بخش نیز در جایگاه ۲۲ کشور است.
دیان اردستانی اضافه کرد: در زمینه گوسفند داشتی ۱۵۱۵ واحد سنتی و 
صنعتی با ظرفیت ۲۵۵ هزار رأس میش مولد و تولید ۴۰۰ هزار رأس بره در سال 

در استان قم فعال است.
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان قم تصریح کرد: 
درمجموع استان قم با تولید ۳۲۴ هزار تن محصولات دام و طیور، ۲ درصد از 

سهم تولید کشور را دار بوده ودر جایگاه چهاردهم کشوری قرار دارد.
مجتمع های  از  نگهداری  و  تکمیل  پیگیری  و  ریزی  برنامه  به  اشاره  با  وی 
دامپروری استان قم ابراز داشت: استان قم در راستای اجرای سیاست انتقال 
دامداری های موجود در محدوده شهری به خارج از شهر نسبت به مکان یابی، 
برنامه ریزی و احداث چندین مجتمع دامپروری اقدام کرده که تا پایان سال 
۱۴۰۰، پنج مجتمع گاو شیری، دو مجتمع گوساله پرواری و یک مجتمع گوسفند 
پرواری احداث شده است که برنامه ریزی جهت تکمیل و رفع نواقص و مشکلات 

این مجتمع ها یکی از چالش های مجموعه معاونت می باشد.
اجرای طرح پلاک کوبی و هویت گذاری دام 

دام در استان قم نیز اشاره کرد و ابراز داشت: این پروژه از سال ۱۳۹۸ همزمان 
با کل کشور در استان شروع شد و محدوده جغرافیایی اجرای این پروژه تمامی 
دامداری های سطح استان می باشد که با مشارکت اداره کل دامپزشکی استان، 
منابع طبیعی  و  نظام مهندسی کشاورزی  استان، سازمان  دامداران  اتحادیه 
استان، اداره امور عشایر استان و صندوق بیمه محصولات کشاورزی اجرا می شود.
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان قم افزود: از ابتدای 
اجرای طرح تاکنون تعداد ۹۲ هزار رأس گاو و گوساله، ۵۳۵ هزار رأس گوسفند 
و بره، ۴۹ هزار رأس بز و بزغاله، ۱۸۵۴ نفر شتر و ۵۶ رأس اسب در استان پلاک 
کوبی و هویت گذاری شده اند، با توجه به زاد و ولد و نقل و انتقال دام، پروژه مستمر 

بوده و تعداد دام سالیانه افزایش می یابد،
دیان اردستانی به ایجاد کشتارگاه بزرگ صنعتی دام در استان قم نیز اشاره کرد 
و بیان داشت: به دلیل واقع شدن کشتارگاه دام موجود در حوزه خدمات شهری 
و ایجاد مشکلات بهداشتی و زیست محیطی برای جمعیت شهرنشین و عدم 
وجود یک کشتارگاه صنعتی دام در استان؛ احداث یک کشتارگاه مدرن و صنعتی 
دام در استان ضروری به نظر می رسید که این مهم با برنامه ریزی و مکان یابی 
این معاونت و با تخصیص ۲۰ میلیارد ریال از اعتبارات سفر مقام معظم رهبری 
و اختصاص ۶۰ میلیارد ریال تسهیلات و با مشارکت بخش خصوصی به ظرفیت 
۱۰۰۰ رأس گوسفند و ۱۰۰ رأس گوساله و اشتغالزایی ۱۰۰ نفر در یک شیفت 

کاری در منطقه جاده گازران احداث و به بهره برداری کامل رسید.
اجرای برنامه اصلاح نژاد و بهبود مدیریت گاو شیری و گوسفندی 

وی در خصوص طرح های اصلاح نژاد و بهبود مدیریت گاو شیری و گوسفند نیز 
عنوان داشت: هدف از اجرای این طرح بالا بردن میزان تولید شیر خام و گوشت 
قرمز با انجام عملیات اصلاح نژاد و آمیخته گری در بین گله های گاو شیری و 

گوسفند داشتی استان می باشد.
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان قم بیان داشت: در 
این راستا بیش از ۲۰ هزار دز اسپرم داخلی و خارجی از طریق بخش خصوصی 
به دامداران استان تخصیص یافته است. همچنین به منظور دستیابی به اهداف 
طرح، عملیات ثبت مشخصات ورکورد گیری، در بیش از ۱۸۵ گله گاو شیری با 

ظرفیت ۲۶۰۰۰ رأس انجام گرفته است.
دیان اردستانی ادامه داد: همچنین در راستای افزایش تولید نسبت به آمیخته 
گری دام سبک )گوسفند و بز( استان با نژادهای سانن، آلپاین، رومانف و کرکی در 

قالب پروژه آمیخته گری کنترل شده اقدام شده است.
توزیع ۱۳0 هزار تن کنسانتره یارانه دار بین دامداران 

این  با اشاره به اجرای طرح بهبود تغذیه و جایگاه دام گفت:  وی در ادامه 
معاونت با هدف تنظیم بازار و تأمین نیاز غذایی دام استان با همکاری اتحادیه 
دامداران، کارخانجات خوراک دام استان و سازمان نظام مهندسی کشاورزی و 
منابع طبیعی اقدام به برنامه ریزی و نظارت بر تولید و توزیع بیش از ۱۳۰ هزار تن 
کنسانتره یارانه دار بین دامداران کرده است. همچنین با ارائه تسهیلات توسعه 
بخش کشاورزی و با استفاده از نظرات کارشناسان بیش از ۱۵۰ واحد دامداری 

روستایی را بهسازی نموده است.
دیان اردستانی در خصوص ساماندهی دام ها در استان قم نیز عنوان داشت: 
در این پروژه بیش از ۲۱۰۰ واحد دامداری صنعتی استان مورد پایش قرار گرفته 
و نسبت به شناسایی و تفکیک واحدهای فعال و غیر فعال اقدام شده است 
همچنین سعی شده با ارائه نظرات کارشناسی و برنامه ریزی واحدهای نیمه فعال 

و غیر فعال به چرخه تولید برگردند.
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان قم تعیین قیمت 
تمام شده محصولات زیر بخش دام و طیور استان و پیگیری های مکرر جهت 
تصویب قیمت این محصولات در راستای حمایت از تولیدکنندگان این بخش و 
استمرار تولید و تضمین امنیت غذایی جامعه، تکریم ارباب رجوع در سال ۱۴۰۰ 
به تعداد ۴۰۰۰ نفر، نظارت بر تولید کارخانجات خوراک دام، کنترل جوجه ریزی 
از دیگر برنامه های معاونت بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان 

قم است.

 

معاون آموزش ابتدایی اداره آموزش و پرورش استان قم :

ثبت نام کودکان قمی در دوره 
پیش دبستانی الزامی است

معاون آموزش ابتدایی اداره آموزش و پرورش استان قم گفت: دانش اموزان 
پیش از حضور در پایه اول، باید از آموزش های پیش دبستانی بهره مند شوند.

خانم پناهنده با بیان اینکه ثبت نام دوره پیش دبستانی از یک ماه قبل آغاز شده 
و تا پایان شهریور ادامه دارد افزود:خانواده ها برای اطلاعات بیشتر می توانند با 
شماره تلفن ۳۲۹۳۶۵۵۰ تماس بگیرند یا به نواحی محل سکونت خود مراجعه 

کنند.
معاون آموزش ابتدایی اداره کل آموزش و پرورش استان قم گفت:هزینه ثبت 
نام در دوره پیش دبستانی آزاد هنوز مشخص و ابلاغ نشده، اما در مراکز آموزشی 

دولتی مبلغ پایه ۱میلیون و پانصد هزار تومان اعلام شده است.

رئیس مرکز راهبردی مطالعات ارتش جمهوری اسلامی خبرداد:

برگزاری آیین گرامیداشت ۵۶۵ شهید 
ارتش ایران در استان قم 

رئیس مرکز راهبردی مطالعات ارتش جمهوری اسلامی با اشاره به تقدیم ۴۵۰ 
شهید نیروی پدافندی ارتش به نظام، انقلاب و مردم ایران اسلامی بیان داشت: در 
همین رابطه چهارمین آیین گرامیداشت ۵۶۵ شهید ارتش ایران در استان قم که با 
محوریت نیروی پدافندی نیروهای هوایی ارتش در ۳ آبان ماه در قم برگزار می شود.
سردار سلطانیان در چهارمین آیین گرامیداشت ۵۶۵ شهید ارتش در استان قم 
که با حضور خبرنگاران و با محوریت نیروی پدافندی نیروهای هوایی ارتش در قم 
برگزار شد، گفت: این یادواره قرار است در سوم آبان سال جاری در قم برگزار می 
شود. در این کنگره، به دلیل این که ۵۶۵ شهید مربوط به این نیرو است، ارتش 
باید چند یادواره برگزار کند که در این رابطه چند یادواره توسط نیروهای زمینی و 

هوایی برگزار شد.
برگزاری  برای  افزود:  ارتش جمهوری اسلامی  راهبردی مطالعات  رئیس مرکز 
یادواره چهارم شهدا، به وسیله نیروی پدافندی در سوم آبان ماه، برنامه های مورد 
لحاظ قرار گرفته که از جمله غبارویی از قبور شهدا، دیدار با ۱۱۰ خانواده شهید و 

سخنرانی یکی از مراجع تقلید است.
وی بیان داشت: زنده نگه داشتن یاد و خاطره شهدا، تجدید میثاق با آرمانهای 
امام راحل، تأکید بر حماسه خانواده شهدا و تجلیل از فداکاری نیروی پدافند در 

طول ۸ سال دفاع مقدس از جمله این اهداف است.
سلطانیان گفت: اما مأموریت نیروی پدافندی حراست و رصد به موقع و به هنگام از 

آسمان کشور و در صورت لزوم درگیری با نیروی متاخصم است.
رئیس مرکز راهبردی مطالعات ارتش جمهوری اسلامی افزود: امروز ۳ هزار و ۵۰۰ 
نقطه به وسیله نیروی پدافندی مورد حراست قرار می گیرد و این نیروی در طول این 
۴۳ دائم در حال آماده باش بوده تا بتواند بهترین مقابله را با نیروهای متاخصم داشته 
باشد.امروز این نیرو در موارد مختلف در بحث حراست از آسمان خود کفا شده از 

جمله جنگاوری بوده است.
وی با بیان این که امروز شاهد امنیت و ایمنی ۲ میلیون پرواز در آسمان کشور 
هستیم که به وسیله نیروی پدافندی در کشور ایجاد شده است، افزود: کشف و 
شناسایی ۴۸ هزار هواپیما در طول ۸ سال دفاع مقدس و ساقط کردن هواپیمایی 

زیاد و گرفتن مدال از رهبر انقلاب از جمله افتخارات این نیرو است.
رئیس مرکز راهبردی مطالعات ارتش جمهوری اسلامی بیان داشت: در طول 
جنگ از ۲۳۵ نقطه حساس کشور حراست می شد از جمله پالایشگاه، نفت، مراکز 

مهم اقتصادی و درمانی و حمایت از نیروهای زمینی و عملیاتی بوده است.
سلطانیان گفت: در این رابطه ۴۵۰ نفر از نیروهای در طول جنگ ۸ سال دفاع 
مقدس به شهادت رسیدند که از مهمترین آن به شهدای مرصاد در پایگاه هوایی 

میستوبیشی می توان اشاره کرد.
دکتر خوشگفتار، رییس ستاد کنگره شهدای ارتش قم نیز گفت: برای برگزاری این 
یادواره از ۲ سال گذشته برنامه ریزی شده که در این رابطه ارتش مورد محوریت قرار 
گرفته و برای برگزاری کنگره شهدای ارتش، همه تلاش خود برای بهتر انجام دادن 

برنامه به کار گرفته اند.
برگزاری ۷  ها،  برنامه  این  بعداز  افزود:  قم  ارتش  شهدای  کنگره  ستاد  رئیس 
اجلاسیه و نهایت اجلاسیه هشتم در ۲۶ آبان در شب شهادت شهید زین الدین 

خواهیم داشت که با همکاری همه نهادهای و فرهنگی در قم برگزار می شود.
وی بیان داشت: تدوین کتاب معرفی شهدا، تولید مستند، مصاحبه با خانواده 
شهدا، دیدار با خانواده شهدا از جمله کارهایی بود که در مورد یادواره شهدای ارتش 

صورت گرفته است.
افزود: برگزاری امنیت  با اشاره به جایگاه پدافند هوایی در کشور  خوشگفتار 
مهمترین اصل است که امروز به وسیله این نیرو انجام گرفته است و بعضی ها نمی 

دانند که امنیت آسمان در کشور چگونه حاصل می شود.
رئیس ستاد کنگره شهدای ارتش قم افزود: برگزاری غبارویی در روز چهارشنبه 
همین هفته با حضور خانواده شهدا، تکریم و تجلیل از شهدا و برگزاری یادواره 
شهدای پدافندی در ۳ آبان ماه در مرکز فقهی ائمه اطهار)ع( از جمله این برنامه 

ها است.

مدیر موکب مسجد مقدس جمکران اعلام کرد:

فراخوان مشارکت در خرید زمین و برپایی 
موکب مسجد مقدس جمکران

مدیر موکب مسجد مقدس جمکران با اشاره به اینکه این موکب از اربعین سال ۹۴ 
در جاده نجف به کربلا برپا و خدمات رفاهی و فرهنگی زیادی را به زائران اربعین ارائه 
داده است؛ از برنامه ریزی برای خرید زمین موکب با مشارکت خیرین و همه عاشقان 

امام زمان)عج( با هر توان مالی خبر داد.
حجت الاسلام سید مهدی هاشمی زاده  روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگاران، با 
اشاره به اینکه امسال نیز خیل عظیمی از زائرین از اقصی نقاط جهان راهی زیارت 
اربعین می شوند، اظهار کرد: هر کجای این مسیر پرچمی برافراشته شود یادی از 
صاحب آن پرچم خواهد بود و با توجه به اینکه مسجد مقدس جمکران به حضرت 
ولی عصر)عج( انتساب ویژه دارد برآن شدیم تا این مکان مقدس جایگاهی ثابت در 
جاده نجف به کربلا داشته باشد که نه تنها در ایام زیارت اربعین بلکه در طول سال 

بتواند خدماتی را به زائرین اعتاب مقدس ارائه کند.
وی ادامه داد: بنابراین تصمیم گرفته شد زمینی با همراهی خیرین و عاشقان و 
منتظران امام زمان)عج( در این جاده نورانی خریداری شود تا بتوانیم بعد از سالها 
دوری به علت کرونا، با برپایی مجدد موکب »مع امام منصور« حضور موثری را در 

مراسم اربعین حسینی داشته باشیم.
مدیر موکب مسجد مقدس جمکران با تاکید بر اینکه همه عاشقان حسینی می 
توانند با هر توان مالی در خرید زمین موکب سهیم شوند، گفت: خیرین می توانند 
برای مشارکت در ثواب خرید زمین و برپایی موکب منتظران امام زمان عجل الله 
فرجه در مسیر نجف - کربلا از طریق درگاه رسمی پرداخت اینترنتی مسجد مقدس 

جمکران https://b۲n.ir/x۹۵۸۱۶ مبالغ خود را واریز کنند.
هاشمی زاده با اشاره به اینکه موکب مسجد مقدس جمکران از سال ۱۳۹۴ در 
جاده نجف به کربلا برپا شد و طی سال های گذشته خدمات مختلف فرهنگی و 
رفاهی را به زائران اربعین ارائه داده است، ابراز کرد: با توجه به استقبال زائران از 
موکب مسجد مقدس جمکران امسال علاوه بر اینکه برنامه اصلی، تهیه زمین موکب 
است به موازات آن برنامه ریزی برای ارائه خدمات فرهنگی، رفاهی و خدماتی نیز در 

دستور کار موکب مع امام منصور است.
وی با تاکید بر اینکه تمام روند خرید زمین تا اعزام خادمان و برپایی موکب در 
اربعین و خدمات ارائه شده در طول سال به صورت مستمر به اطلاع مردم خواهد 
رسید، بیان کرد: وب سایت موکب به نشانی mokeb.jamkaran.ir، وب سایت 
مسجد مقدس جمکران به نشانی Jamkaran.ir و صفحات این مکان مقدس در 
فضای مجازی و همچنین شماره تلفن ۰۲۵۳۱۳۲۰ راه های ارتباط با مسئولین 

موکب و آگاهی از اخبار و اطلاعات و نیازمندهای موکب مع امام منصور است.
مدیر موکب مسجد مقدس جمکران خاطرنشان کرد: اربعین زمینه ساز ظهور 
است و امیدواریم بتوانیم با برپایی این موکب نام و یاد امام زمان)عج( را بیش از پیش 

در دل عاشقان و محبان اهل بیت)ع( زنده کنیم.

 گروه زندگی - زهره سعیدی:  در پیچ و واپیچ جاده زندگی عشق های 
را  نوجوانی حال و هوای دیگری دارند. یکباره می آیند و زندگی نوجوان 
رنگی می کنند اما این رنگ ها خیلی زود ممکن است خاکستری شوند. 
شاید خیلی از ما در دوره بزرگسالی مان هم این تجربیات تلخ و شیرین را به 
یاد داشته باشیم اما چطور باید به فرزندانمان کمک کنیم تا ازاین مرحله به 

راحتی بگذرند. این گزارش را بخوانید.
مدتی پیش با چند نفر از دوستانم که بچه های کودک و نوجوان دارند، 
میهمانی برپا کردیم و بعد از مدت ها دور هم نشستیم. آنقدر که حرف از 
بچه ها بود از خودمان یادمان رفته بود اما چند نکته در بین صحبت های 
دوستانم ذهنم را خیلی درگیر کرد. یکی از رفقایم می گفت که پسر نوجوانش 
آن  و  این هنرپیشه  مدام عاشق می شود. عاشق  کلافه اش کرده، چون 

خواننده، این بازیگر و آن شخصیت کارتونی. 
وقتی از او پرسیدم چطور با این مسئله ارتباط برقرار می کند، پاسخ داد: 
کاری نمی توانم بکنم سعی می کنم شرایط سنی اش را درک کنم اما وقتی 
هم دل به دلش می دهیم، تا آن سر دنیا می خواهد برای دیدن فرد مورد 
علاقه اش ما را ببرد. اما به هرحال هر چند وقت یک بار یک شکست عشقی 
یا  الگو  نفر دیگر  می خورد و مدتی در خودش فرو می رود، دو مرتبه یک 

عشقش می شود و همان آش و همان کاسه می شود.
صحبت از عشق برای همه گروه های سنی جذابیت دارد اما وقتی دوستم 
درباره پسرش صحبت  می کرد، همه ما نگران شده بودیم. حتی یکی از 
دوستان می گفت: اصلا نمی تواند چنین چیزی را تحمل کند و  اگر بچه اش 
در این شرایط قرار بگیرد، قلم پایش را خورد می کند! از این اصطلاح همه ما 
خنده مان گرفت اما واقعا چنین چیزی ممکن نیست و حتی اگر باشد، باعث 

واکنش های منفی از سوی نوجوان می شود که اوضاع را وخیم تر می کند.
را  نظرشان  تا  کرد  کمک  تقاضای  همه  از  و  داد  ادامه  دوستم  مرتبه  دو 
بگویند ، حتی می گفت: »قدیم ها کجا اینطور بود مگر ما جرئت چنین ابراز 
وجودهایی را جلوی پدر و مادرهایمان داشتیم، بچه تا به سنی می رسید که 
کسی را می توانست دوست داشته باشد، یا او را شوهر می دادند یا زن!« یکی 
دیگر از دوستانم می گفت: »الان دوره و زمانه تغییر کرده، نمی شود نوجوان 
هجده ساله را که عاشق شده، زن داد! همه به ریشمان می خندند . بعد تازه 

زنش هم بدهیم، دو روز بعد پشیمان می شود، آنوقت چکار کنیم؟«
باز این دوستم که در چالش پسرش قرار گرفته بود از دیگران پرسید که آیا 
باید با این بچه همراه شود یا جلویش بایستد. ما همه در فکر فرو رفتیم، شاید 
تعدادی هم یاد نوجوانی خودمان افتاده بودیم و سر پرشوری که همه در 
دوره نوجوانی با آن تغییرات هورمونی دارند. اما واقعا با نوجوانی که به واسطه 
تغییرات هورمونی و عاطفی مدام دچار تغییر حالت می شود و ممکن است 
عاشق شده و روز بعد فارغ می شود، چه کار می توان کرد؟ بهترین نحوه رفتار 

با نوجوانی که به قول خودش شکست عشقی خورده ، چیست؟
*عشق دوره نوجوانی از چه جنسی است و چه نشانه هایی دارد؟

بیشتری  و سرعت  نوجوانی شدت  به دوره  با رسیدن  تغییرات کودکان 
می گیرد، این تغییرات شامل تفاوت های شدید جسمی و روانی می شود که 
باعث می شود بچه ها حالت های دگرگون و متنوعی را در وجودشان تجربه 
کنند. از تمایل به استقلال طلبی و پیوستن به گروه دوستان تا علاقه بیشتر به 
بیرون از منزل همه باعث می شود که اتفاقات جدیدی را تجربه کنند و جنس 
مخالف را طور دیگری ببینند، طوری که یک  مرتبه باعث علاقه زیادشان 
شود، چیزی که تا قبل از آن اصلا تجربه اش نکرده اند و باعث حس و حال 

خوبشان می شود.
طبق گفته روان شناسان این حالت عشق نوجوانی بیادماندنی ترین خاطره 
برای نوجوان است و نحوه مواجهه والدین با این پدیده باید هدایت گر باشد 

تا مقابله کننده.
»سید محمد متفقی روانشناس« در این باره می گوید: »نخستین نکته ای 
که والدین باید در نظر بگیرند این است که عشق دوره نوجوانی پدیده ای 
کاملا طبیعی و شایع است که اگر با درک و اطلاعات درست از سوی والدین 
پاسخ داده نشود، بچه ها این دوره حساس را با بحران های زیاد می گذرانند. 
نکته دوم این است که والدین باید شرایط دوره نوجوانی و علائم این عشق ها 
را بشناسند تا بتوانند سلامت روانی فرزندانشان را تأمین کنند. والدینی که در 
این زمینه آگاهی ندارند هم لازم است که مطالعه کنند و هم به مشاور نوجوان 

مراجعه داشته باشند.
نوجوانی که علاقه زیاد به تنهایی و استقلال از خانواده پیدا کرده، بی قرار 
است یا دچار تغییرات ناگهانی رفتاری شده و در صحبت هایش به ازدواج 
علاقه نشان می دهد، گاه اُفت شدید تحصیلی او گزارش می شود، هیچ 
تمرکزی بر مسائل روزمره ندارد و حتی کشمکش و درگیری با خانواده پیدا 
می کند، شاید عاشق شده باشد.پدر و مادر باید آنقدر تیزبین باشند که 
کوچکترین تغییر رفتار فرزندشان را در نظر بگیرند و به جای درگیری با او، 

رابطه شان را صمیمی تر کنند تا نوجوان به آن ها اعتماد کند«.
نوجوانی که وقت خودرا صرف علم آموزی و کسب مهارت می کند، کمتر 

فرصت پرداختن به تخیلات و عشق های واهی را پیدا می کند
*مدیریت عشق های نوجوانی

نوع رفتار والدین با نوجوان ، مدیریت کردن یا نکردن این دست عشق ها را 
تعیین می کند. والدینی که در این شرایط فرزندشان را ترد می کنند یا مدام با 
هم درگیر هستند، نوجوان را بیشتر به سمت این عشق جذب می کنند اما 
والدینی که آگاهانه با نوجوان صمیمی  و همراه می شوند، می توانند بحران 

های این دست عشق ها را کنترل کنند. 
متفقی در این باره می گوید: »عشق دوران نوجوانی باید با کمک والدین 
کنترل شود،پس رفتار والدین اینجا خیلی مهم است که در کنار نوجوان 
باشند نه در مقابلش، درکش کنند و از صحبت کردن درباره او  نهراسند . 
برخی والدین معتقدند که اگر درباره این مسائل با فرزندشان صحبت کنند، 
حرمت های بینشان از بین می رود. در حالیکه این تفکر کاملا اشتباه است. 
شما هرچه بیشتر با فرزندتان تعامل و تبادل نظر کنید، قدم های بعدی او 
را بهتر می توانید مراقبت کنید. پس قدم اول صمیمی بودن و دوم صحبت 

درباره این مسائل است.«

*بلوغ، تنهایی، عشق های نوجوانی
طبق تحقیقات بلوغ زودرس بچه ها می تواند عامل عشق در دوره نوجوانی 
والدین  از سوی  است  بلوغ  دوره  کردن  طی  حال  در  که  نوجوانی  باشد. 
باید خیلی مراقبت شود تا ذهنش درگیر عشق و ارتباطات جنسی نباشد. 
والدین در منازلشان باید زمینه را از هر حیث در دیدن و شنیدن محتواهای 
مستهجن و نامناسب سن نوجوان پاک کنند. والدینی که هر محتوایی از 
ماهواره و فیلم ها  را در اختیار فرزندانشان قرار می دهند، نباید انتظار بالغ 
نشدن زودهنگام فرزندشان را داشته باشند. بچه ای که هر تصویری را دیده 
و شنیده، قطعا عاشق اولین فردی که در دسترش قرار می گیرد یا شاید هم 

افراد غیرقابل دسترس چون سلبریتی های داخلی و خارجی می شود.
متفقی درباره تنهایی بچه های امروز و عاشق شدنشان توضیح می دهد: 
»بی تعارف بچه های امروز خیلی تنها هستند، اغلب پدر و مادر هر دو کار 
می کنند و این هم عیب نیست اما تنها بودن زیاد آنها باعث می شود که بچه 
ها دنبال سرگرمی های زیادی برای صحبت یا محبت کردن بگردند و با اولین 
نگاه و لبخند مجذوب جنس مخالف شوند  و در نهایت هم درگیری یک رابطه 
عاطفی که مشخص نیست انتهایش چه آسیب هایی دارد. برخی خانواده ها 
هم قضیه را خیلی ساده برگزار می کنند، مثلا می گویند: »بگذار عاشق شود، 
مگه ما نشدیم، آخرش همه اینها می گذرد و یک انتخاب درست می کنند یا 
چشم و دلشان سیر می شود! این هم یک نگاه اشتباه است چرا که در پس 

این عاشق شدن ها هزار آسیب و فتنه نهفته است«.
*وظایف والدین در برابر مدیریت عشق های نوجوانی

درست است که همه ما می دانیم عشق های نوجوانی باعث اذیت و گاه 
بحران در بین فرزندانمان می شود اما این را هم باید در نظر بگیریم که این 
عشق ها منبع آگاهی و یادگیری بچه ها در این سنین می شود ، فقط کافی 
است که بدانیم چطور با آنها برخورد کنیم و روش صحیح در ارتباط بچه ها با 

این عشق ها را نشانشان دهیم. اما چطور؟
-درباره احساسات نوجوانتان صحبت کنیم

پیشتر اشاره کردیم که صمیمت والدین بحران دوران نوجوانی را کمتر 
می کند. متفقی می گوید: »گاه ممکن است به واسطه یک عشق نوجوانمان 
دچار مشکل و بحران بشود، بهتر است به جای جبهه گرفتن در برابر بچه ها و 
نشان دادن همه چیز دانی ، درباره احساساتشان صحبت کنید و در کنارشان 
باشید. حتی اگر در ارتباط با فردی هم قرار گرفته اند، سعی کنید آن فرد 
را بشناسید و با او ارتباط برقرار کنید. بنابراین از صحبت درباره احساسات 
آنها خجالت نکشید تا بتوانید درباره درست و غلط کارشان بهتر نظر بدهید.«

-با نوجوانتان مبارزه نکنید، او را هدایت کنید
متفقی تأکید می کند: »برخی والدین به اشتباه در این دوره وارد مسابقه 
رقابت ، تنبیه یا حذف امتیازات بچه هایشان می شوند. این دسته والدین باید 
بدانند که با این کار باعث جذب بیشتر فرزندشان به طرف مقابل می شوند. 
بنابراین با آرامش و خونسردی بدون واکنش منفی باید از نوجوان حمایت 
کرد. البته این هرگز به معنای تایید رفتارشان نیست اما باید هر والدی به دوره 
نوجوانی خودش هم برگردد و آن را مرور کند.این دوره را همه طی کرده اند.«

-حدود رابطه و احساسات نوجوانان را به آنها آموزش بدهید
طبیعتا  پدر و مادرها نمی توانند کاری کنند تا نوجوانشان دست از عشق 
بردارد، اما می توانند کمک کنند تا این احساس تمام ابعاد زندگی اش را 
نگیرد و باعث افت تحصیلی یا مسائل دیگر نشود مثل اینکه با او صحبت 
کنند که بخشی از ذهنش را تنها درگیر این علاقه کند و به سایر جنبه های 
زندگی اش هم برسد. درهرحال علاقه های این دوره آنقدر کوتاه است که اگر 

با هدایت والدین همراه نشود به سرمنزل مقصود نمی رسد.«
-نیازهای عاطفی و روانی فرزندانتان را تأمین کنید

گاه پیش می آید که والدین به دلیل بی توجهی ها و محبت نکردن هایشان ، 
نوجوانان را به دام عشق هایی می اندازند که عاقبتی ندارد. اینجاست که خود 
والدین  باید در مرکز قرار بگیرند و کانون خانواده را گرم نگه دارند تا بچه ها در 
سنین حساس جذب افراد غریبه نشوند و اشتباه نکنند. متفقی می گوید: 
»اگر امنیت روانی در خانه تأمین باشد و والدین عشق و محبت را در خانه 
ساری کنند، به لحاظ عقیدتی و ایمانی بچه هایشان را با اهل بیت)ع( و خدا و 
پیغمبر)ع( آشنا کنند، بچه ها سیراب می شوند و عشق و علاقه شان به سمت 
و سوی درستی سوق پیدا می کند. همین نوجوان های هیئتی و مذهبی که 

در تکیه ها و مساجد ایام محرم می بینیم، قطعا چنین خانواده هایی دارند.
امام علی )ع( در نهج البلاغه می فرمایند: »دل نوجوان مانند زمین آماده 
است که هر بذری در آن افشانده شود، می پذیرد. والدینی که بچه هایشان 
را از لحاظ محبت و عشق سیراب می کنند، اعتقادات مذهبی بچه ها را قوی 
می کنند، آنها را مقاوم بار می آورند و شخصیتشان را محکم می کنند، آنوقت 
است که این نوجوان در برابر خیلی بحران ها واکسینه می شود و همین دلیلی 
براین است که برخی به راحتی این دوره را طی می کنند و برخی خانواده ها 

بحران های زیادی با فرزندانشان تجربه می کنند.«
-در برابر اشتباهات نوجوانان ، انعطاف پذیر باشید

در طی مسیر دوره نوجوانی و عشق های رنگ و وارنگ آن، بچه ها اشتباه 
و آزمون خطا می کنند. پدر و مادر علی رغم همه هدایت ها گاه نمی توانند 
کاری بکنند اماانعطاف پذیری اینجا نقش پررنگ دارد اینکه علی رغم همه 
اشتباهات باز هم والدین پذیرای فرزندشان هستند و او را در آغوش می گیرند، 
این حس امنیت را همه بچه ها باید داشته باشند. البته این بدین معنی 
نیست که والدین همیشه هم انعطاف داشته باشند، گاه با تکرار این فرآیند 
شاید توقعات اشتباهی برای بچه ها هم شکل بگیرد که این با درایت خود 
والدین بهتر است حل بشود که چه زمانی انعطاف نشان دهند و چه زمانی 

امتیازاتی هم از بچه ها گرفته شود تا متوجه اشتباهاتشان بشوند.
امام علی )ع( می فرمایند: » هرگاه جوان را توبیخ کردی ، برخی خطاهای 
او را نادیده بگیر، تا توبیخ  تو، او را به مقابله وادار نسازد.« علی رغم همه این 
موارد باز هم دیده می شود که نوجوان ها در این سن دچار عشق های عجیب 
و غریب و افتادن در دام هایی می شوند که والدین از پس حل آن برنمی آیند، 
اینجاست که پای یک مشاور باید در میان بیاید تا خانواده را راهنمایی کنند و 

در جلسات مختلف بتواند با نوجوان و والدینش در ارتباط قرار بگیرد.

چطور باید به فرزندانمان کمک کنیم تا ازاین مرحله به راحتی بگذرند؛

چرا برخی نوجوان ها یک روز عاشق
 و روز دیگر فارغ می شوند؟
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یک کارشناس حوزه کار پاسخ داد:

افزایش ۳۸ درصدی حقوق شامل حال 
کدام بازنشستگان می شود؟

یک کارشناس حوزه کار با بیان اینکه افزایش ۳۸ درصدی حقوق شامل حال 
تمام بازنشستگان سایر سطوح تامین اجتماعی می شود، گفت: از شهریور ماه 
مصوبه افزایش ۳۸ درصدی برای این بازنشستگان لازم الاجرا است و مابه التفاوت 

آن از اول فروردین ماه واریز خواهد شد.
حمید حاج اسماعیلی در گفت وگویی، درباره تاخیر در ابلاغ مصوبه حق مسکن 
۶۵۰ هزار تومانی کارگران و احتمال اصلاح یا تایید آن اظهار کرد: مبلغ حق 
مسکن کارگران رقم بالایی نبود و از ابتدا هم دولت روی آن حساسیت نداشت اما 
اعتقاد من این است که ۱۰۰ هزار تومانی که کاهش داده و ۵۵۰ هزار تومان شد، 
در رد مصوبه شورای عالی کار نبود بلکه این کاهش از این باب صورت گرفت که 
توجیهی بر تغییر مصوبه افزایش مستمری بازنشستگان تامین اجتماعی از سوی 

دولت باشد.
وی ادامه داد: معتقدم بعد از اینکه مجلس مراتب قانونی را به لحاظ مغایرت 
مصوبات دولت با مصوبه حق مسکن شورای عالی کار اعلام کرد، بحث تغییر حق 
مسکن کارگران یا تنزل آن به ۵۵۰ هزار تومان خود به خود منتفی شده است و 
همچنان که دولت عین مصوبه افزایش مستمری ها را پذیرفت و اعلام کرد، در 
خصوص حق مسکن کارگران نیز همان مبلغ ۶۵۰ هزار تومان باید رعایت شود 
منتها به دلیل مشغله ها و گرفتاری های دولت دبیرخانه هیات دولت باید این 

موضوع را پیگیری کند.
 این کارشناس حوزه کار تاکید کرد: در بحث مصوبه حق مسکن، باید  ابلاغ 
رسمی از سوی دولت صورت گیرد تا فرایند قانونی آن طی شود و مصوبه مجددا 
به وزارت کار برگردد و از طریق وزارتخانه به کارفرمایان ابلاغ شود تا بتوانند آن را 

اجرا کنند.
حاج اسماعیلی گفت: جلسات دولت دوبار در هفته تشکیل می شود و این هفته 
فرصت خوبی است که دولت مصوبه حق مسکن را به طور رسمی ابلاغ کند تا در 
شهریور ماه که قرار است افزایش مستمری بازنشستگان اتفاق بیفتد، کارگران هم 

بتوانند حق مسکن را به طور کامل دریافت کنند.
وی درعین حال به مصوبه افزایش ۳۸ درصدی حقوق بازنشستگان اشاره کرد 
و گفت: افزایش ۳۸ درصدی حقوق شامل حال همه بازنشستگان سایر سطوح 
تامین اجتماعی می شود که باید به اضافه مبلغ ۵۱۵ هزار تومان به آنها پرداخت 
شود و سازمان تامین اجتماعی احکام آن را بر اساس این مبلغ از اول سال صادر 

کند.
این کارشناس حوزه کار تصریح کرد: سازمان تامین اجتماعی قبلا افزایش ۱۰ 
درصدی حقوق به اضافه مبلغ ۶۵۰ هزار تومان را مطابق آنچه دولت ابلاغ کرده بود 
 ـافزایش   ـسرپرست وزارت کار  اجرا کرد ولی اکنون با توجه به اعلام دکتر زاهدی وفا 
۳۸ درصدی به اضافه ۵۱۵ هزار تومان از شهریور ماه برای تمام بازنشستگان سایر 

سطوح تامین اجتماعی لحاظ خواهد شد.
حاج اسماعیلی گفت: بازنشستگان سایر سطوح کسانی هستند که بیشتر از 
حداقل مستمری دریافت می کنند و حدود ۸۰۰ هزار تا ۸۵۰ هزار نفر هستند که 
تحت عنوان سایر سطوح مزدی افزایش ۳۸ درصدی به اضافه ۵۱۵ هزار تومان 
شامل حال آنها می شود و بازنشستگان حداقل بگیر هم کسانی هستند که 
حداقل مستمری را دریافت می کنند که در خصوص آنها قبلا مصوبه افزایش ۵۷ 

درصدی شورای عالی کار اجرا شده است.
وی در خصوص آن دسته از بازنشستگانی که حقوق و مستمری خود را بر اساس 
افزایش ۱۰ درصد به اضافه ۶۵۰ هزار تومان دریافت کردند نیز، گفت: این دسته 
از بازنشستگان مابه التفاوت افزایش ۳۸ درصدی به اضافه ۵۱۵ هزار تومان را برای 
ماههای قبل و از اول فروردین دریافت خواهند کرد و از اول شهریور ماه هم احکام 

حقوق آنها بر اساس ۳۸ درصد به اضافه ۵۱۵ هزار تومان صادر خواهد شد.

عضو اتاق بازرگانی تهران پاسخ داد؛

کدام صادرکننده فرش می تواند
 خودرو وارد کند؟

عضو هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران می گوید، اجرای طرح اعلام شده برای 
واردات خودرو در ازای صادرات فرش با اعداد اعلامی بسیار سخت یا غیرممکن 

خواهد بود.
سیدرضی حاجی آقامیری در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: سابقه واردات در 
ازای صادرات فرش بسیار طولانی تر از امروز و دیروز است و اولین تجربه آن به 
سال های ابتدایی پیروزی انقلاب اسلامی باز می گردد. در آن دوره نیز اعلام شد 
که در ازای صادرات فرش ایرانی می توان کالاهایی وارد کرد و همین موضوع باعث 

شد که شرکت هایی مانند ایران خودرو به این عرصه وارد شوند.
وی با بیان این که اجرای این سیاست آسیبی جدی به صنعت فرش ایران چه 
در داخل و چه در خارج از کشور وارد کرد، توضیح داد: با توجه به این که برای 
شرکت ها واردات کالا سود قابل توجهی داشت، از این رو حاضر بودند که صادرات 
فرش را به هر قیمتی انجام دهند، به این ترتیب ما با روندی مواجه شدیم که فرش 
ایرانی را با قیمت پایین تر از نرخ منطقی در بازارهای خارجی به فروش می رساندند 

و این موضوع به بازار فرش ایران آسیبی جدی وارد کرد.
عضو هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران ادامه داد: افزایش کاذب تقاضا برای 
فرش در آن دوره، قیمت را در داخل کشور نیز افزایش داد که این موضوع نیز 
به بازار و حتی قدرت خرید مردم آسیب وارد کرد. از این رو اجرای سیاست های 
این چنینی اگر پشتوانه قوی و برنامه ریزی درست نداشته باشد، در نهایت به ضرر 

صنعت فرش کشور تمام خواهد شد.
آقامیری در پاسخ به این سوال که آیا اساسا امکان اجرای طرح فعلی وجود دارد؟ 
نیز توضیح داد: بر اساس اطلاعات ارائه شده، اگر صادرکننده ای ۷۰ میلیون دلار 
صادرات داشته باشد می تواند در ازای آن واردات خودرو داشته باشد. این در حالی 
است که امروز کل آمار صادرات فرش ایران عددی در همین حدود است، پس این 
که بگوییم فرد یا شرکت صادراتی وجود دارد که این حجم از فرش را صادر می کند، 
اساسا با واقعیت سازگار نیست. پس با این قانون این احتمال وجود دارد که بار دیگر 
شرکت هایی از بیرون با هدف سودآوری از واردات خودرو، به حوزه فرش ورود کنند 
و بدون صادرات واقعی و طبیعی، اقدام به ایجاد آمارهای لازم برای واردات خودرو 
بکنند. وی با بیان این که دو حوزه واردات و صادرات دو بخش مجزا و تخصصی 
متفاوت هستند، تشریح کرد: در حوزه کاری فرش، من صادرکننده ای را سراغ 
ندارم که به شکل تخصصی در واردات نیز فعال باشد و این کار قطعا به تخصص 
خاص خود نیاز دارد. یک راهکار می تواند این باشد که صادرکننده ی فرش بتواند 
مجوز واردات خود را در اختیار واردکننده قرار بدهد و با واسطه نهادهایی مانند بانک 
مرکزی، این توافق را داشته باشند که صادرکننده کار خود را بکند و واردکننده نیز 
با استفاده از ارز حاصل از صادرات، برنامه خود را به پیش ببرد. ما مشابه این تجربه 
را در سال های قبل داشته ایم و باید دید که آیا شرایط دوباره برای چنین موضوعی 

فراهم می شود یا خیر؟

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد:

بسته جدید تشویقی برای سازندگان
 در بافت فرسوده

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: طی همکاری با شهرداری، بسته پیشنهادی 
جدیدی را به منظور نوسازی و بهسازی در شهر تهران آغاز کرده ایم که از جمله 
محورهای آن می توان به تراکم تشویقی، سطح اشغال بیشتر و تسهیلاتی در زمینه 

پارکینگ اشاره کرد.
محمد آئینی اظهار کرد: تشویقات شهرسازانه، محور جدیدی است که در بحث 
نوسازی بافت فرسوده با شهرداری تهران شروع کرده ایم و معتقدیم این موضوع از 

تسهیلات بانکی و تخفیف پروانه مهمتر است.
وی افزود: تجربه نشان داده به طور مثال یک طبقه تشویقی برای سازندگان 
مهمتر از دیگر مشوق ها است. یا اینکه وقتی اجازه یک درب اضافی برای پارکینگ 

داده می شود چند پارکینگ مزاحم حذف خواهد شد.

 رییس کل سازمان مالیاتی کشور از رشد ۶۵ درصدی درآمدهای مالیاتی تا پایان 
تیرماه امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل خبر داد و گفت: تا پایان تیرماه 
راه و شهرسازی دریافت  شد که مبلغ  از وزارت  اطلاعات ۵۲۰ هزار خانه خالی 

مالیات آنها ۱۰ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان است.
»داوود منظور« روزدوشنبه در جمع خبرنگاران به مناسبت هفته دولت با ارائه 
از  از اقدامات سازمان مالیات در دولت سیزدهم، در مورد اخذ مالیات  گزارشی 
خانه های خالی اظهار کرد: تا پایان تیرماه امسال اطلاعات ۵۲۰ هزار خانه خالی 
از سوی وزارت راه و شهرسازی دریافت  شد که مبلغ مالیات در نظر گرفته شده برای 

آنها ۱۰ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان است که به مودیان اطلاع رسانی خواهد شد.
وی افزود: اطلاع رسانی در مورد مالیات خانه های خالی به افراد از طریق سامانه 
تکمیل  را  اطلاع رسانی  مکتوب  نامه  ارسال  طریق  از  و  می شود  انجام  مالیات 

می کنیم.
هشدار سازمان مالیاتی به مردم: اطلاعات شخصی و حساب بانکی را در اختیار 
کسی قرار ندهند. در همین زمینه معلم بازنشسته، اطلاعاتش را در اختیار فردی 

قرار داد و ۱۲ هزار میلیارد تومان بدهی مالیاتی دارد.
رییس کل سازمان مالیاتی ادامه داد: ۱۰۰ هزار نفر به ۲ هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان مالیات خانه های خالی اعتراض کردند که مرجع رسیدگی به آن وزارت راه و 
شهرسازی است، در صورتی که مالکان از پرداخت استنکاف کنند، ماهانه مشمول 

پرداخت ۲.۵ درصد مبلغ مالیات به عنوان جریمه خواهند شد.
منظور با بیان اینکه شناسایی خانه های لوکس ناچیز و تعدادشان پایین بود، 
گفت: سال گذشته شهرداری ها اطلاعات کاملی از خانه های بوکس ارائه نکردند. 
از شهرداری و سازمان بگیریم و  را  تا اطلاعات جامع  پیگیر هستیم  امسال هم 
امیدواریم تا پایان سال جمع آوری کنیم. معاون وزیر اقتصاد گفت: خودروهای 
لوکس را شناسایی کرده ایم و فرایند دریافت مالیات آن شروع شد که تا کنون ۱۵۹ 
میلیارد تومان مالیات گرفته شده است.  منظور تاکید کرد: شاخص های ملاک 
لوکس بودن خانه ها و خودروها از سوی قانون گذار در سال جدید افزایش یافته و 

سازمان مالیاتی به عنوان مجری قانون و قوانین را اجرا می کند. 
۲هزار و ۵00 بدهکار مالیاتی ممنوع الخروج شدند

وی از رشد ۶۵ درصدی درآمدهای مالیاتی تا پایان تیرماه سال جاری نسبت 

مالیاتی  بدهکار  و ۵۰۰  ادامه داد: ۲ هزار  و  به مدت مشابه سال قبل خبر داد 
ممنوع الخروج شدند که اقدام به واریز یک هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان مالیات کردند. 
رییس کل سازمان مالیاتی گفت: برای فراریان مالیاتی پرونده کیفری تشکیل 
می شود که در همین مسیر ۱۰ نفر که اقدام به تشکیل شرکت صوری و فرار مالیاتی 

کرده بودند، محکوم به ۱۰ سال زندان شدند.
منظور با بیان اینکه در این دولت رویکردمان حرکت به سمت مودی محوری است، 
بیان کرد: برای گسترش این امر، برنامه ریزی هایی انجام شده است تا تمام اتفاقاتی 
که در حوزه مالیاتی رخ می دهد را به صورت کامل در سراسر کشور پوشش دهیم. 
در همین راستا پایگاه خبری به عنوان یک مرجع در اختیار رسانه هاست تا اقدام به 

بازنشر اخبار آن کنند. 
وی بیان داشت: برای فرهنگ سازی در صدد هستیم تا پادکست رادیو مالیات 
را راه اندازی کنیم و در آن مقررات بخش نامه و همه مواردی که به مودیان مربوط 
می شود را ارائه دهیم و از کارشناسان دعوت می شود تا با این رادیو همکاری داشته 

باشند. 
معاون وزیر اقتصاد خاطرنشان کرد: پویش پاسخ گویی نظام مالیاتی را گسترش 
روزانه ۲  که  کردیم  درخواست  استان ها  مالیاتی  مدیران  از  رو  این  از  می دهیم؛ 
ساعت را به پاسخگویی مراجعان اختصاص دهند و از ظرفیت مشاوران مالیاتی 
در میز خدمت نیز استفاده کردیم. ضمن اینکه سامانه تلفنی به شماره ۱۵۲۶ نیز 

پاسخگوی ابهام های مودیان است.
منظور از رونمایی کتابچه دستاوردهای یک ساله و عملکرد سازمان مالیاتی خبر 
داد و اظهار کرد: این کتابچه با رویکرد مالیات ستانی و سامانه محوری است تا عموم 

مردم در جریان جزییات آن قرار گیرند. 
ساماندهی ۱۸ میلیون و ۵00 هزار کارتخوان

مالیاتی  فرارهای  با  مبارزه  و  اقتصاد  بر بخش رسمی  فشار  وی گفت: کاهش 
رویکرد دیگری است که در حوزه خدمات  یا هوشمندسازی  و دیجیتالی کردن 
الکترونیکی صورت گرفته تا با استفاده از سامانه ها و برنامه های مختلف مراجعه 

مودیان کاهش یابد.
معاون وزیر اقتصاد از ساماندهی ۱۸ میلیون و ۵۰۰ هزار کارتخوان خبر داد و 
گفت: ۹ میلیون از این کارتخوان ها غیر فعال شدند و یک میلیون و ۵۰۰ هزار 

کارتخوان به حساب های تجاری متصل شدند. 
جداسازی حساب های تجاری از غیرتجاری تا پایان سال

تجاری  غیر  از  تجاری  حساب های  تفکیک  و  جداسازی  داشت:  ابراز  منظور 
که  افرادی  رو  این  از  می گیرد.  صورت  امسال  پایان  تا  مرکزی  بانک  همکاری  با 

فعالیت های تجاری دارند باید به سازمان مالیاتی اعلام کنند. 
وی گفت: قانون گذار این اختیار را داده است که همه حساب های متصل به 
دستگاه های کارتخوان را بررسی کنیم، اما تمرکز ما بر روی تراکنش های کارتخوان 
است؛ از این رو اگر فردی کارتخوان را خریداری کرده و از آن استفاده نکرده است، 
تنها تمرکز بر روی تراکنش های کارتخوان است. در صورتی که کارت به کارت کردن 
به حساب بیش از ۵۰ مورد در ماه باشد، مشکوک به حساب تجاری است و بررسی 

خواهد شد. 
رییس کل سازمان مالیاتی با اشاره به اقدام بعضی از مراکز درمانی و بهداشتی در 
خودداری از استفاده کارتخوان، گفت: در صورتی که کارت به کارت در حساب های 
دیگری انجام شود، مورد پیگیری قرار می گیرد و اگر تخلف مشهود شود، مشمول 

پرداخت مالیات و جرایم خواهد شد. 
منظور تاکید کرد: این امر نیازمند همکاری مردم و ارائه گزارش ها در سامانه سوت 

زنی است که مردم تخلفات و شماره ها کارت ها را اعلام کنند. 
۷0 هزار میلیارد تومان بدهی بدهکاران مالیاتی

وی با اشاره به اینکه معوقات مالیاتی ۷۰ هزار میلیارد تومان است، گفت: این 
معوقات از سال های گذشته تا کنون ناشی از فرارهای مالیاتی با رنگ و لعاب قانونی 

است.
حساب های  ناآگاهی  روی  از  عده ای  کرد:  اظهار  مالیاتی  سازمان  کل  رییس 
شخصی و کارت های بانکی خود را در اختیار صاحبان شرکت های صوری قرار 
داده اند که وقتی پیگیری می کنیم با عده ای کارتن خواب مواجه می شویم که ۴۰ 

درصد معوقات از این طریق است.
منظور ادامه داد: حدود ۲۰ درصد از معوقات مالیاتی برای کارت ها بازرگانی است 
که عده ای با مراجعه به روستاها حساب های بانکی پیرزنان و پیرمردان را گرفته اند 
و با آن اقدام به واردات خودرو و سایر اقدامات تجاری کرده اند که قابل شناسایی 

نیستند. این مورد در یکی از روستاهای اصفهان صورت گرفته است.
معلم بازنشسته با ۱۲ هزار میلیارد تومان بدهی مالیاتی

وی به مردم هشدار داد: مراقب باشند و اطلاعات شخصی و حساب بانکی را در 
اختیار کسی قرار ندهند. در همین زمینه معلمی بازنشسته، اطلاعاتش را در اختیار 
فردی قرار داده بود، اکنون با ۱۲ هزار میلیارد تومان بدهی، بدهکار مالیاتی است.

رییس سازمان مالیاتی با اشاره به اینکه ۵ درصد بدهکاران مالیاتی توقف اجرای 
حکم گرفته اند، گفت: با مراجع قضایی به دنبال رسیدگی به وضعیت این بدهکاران 

هستیم.
منظور تاکید کرد: برای عدالت در وصول مالیات نیازمند همکاری دستگاه ها و 

مردم هستیم.
تهیه پیش نویس قانون مالیات بر مجموع درآمد 

وی از تهیه پیش نویس قانون مالیات بر مجموع درآمد خبر داد و گفت: به دنبال 
این هستیم که هر فردی اظهارنامه مالیاتی ارائه و درآمدها و هزینه ها را گزارش کند. 
پیش نویس این موضوع نوشته شده و در کمیسیون اقتصادی دولت در حال بررسی 

است تا در مجلس پیگیری و تصویب شود.
رییس سازمان مالیاتی بیان کرد: رشد ۲۰۰ درصدی مالیات ابرازی اشخاص 
افزایش ۵۰ درصدی  مالیاتی،  دادرسی  تقویت ۱۰۰ درصدی ساختار  حقیقی، 
متقاضیان پرداخت مالیات مقطوع، پذیرش مالیات ابرازی بیش از ۵۰ درصد از 
واحدهای تولیدی و رشد ۷۲ درصدی مالیات نقل و انتقال خودرو از مهم ترین اقدام 

در سال گذشته بوده است.
منظور خواستار اصلاح حقوق پرداختی به کارمندان و بازرسان مالیاتی شد و 
گفت: اکنون پرداختی به این افراد کمتر از متوسط میانگین کشوری است. این 
افراد را نباید در مظان خطا قرار داد، در شرایطی که خطا کنند کشور متوجه خطا 

خواهد شد.

رییس سازمان مالیاتی خبر داد:

رشد 6۵ درصدی درآمد مالیات در سال جاری

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار اعلام کرد؛
2 خودروی ایران خودرو وارد بورس کالا می شود

حوزه  در  گفت:  بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان  رییس 
که  بودیم  مواجه  موانعی  با  بورس  در  خودرو  عرضه 
مشکلات برطرف شد و موفق به عرضه برخی از خودروها 
در این بازار شدیم و ایران خودرو هم وارد تالار بورس کالا 

می شود.
»مجید عشقی« صبح روز دوشنبه در نشست کمیسیون 
بازار پول و سرمایه اعلام کرد: بخش زیادی از مباحث 
مربوط به حوزه بازار سرمایه جزو بحث هایی است که نیاز 
به کارشناسی دارد و باید چکش  کاری هایی از طریق ٤ 
ارکان بورس صورت پذیرد و بعد از آن به سمت سازمان 
جدید  دوره  در  داشت:  اظهار  وی  کند.  ورود   بورس 
مدیریت سازمان بورس، یکی از مسایل مطرح شده این 
بود که مباحث اجرایی به بورس ها تفویض شود و سازمان 

بورس دیگر در مقام اجرایی نباشد. 
عشقی افزود: سازمان بورس اکنون به جای نظارت و 
مقررات گذاری در مقوله اجرا ظاهر شده است که این امر 

با آسیب هایی همراه شده است.
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار ادامه داد: همین 
موضوع که بحث های بورس کالا از طرف اعضای اتاق 
بازرگانی و فعالان بازار سرمایه با جزییات مطرح می شود 
نشان دهنده این است که بورس کالا اکنون جایگاه خوبی 

را پیدا کرده است.
وی خاطرنشان کرد: در مقایسه با مدت هفت سالی 
که در حال انجام فعالیت های مربوط به بورس کالا بودم 

اکنون شاهد رشد و توسعه محسوس این بازار هستم.
عشقی با تاکید بر اینکه اکنون بیش از ٩٠ درصد از 
محصولات پتروشیمی در بورس کالا در حال معامله است، 
اظهار داشت: در این بازار کمتر به بحث فلزات اساسی 
پرداخته شده است اما اکنون این محصول نیز روند توسعه 

را در پیش گرفته است. 
معاملات  افزود:  بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان  رییس 
سیمان از سال گذشته در بورس کالا انجام شد و تاکنون 

بازخوردهای خوبی را به همراه داشته است.
وی ادامه داد: درخصوص کالاهاو مربوط به پتروشیمی 
مسایل متعددی را با انجمن ها و عرضه کنندگان داشتیم 
اما بورس کالا روند خوبی را داشته و این روند هم با جدیت 

ادامه خواهد داشت.
رییس سازمان بورس گفت: یکی از منافع اصلی این 
بازار، ایجاد شفافیت در بازار کالاها است که در کنار آن بازار 

سهام هم می تواند از این شفافیت بهره ببرد.
عشقی ادامه داد: در حوزه عرضه خودرو در بورس با 
موانعی مواجه بودیم که مشکلات برطرف شد و موفق به 
عرضه برخی از خودروها در این بازار شدیم و دو محصول 

ایران خودرو هم بزودی وارد تابلوی بورس کالا می شود.
از بحث های  تاکید کرد: یکی  رییس سازمان بورس 
اصلی که جای خالی آن در بازار به خوبی حس می شود، 
موضوع استفاده از قبض انبارها و سایر ابزارهایی است که 

می توان در این حوزه از آنها استفاده کرد.
کاهش عرضه در بازار معضلی بزرگ تر از قیمت 

گذاری
عشقی به قیمت گذاری دستوری اشاره کرد و گفت: 
نخستین زیان این اقدام ایجاد ممانعت از توسعه شرکت ها 

و کاهش انگیزه برای عرضه کالا در بازار است.
گذاری  قیمت  شامل  که  کالایی  اینکه  بیان  با  وی 
دستوری است، تولیدکننده آن کالا تا یک جایی قادر به 
با قیمت گذاری دستوری در یک  افزود:  عرضه است، 
صنعت، روند سرمایه گذاری قطع می شود و تولیدکنندگان 
برای مدت یک یا دو سال قادر به عرضه کالاهای خود با 

زیان خواهند بود.
عشقی اظهار داشت: کاهش عرضه در بازار معضلاتی 
بزرگ تر از قیمت را در بازار ایجاد می کند چراکه با ادامه 
قیمت های دستوری و کاهش تولید، دیگر کالایی وجود 
نخواهد داشت که بتوان در مورد قیمت گذاری آن صحبت 

کرد.

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار اعلام کرد: در همین 
حوزه اگر خودروساز را مجبور کنیم که خودروی تولید 
شده را با ضرر در بازار به فروش رساند تا مدت محدودی 
بعد  به  جایی  یک  از  و  بود  خواهد  تولید  ادامه  به  قادر 

سیستم مدنظر از هم پاشیده خواهد شد.
وی با تاکید بر اصلاح این روند اظهار داشت: اگر به 
دنبال جریان سرمایه گذاری در صنایع مختلف هستیم 
باید قیمت ها منصفانه شود و سازوکار بورس کالا، بهترین 

مسیر برای کشف قیمت های منصفانه کالاها است.
عشقی با بیان اینکه قیمت هایی که در بورس کالا کشف 
می شود، نشان دهنده وضعیت آن صنعت است، گفت: 
سال گذشته ۷۶ میلیون تن کالا در بورس کالا معامله شد 

که امسال هم این روند رو به رشد ادامه دار است.
در  کرد:  تصریح  بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان  رییس 
اقتصادی  در ستاد  با سیاست گذاران  که  جلساتی هم 
دولت برگزار کرده ایم، بحث هایی که ممکن است باعث 
ایجاد ممانعت جدی در فعالیت شرکت ها و سرمایه گذاری 
در بخش های تولیدی شود، مورد بررسی قرار می گیرند و 

این مسایل هم جزو دغدغه مسوولان است.
عشقی به گزارش های منتشر شده درباره فولاد گفت: 
در این زمینه ما حرف های جدی داریم، معاملاتی که طی 
سال های مورد اشاره انجام شده در بورس و به صورت 

رسمی و شفاف صورت گرفته است.
در  کرد:  اعلام  بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان  رییس 
در شرایط خاص  روزه  مقطع ۵۰  برای یک  و  سال ۹۷ 
بازار  برای  مشکلاتی  اقتصادی،  کلان  سیاست گذاری 
پیش آمد و درگیری زیادی را با نحوه تصمیم گیری برای 
حد نوسان و قیمت پایه کالاها داشتیم اما باقی معاملات 
انجام شده در بورس جزو معاملاتی بود که قیمت ها بر 

اساس رقابت شکل گرفت.
وی ادامه داد: در گزارش منتشر شده ایرادهای جدی 

وجود دارد و آن را به طور حتم منعکس خواهیم کرد.

سازمان بورس متولی مدیریت فناوری
 بازار سرمایه نیست

مشکلات  رفع  برای  شده  انجام  پیگیری های  به  وی 
زیرساخت های IT اشاره کرد و گفت: سازمان بورس نباید 
متولی مدیریت فناوری بازار سرمایه باشد، این مساله یکی 
از اشکالاتی است که رفع آن سخت شده است، هر یک 
از ارکان بازار سرمایه باید سامانه معاملات خود را مدیریت 

کند.
اصلاح دستورالعمل بازارگردانی

عشقی در ادامه با تاکید بر اینکه بازارگردانی باید یک 
اصلاح  به  معتقدم  بنده  گفت:  باشد،  سودآور  فعالیت 
دستورالعمل بازارگردانی هستم و نمی تواند بدین شکل در 
شرایط فعلی بازار ادامه پیدا کند. رییس سازمان بورس و 
اوراق بهادار افزود: اختیارات بازارگردانی با شرکت بورس و 
فرابورس است و در صورتی که پیشنهادات اصلاحی هم 
از سوی این دو شرکت مطرح شود عملیاتی تر خواهد بود.

و  شود  تشکیل  باید  کارگروهی  یک  داد:  ادامه  وی 
پیشنهادات ارائه شده مورد بحث کارشناسی قرار بگیرند، 
نهایت  و در  این مباحث چکش کاری شود  بهتر است 

پیشنهادات مدنظر به سازمان بورس ارائه داده شود.
عشقی با تاکید بر اینکه برخورد با همه بازارگردان ها 
یکسان نیست، ادامه داد: بازارگردان هایی را که به تعهدات 
خود عمل نمی کنند را دسته بندی کردیم و برخورد با  
بازارگردان هایی صورت می گیرد که مقررات تعیین شده 
را بیش از دیگر بازارگردان ها زیر پا گذاشته اند اما در این 

زمینه شرایط ناشران را هم در نظر می گیریم.
 رییس سازمان بورس و اوراق بهادار با بیان اینکه تصورات 
صحیحی بین فعالان بازار سرمایه در خصوص نظارت 
می تواند  مشترک  جلسات  افزود:  ندارد،  وجود  بازار  بر 
کمک کننده به نزدیک شدن دیدگاه ها باشد، در این میان 
ایده هایی مطرح می شود که می تواند به بهتر شدن انجام 

وظایف کمک کند.

 معاون وزیر جهاد کشاورزی گفت: از ۶۰۰ دشت کشور، ۴۰۰ دشت ممنوعه است و 
از نظر شرایط آبی در وضعیت بسیار نامطلوبی به سر می برد.

فریبرز عباسی در نشستی خبری به مناسبت هفته دولت با اشاره به اینکه قانون 
ابلاغ  و  از خاک در سال ۱۳۹۸ توسط مجلس شورای اسلامی تصویب  حفاظت 
شد، گفت: مراحل نهایی آئین نامه اجرایی این قانون توسط وزارت جهاد کشاورزی 
و همکاری سایر دستگاه های مربوطه در حال انجام است و به زودی این آئین نامه در 

هیئت دولت مطرح و تصویب می شود.
وی افزود: این آئین نامه در ۴۰ ماده و ۲۰ تبصره تهیه شده است.

عباسی با اشاره به تهیه نقشه های مدیریت پذیر خاک اضافه کرد: این نقشه ها در 
۱۴ استان به صورت پایلوت تهیه شده و مهمترین خاصیت آن برنامه ریزی برای اجرای 

طرح الگوی کشت محصولات کشاورزی است.

کشت  الگوی  طرح  کرد:  تأکید  کشاورزی  جهاد  وزارت  خاک  و  آب  امور  معاون 
محصولات کشاورزی قبل از شروع سال زراعی جدید توسط معاونت مربوطه و وزارت 
جهاد کشاورزی ابلاغ می شود. وی تصریح کرد: در این طرح برای کسانی که الگوی 
کشت را رعایت و در مصرف آب صرفه جویی می کنند، مشوق هایی در نظر گرفته شده 
است. عباسی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به افتتاح پروژه های آب و خاک 
در هفته دولت، گفت: هزار و ۱۷۷ پروژه آب و خاک در هفته دولت در سراسر کشور 
افتتاح می شود که مساحت این طرح ها، رقمی بالغ بر ۵۰ هزار هکتار و اعتبار آن هزار 

و ۲۸۰ میلیارد تومان است.
به گفته معاون امور آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی، افتتاح این طرح ها برای ۲۲ 
هزار و ۵۰۰ نفر اشتغال ایجاد می کند. ضمن اینکه بیشترین طرح را در استان های 

کرمان، خراسان رضوی، خراسان جنوبی، فارس و سیستان و بلوچستان داریم.

عباسی همچنین با اشاره به تصویب بیش از ۱۹ هزار میلیارد تومان اعتبارات برای 
پروژه های آب و خاک گفت: بخشی از این اعتبارات تخصیص پیدا کرده و بخشی نیز 

در سال جاری و سال آینده به اجرای طرح های آب و خاک اختصاص خواهد یافت.
معاون امور آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی همچنین به خسارات سیل به بخش 
آب و خاک اشاره و تصریح کرد: برآوردها حاکی از آن است که ۹ هزار میلیارد تومان 
خسارات ناشی از سیل به زیرساخت های آب و خاک کشاورزی بوده است. بیشترین 

خسارت ها نیز مربوط به کانال ها، انهار و قنوات بوده است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اینکه از ۶۰۰ دشت کشور، ۴۰۰ 
دشت ممنوعه است، گفت: متأسفانه شرایط این دشت ها از نظر آب و سفره های 
زیرزمینی نامطلوب است و با برنامه ریزی های انجام شده، امیدواریم شاهد بهبود 

وضعیت این دشت ها باشیم.

معاون وزیر جهاد کشاورزی خبرداد:

وجود ۳۰۰ هزار حلقه چاه غیرمجاز
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رئیس هیات کشتی استان قم خبرداد:

کسب مدال برنز فرنگی کار قمی
 از مسابقات جوانان جهان 

رئیس هیات کشتی استان قم گفت: امیر عبدی فرنگی کار قمی با کسب مقام  
سومی صاحب مدال برنز رقابت های قهرمانی جوانان جهان شد. 

هادی علیایی اظهار داشت: در مسابقات کشتی فرنگی قهرمانی جوانان جهان 
در وزن ۷۲ کیلوگرم امیر عبدی در دور اول با نتیجه چهار بر ۲ از سد ایتو نیشیدا از 

ژاپن گذشت.
وی ادامه داد: عبدی در دور دوم با نتیجه هشت بر صفر جاکوب سیمچیک از 

کرواسی را از پیش رو برداشت و راهی مرحله یک چهارم نهایی شد.
وی افزود: عبدی در این مرحله مقابل آتیلا توسماگی از مجارستان با نتیجه سه بر 

۲ به پیروزی رسید و به مرحله نیمه نهایی راه یافت.
علیایی ابراز داشت: فرنگی کار قمی در مرحله نیمه نهایی مقابل الکساندر 

سولووی از مولداوی با نتیجه پنج بر ۲ شکست خورد و راهی دیدار رده بندی شد.
وی گفت: عبدی در دیدار رده بندی مقابل مولیتخانف حریفی از کشور قزاقستان 
به میدان رفت و با نتیجه چهار بر صفر پیروز میدان شد تا گردن آویز برنز را تصاحب 

کند.
وی گفت: مسابقات کشتی فرنگی قهرمانی جوانان جهان شنبه شب  با قهرمانی 

ایران در شهر صوفیه بلغارستان خاتمه یافت.
 استاندار موفقیت کشتی گیر قمی  را تبریک گفت

استاندار قم با صدور پیامی، کسب مدال برنز توسط کشتی گیر قمی در مسابقات 
کشتی فرنگی قهرمانی جهان را تبریک گفت.

در پیام سید محمد تقی شاهچراغی آمده است: افتخار آفرینی و کسب مدال 
برنز توسط امیر عبدی ورزشکار خوش آتیه قمی عضو تیم ملی در مسابقات کشتی 
فرنگی قهرمانی جهان، مایه افتخار و موجب خرسندی ملت شریف ایران و هم 

استانی های ورزش دوست شد.
پیام حاکیست:  این موفقیت بزرگ و ارزشمند را به این قهرمان ملی، خانواده 
محترم  و مربیان وی همچنین جامعه ورزش  استان قم تبریک عرض کرده و 
استمرار موفقیت ها و سربلندی ورزشکاران استان قم در میادین بین المللی را از 

درگاه خداوند متعال مسالت دارم.
 

درخشان: باید به تیم ملی و اسکوچیچ آرامش داد

بازگشت کی روش به صلاح
  فوتبال ایران نیست

کاپیتان اسبق تیم ملی فوتبال کشورمان گفت: نباید تصمیم عجولانه بگیریم و 
صحبت درباره بازگشت کی روش جو ایجاد می کند. حمید درخشان در گفت و گویی، 
درمورد اظهارنظر مهدی تاج مبنی بر اینکه اگر به عنوان رئیس فدراسیون فوتبال 
انتخاب شود برای بازگشت کارلوس کی روش به تیم ملی اقدام جدی خواهد کرد، 
اظهار داشت: در این مقطع بیان کردن چنین حرفی درست نیست. در ابتدا باید 
در تیم ملی آرامش ایجاد کنیم که برای رسیدن به این هدف با جا به جا کردن مربی، 
اتفاقی نمی افتد. پس از بازگرداندن آرامش به تیم ملی، اگر در مدیریت فدراسیون 
جا به جایی انجام شد، درمورد این موضوع تصمیمی بگیریم. البته نباید این تصمیم 
عجولانه باشد. باید تصمیمی بگیریم که به سود فوتبال باشد نه ضررش. وی درباره 
اینکه آیا در این وضعیت بازگشت کی روش به تیم ملی به صلاح است، پاسخ داد: 
تاج فقط بحث پیشنهاد را مطرح کرده اما درباره این موضوع بعدها می توان صحبت 
کرد. تیم ملی در حال حاضر نیاز به آرامش دارد. اینکه چه کسی را بیاوریم و ببریم 
مهم نیست زیرا فرصت زیادی تا جام جهانی نداریم. صحبت نکردن درباره بازگشت 
کی روش در این مقطع زمانی بهتر است زیرا فقط جو ایجاد می کند. این کار اصلا 
درست نیست. در حال حاضر آرامش بهترین موضوع برای تیم ملی است و برای 
رسیدن به آرامش نباید چنین حرف هایی را مطرح کنیم. کاپیتان اسبق تیم ملی 
فوتبال کشورمان درخصوص اینکه آیا اسکوچیچ که این روزها مدام در حال سفر برای 
ارزیابی عملکرد بازیکنان تیم ملی است، با اینگونه حرف ها دلسرد نمی شود، توضیح 
داد: او کار خوبی انجام می دهد. دیدن بازی های لیگ و حتی سفر به خارج از کشور 
برای تماشای عملکرد لژیونرها کار بسیار خوبی برای انتخاب بازیکنان است. با این 
وجود مطرح کردن این حرف ها قطعا روی او هم تاثیر می گذارد. اگر هم می خواهیم 
کاری انجام بدهیم قبل از برگزاری انتخابات، صحبت کردن درموردش صلاح نیست 

زیرا تیم ملی و اسکوچیچ باید در آرامش کارشان را انجام بدهند. 

شیخ دیاباته یا کاوه رضایی ؛

تکلیف مهاجم دوم پرسپولیس چه میشود ؟
ایمان / احمد غروی نائینی 

به نظر میرسد باشگاه پرسپولیس دو گزینه ، یکی داخلی و دیگری خارجی را زیر 
نظر گرفته تا در اسرع وقت حد اقل یکی از آنها را به عضویت تیم پرسپولیس در 
بیاورد . مدیران این تیم در تلاش هستند تا در صورت امکان هر دو آنها را جذب کنند 
. مطلع شدیم باشگاه پرسپولیس با شیخ دیاباته به تقریبا به توافق نهایی رسیده 
است . اما هنوز سر آپشن ها توافقی صورت نگرفته که به نظر میرسد این مشکل 
هم به زودی حل شود . تنها مشکلی که این بین وجود دارد این است که دیاباته یک 
مشکل شخصی دارد ، که جواب نهایی این بازیکن به پرسپولیس را به یکی دو روز 

آینده موکول کرده است .

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای مصطفی معماریان با ارائه دو برگ استشهادیه شهود مصدق در دفترخانه 
۷۱ قم اعلام داشته که سند مالکیت مربوط به ششدانگ پلاک ۱۰۴۸/۱ 
اصلی واقع در بخش دو ثبت قم در دفتر ۷ صفحه ۳۷ به نام وی ثبت و سند 
صادره مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده اند.لذا 
مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت 
به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد 
خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی 
ظرف مدت ۱۰ روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد 
رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ )م الف ۱۵۶۱۹(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
عباس پور حسنی حجت آبادی–رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

رئیس هیات کاراته استان قم گفت: دختران کاراته این استان قم با کسب هشت مدال در مسابقات قهرمانی کشوری سبک 
پرفکت کیوکوشین درخشیدند. مهدی بیرانوند روز دوشنبه در گفت و گویی اظهار داشت: مسابقات قهرمانی کشوری سبک 
پرفکت کیوکوشین کاراته بانوان با حضور ۳۰۰ ورزشکار از ۲۲ استان کشور در بخش های کاتا، کومیته و هنرهای فردی عصر 
روزشنبه به میزبانی استان تهران پایان یافت. وی ابراز داشت: دختران کاراته کا قمی در این رقابت ها توانستند به یک مدال 
طلا، ۲ نقره و پنج برنز دست پیدا کنند. رئیس هیات کاراته استان قم افزود: در این رقابت ها در وزن منفی ۴۵ کیلوگرم رقیه 
کوثری بر سکوی نخست ایستاد و صاحب گردن آویز طلا شد. وی گفت: در وزن منفی ۲۸ کیلوگرم سارا باباخانی و در وزن منفی 
۴۰ کیلوگرم فاطمه بشناختی با ایستادن در جایگاه دوم به مدال نقره دست یافتند. وی  افزود: در وزن منفی ۲۰ کیلوگرم مطهره 
مقدم، در وزن منفی ۴۰کیلوگرم فاطمه مقدم، در وزن منفی ۲۵ کیلوگرم بهاره اسدی، در وزن منفی ۳۰ کیلوگرم زهرا زجاجی 

و در وزن منفی ۶۸ کیلوگرم رقیه پرواس به مقام سوم مسابقات رسیدند و به مدل برنز بسنده کردند.

مسابقات برترین های کاراته وان ایران با حضور نفرات دارای رنکینگ و هفت کاراته کار قمی با عنوان مسابقات انتخابی تیم ملی 
برگزار می شود. به گزارش روابط عمومی هیات کاراته استان قم، مسابقات برترین های کاراته وان ایران در رده های سنی؛ 
نوجوانان، جوانان، و زیر ۲۱ سال در دو بخش آقایان و بانوان از سوم شهریور ماه به میزبانی استان یزد در مجتمع پردیس دانشگاه 
علوم پزشکی شهید صدوقی برگزار می شود. در این مسابقات نفرات برتر دارای رنکینگ، مقام آوران ایرانی مسابقات قهرمانی 
آسیا قزاقستان در سال ۲۰۲۱ و مدال آوران مرحله سوم لیگ کاراته وان زنجان حاضر می شوند، مسابقات برترین های کاراته وان 
ایران در بخش آقایان از سوم شهریور و در بخش بانوان از چهارم شهریورماه آغاز خواهد شد. پس از برگزاری این مسابقات؛ ۲ نفر 
برتر در هر وزن راهی اردو تیم های ملی در رده های سنی مختلف می شوند، سیدمیثم حسینی در وزن منفی ۵۲، میلاد مرتضایی 
در وزن منفی ۶۳، امیرمحمد رشید در وزن منفی۵۵، حسین عیوضی در وزن منفی ۶۱، متین اسماعیلی در وزن منفی ۷۶، 
محمدمهدی علی پور در وزن مثبت ۷۶  و محمود نعمتی در وزن مثبت ۸۴ کیلوگرم نمایندگان استان قم در این رقابت ها هستند.

رئیس هیات کاراته استان قم خبرداد:

درخشش دختران کاراته کا قمی در مسابقات قهرمانی کشوری
هیات کاراته استان قم اعلام کرد

7کاراته کار قمی در جمع برترین های ایران

ایمان / گزارش /رضا ملکی

داستان تیم مظلوم فوتسال فردوس در چند ماه گذشته حکایت عجیبی دارد 
،نزدیک به ۴ ماه  بلاتکلیفی برای ماندن یا رفتن این تیم  درنهایت  این تیم در قم 
ماندنی شد .مهندس قلی زاده صریحتا اعلام نمود که من قادر به تامین  هزینه های 
این تیم نیستم یا مجموعه استان هزینه ها را تامین و یا اسپانسر پیدا کنیدیا اجازه 

دهید تیم رابفروشم.
فروش این تیم با مخالفت دکتر سانی خانی مدیرکل جدید ورزش وجوانان روبرو 
شد ومقررشد  تا با عزم جمعی واستفاده از نیروهای کارآمد ودست به جیب مشکل 
ملی تیم  فردوس برطرف شود، این اقدام بارقه ای از امید در دل دوستداران واقعی 

این تیم ایجاد کرد.
شروع کار با پرداخت مبلغ ورودی مسابقات وخرید البسه انجام پذیرفت.وحید 
غیاثی که دوهفته به شروع این بازیها تیم دست وپا شکسته ای را بدست گرفته بود 

خوب می دانست که تنها راه شروع خوب وحرکت روبه جلو برای این تیم حمایت مالی 
وشارژ روحی بازیکنان نا آماده اش می باشد.

غیرت بچه ها در ۳ بازی نخست جرقه های امید راپدیدار ساخت .اما سفر به شمال 
با جیب خالی ومتعاقب آن سفر به کرمان با باخت سنگین وباخت ناباورانه در دقایق 

پایانی به نماینده البرز درقم این تیم رابه حاشیه برد.
از اینجا به بعد بود که دربازی با نماینده سیرجان برای اولین بار حضور دکترسانی 
خانی مدیرکل ورزش وجوانان ودکتر باقری ریاست هیئت فوتبال ودکتر رمضانی 
معاونت ورزشی اداره کل درجایگاه ویژه استادیوم شهید حیدریان مشاهده  آنها آمده 
بودند که با حضورشان بگویند که ما حامی شما هستیم وانتظار پیروزی شما را می 

کشیم.
اما ازآنجا که این تیم دوهفته با آغازسابقات بسته شده بود دوران بدن سازی مناسبی 
را طی نکرده بود  عدم آمادگی جسمانی و بدشناسی باعث شد تا درنیمه دوم شیرازه 
تیم از هم بپاچد وبازی را با۴ بر۱ به نماینده سیرجان واگذار نمایند وهمه کادر 

مدیریتی ، مربیان و بازیکنان سرخورده به منازل خود رهسپار شوند.
قبل از سفر تیم به اصفهان ورویاروئی با گیتی پسند در روزنامه ایمان نوشتیم که این 
تیم نیاز به خرید بازیکن وشارژ مالی میباشد اگر چنین نشود هیچ انتظاری از شیرجه 

های قمی نداشته باشید.
از اینجا به بعد داستان تغییر می کند ،تیم رهسپار اصفهان می شود روز مسابقه 
بچه ها برای خوردن ناهار به رستوران مراجعه میکنند اما چون پولی در بساط نبوده 
وتسویه حسابی صورت نگرفته تایم خوردن ناهار از زمان معمول خود عقب می افتد 
با رایزنی وپیگیری سرپرست تیم مسئله نهار حل میشود اما مسئولان هتل از دادن 

کارتهای بازیکنان ممانعت بعمل می آورند.
یکی از نزدیکان تیم بعنوان گرو درهتل نگهداری میشود تا پول هتل پرداخت شود 

،بازیکنان باحالت سرخورده به سمت سالن محل برگزاری بازی می روند.
وحید غیاثی مربی فهیم فردوس نمی داند مسائل تاکتیکی را به بچه ها بگوید یا روح 
وروان بازیکنان را شارژ نماید.با این اوصاف بچه ها به میدان می روند ودرمقابل تیم 
پنجاه میلیاردی گیتی پسند با دو گل شکست را پذیرا می شوند تا کابوس شکست 

وسقوط درپایان جدول مسابقات را روبروی خود ببینند.
تیم به هتل برمی گردد مهندس قلی زاده مالک تیم برافروخته خود رابه اصفهان 
میرساند وبا همیاری مسعودی مدیر زحمتکش تیمش هزینه چند میلیونی هتل را 
پرداخت میکند تا بیش از این آبروی قمی ها در اصفهان دستخوش خنده مسئولان 
هتل نشود. چه میتوان نوشت درطول سالها حضور در ورزش قم مشاهده چنین 

داستانهای خنده داری تاکنون سابقه نداشته است.
نام  والای  وجایگاه  شانیت  با  لطفا  وگرامی  ارجمند  عزیزان،بزرگواران،مسئولان 
مقدس قم بازی نکنید.با احساس جوانانی که تنها عشقشان تعالی نام شهر مقدس 
است وبا کمترین امکانات موجود وقراردادهای پایین نسبت به بازیکنان سایر تیم های  
حاضر در لیگ برتردرلیگ برتر فوتسال حاضر به کمک به تیم شهرشان شده اند بازی 

نکنید.
می دانیم شما هم درحال پیگیری مشکلات هستید ولی این استان با عظمت با 
این همه منابع انسانی وکارخانجات وشهرداری وغیره آیا نمی توانددرحد ۳ میلیارد 
پول به این تیم تزریق نماید تا فردوس درمسیر اصلی قرار گیرد.آقایان  مسئول دیگر 
انتظار هیچ پیروزی را از این تیم نداشته باشید اگر وضع به این منوال پیش رود بدون 

شک تیم فردوس یکی از کاندیداهای سقوط از لیگ برتر خواهد بود.

ازحبس سرپرست درهتل تا وعده های عملی نشده مسئولان؛

اتفاقات عجیب سفرتیم فوتسال فردوس قم به اصفهان!
مسئولان  دیگر انتظار پیروزی از این تیم نداشته باشند

بموجب ماده ۱۲ قانون ثبت اسناد واملاک و ماده ۵۹ اصلاحی آیین نامه مربوطه املاکی که در سه ماهه دوم سال ۱۴۰۱ تقاضای ثبت 
آنها پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و هرآنچه طبق آراء هیئت نظارت و دستور اداری آگهی نوبتی 

انها باید تجدید شود بشرح ذیل آگهی میشود :
الف( املاکی که تقاضای ثبت آنها پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر اگهی نشده و مدت اعتراض آنها از تاریخ 

اولین نوبت این آگهی  به مدت ۹۰ روز می باشد.
۱- پلاک ۱۷۰۸ فرعی از ۹ فرعی از   ۵۵  اصلی بخش سه جعفرآباد، خانم : زهره عبدی، فرزند : قربان  ششدانگ یکباب مغازه به 

مساحت ۲۱/۶۵  مترمربع واقع در اراضی گازران نو ) شهرستان جعفرآباد( بخش سه جعفرآباد ، 
۲- پلاک ۱۷۰۹ فرعی از ۹ فرعی از   ۵۵  اصلی بخش سه جعفرآباد، خانم : زهره عبدی، فرزند : قربان  ششدانگ یکباب مغازه به 

مساحت ۲۸/۳۵  مترمربع واقع در اراضی گازران نو ) شهرستان جعفرآباد( بخش سه جعفرآباد ، 
۳- پلاک ۱۷۱۰ فرعی از ۹ فرعی از   ۵۵  اصلی بخش سه جعفرآباد، خانم : زهره عبدی، فرزند : قربان  ششدانگ یکباب مغازه به 

مساحت ۲۸/۱۰  مترمربع واقع در اراضی گازران نو ) شهرستان جعفرآباد( بخش سه جعفرآباد ، 
۴- پلاک ۱۳۹۴ فرعی از ۱۸۹۵  اصلی بخش نه ثبت قم  ) الحاقی به ثبت اسناد شهرستان جعفرآباد ( آقای : محمد گودرزی، فرزند : 
محمد حسن، ششدانگ یک قطعه باغ  به مساحت ۶۱۱/۰۲  مترمربع واقع در روستای کهندان بخش ۹ ثبت قم الحاقی به ثبت اسناد 

جعفرآباد 
 ۵- پلاک ۱۳۹۴ فرعی از ۱۸۹۵  اصلی بخش نه ثبت قم  ) الحاقی به ثبت اسناد شهرستان جعفرآباد ( آقای : محمد گودرزی، فرزند : 
محمد حسن، ششدانگ یک قطعه باغ  به مساحت ۶۱۱/۰۲  مترمربع واقع در روستای کهندان بخش ۹ ثبت قم الحاقی به ثبت اسناد 

جعفرآباد 
۶- پلاک ۶۹۷ فرعی از ۲۴۶  اصلی بخش نه ثبت قم  ) الحاقی به ثبت اسناد شهرستان جعفرآباد ( آقای : حمید رضا سعادتی، فرزند 
: حسن، ششدانگ یک قطعه زمین زراعی به مساحت ۵۴۷۳  مترمربع واقع در روستای نویس بخش ۹ ثبت قم الحاقی به ثبت اسناد 

جعفرآباد 
۷- پلاک ۱۵۹۰ فرعی از ۲۴۶  اصلی بخش نه ثبت قم  ) الحاقی به ثبت اسناد شهرستان جعفرآباد ( آقای : محمد رضا سعادتی، فرزند : 
حسن، ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت ۳۷۱/۵۰  مترمربع واقع در روستای نویس بخش ۹ ثبت قم الحاقی به ثبت اسناد جعفرآباد 
۸- پلاک ۲۵۵ فرعی از ۴۵  اصلی بخش سه ثبت قم آقای : سید محمد صادق پیر صالحی، فرزند : سید علی، ششدانگ یک قطعه 

زمین مزروعی واقع در روستای شمس آباد  بخش سه ثبت جعفرآباد 
 ۹- پلاک ۲۵۶ فرعی از ۴۵  اصلی بخش سه ثبت قم آقای : سید محمد صادق پیر صالحی، فرزند : سید علی، ششدانگ یک قطعه 

زمین مزروعی واقع در روستای شمس آباد  بخش سه ثبت جعفرآباد 
۱۰- پلاک ۲۵۷ فرعی از ۴۵  اصلی بخش سه ثبت قم آقای : سید محمد صادق پیر صالحی، فرزند : سید علی، ششدانگ یک قطعه 

زمین مزروعی واقع در روستای شمس آباد  بخش سه ثبت جعفرآباد 
۱۱- پلاک ۷۳۸ فرعی از ۲۶۲  اصلی بخش نه ثبت قم  ) الحاقی به ثبت اسناد شهرستان جعفرآباد ( آقای : علی حاتمی، فرزند : لطف 

ا... ، ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۷۷۵  مترمربع واقع در روستای قاهان بخش ۹ ثبت قم الحاقی به ثبت اسناد جعفرآباد.
لذا بموجب ماده ۱۶ قانون ثبت اسناد واملاک چنانچه شخص یا اشخاصی نسبت به املاک ذکر شده در این آگهی  واخواهی و 
اعتراضی داشته باشند باید از تاریخ اولین نوبت انتشار این آگهی  تا مدت ۹۰ روز  دادخواست خود را با اخذ رسید به این اداره تسلیم 
نمایند و همچنین طبق ماده ۱۷ قانون مذکور در صورتی که قبل از انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده باشد طرف دعوی یا متقاضی 
ثبت باید گواهی دادگاه مشعر به جریان دعوی را ظرف مدت مرقوم تسلیم نمایند، اعتراضات یا گواهی طرح دعوی که بعد از مدت 
مرقوم واصل شده باشد بلا اثر است، وطبق قسمت اخیر ماده ۱۶ قانون ثبت وتبصره ماده ۱۷ رفتار خواهد شد، جمعا بموجب تبصره 
۲ ماده واحده مصوب ۱۳۷۳/۲/۱۵ اعتراض به تقاضای ثبت موضوع ماده ۱۶ قانون ثبت می بایست توسط معترض ظرف مدت یک 
ماه  از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح قضایی پذیرد،ضمنا طبق ماده ۵۶ آیین نامه قانون ثبت 
حقوق ارتفاقی در موقع تحدید حدود درصورت مجلس تحدیدی قیدخواهد شد. این آگهی در۲ نوبت به فاصله ۳۰ روز چاپ و منتشر 

می شود.
تاریخ انتشار نوبت اول : روز شنبه ۱40۱/0۵/0۱
تاریخ انتشار نوبت دوم : روز سه شنبه ۱40۱/0۶/0۱
 محمدرضا خدایاری
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد

شناسه آگهی: ۱۳۵4۲۷۸

آگهی های نوبتی سه ماه دوم سال 14۰1 
 اداره ثبت اسناد و املاک جعفرآباد 

هیئت بدنسازی و پرورش اندام در نظر دارد طبق آیین نامه 
نحوه فعالیت هیئت های ورزشی استانی و شهرستانی مصوب 
۱400/۹/۱0 و دستورالعمل نحوه ثبت نام مورخ ۱400/۹/۱۶ 
از داوطلبان پست ریاست هیئت و هئیت رئیسه دارای صلاحیت 
طبق شرایط ذیل ثبت نام به عمل آورد. لذا از علاقه مندان واجد 
شرایط دعوت می گردد جهت ثبت نام و ارائه مدارک از تاریخ نشر 
آگهی به مدت یک هفته کاری به دفتر هیئت بدنسازی و پرورش 

اندام استان واقع در ورزشگاه شهید حیدریان مراجعه نمایند. 
شرایط عمومی داوطلبان احراز  پست ریاست هیئت:
۱-التزام به قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران                       

۲- دارا بودن حداقل سن ۳۰ سال و حداکثر ۶۵ سال         
۳- دارا بودن حداقل ۵ سال سابقه مدیریت اجرایی )طبق ماده 
۶ دستورالعمل نحوه ثبت نام از داوطلبان پست ریاست هیئت و 

هیئت رئیسه(.
یا  پایان دوره ضرورت )خدمت سربازی(  بودن کارت  ۴- دارا 

معافیت           
۵- فاقد تابعیت مضاعف و سکونت در مرکز استان

۶- عدم سوء پیشینه کیفری موثر و عدم محرومیت از حقوق 
اجتماعی که بر اساس احکام قضایی صادر شده باشد.

۷- گواهی عدم اعتیاد
مدارک مورد نیاز:

۱-  اصل و تصویر مدرک تحصیلی ۲- یک قطعه عکس ۴*۳ با 
زمینه روشن ۳- اصل و تصویر کلیه صفحات شناسنامه و کارت 
ملی ۴- تکمیل فرم های ثبت نام با توجه به نوع اعلام آمادگی 
داوطلب ۵- ارائه گواهی عدم سوء پیشینه و گواهی عدم اعتیاد به 
مواد مخدر )حداکثر ۱۰ روز پس از اتمام مهلت ثبت نام( ۶- اعلام 
کتبی اسامی داوطلبان پست های هیئت رئیسه، ارائه مدارک و 
تکمیل فرم های مربوطه در زمان ثبت نام ) نائب رئیس، خزانه دار، 
خبره ورزشی و ۲ نفر عضو هیئت رئیسه. لازم به ذکر است خزانه 
دار می بایست دارای شرایط مندرج در ماده ۲۰ آیین نامه نحوه 

فعالیت هیئت های ورزشی باشد.(

اطلاعیه ثبت نام از داوطلبان 
پست ریاست و هیئت رئیسه 
هیئت  بدنسازی و پرورش 

اندام استان قم
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مذاکرات وین در چه مرحله ای است؟

 امضای توافق احیای برجام نزدیک است؟ 

بعد از ۲ سال از ورود بایدن به کاخ سفید و وعده بازگشت به برجام و نیز یک سال 
از تغییر دولت در ایران، اخبار خشنودکننده ای به گوش می رسد و در این شرایط 
برخی تحلیلگران از این دور مذاکرات وین به عنوان دور نهایی نام می بردند که در آن 
هماهنگ کننده اروپایی و رئیس سیاست خارجی اروپایی با ارائه پیش نویس توافق 
بازگشت به برجام به طرف های مذاکرات، از آن به عنوان پیش نویس نهایی یاد کرده که 
امکان مذاکره بیشتر در مورد آن وجود ندارد و طرف ها یا باید آن را قبول یا رد کند اما 
از سوی دیگر به نظر می رسد روند ارائه پاسخ ها پیچیده تر از چیزی است که اروپایی ها 
تصور می کردند زیرا خود روند پاسخ به پیش نویس در حال تبدیل به نوعی مذاکرات از 
راه دور است. با چنین شرایطی آیا باید به امضای احیای برجام طی روزهای پیش رو 

امیدوار باشیم؟
برای پاسخ به این سوال بهتر است آخرین اخبار از مذاکرات را مرور کنیم تا بدانیم گیر 
اصلی کار کجاست و چرا هنوز متن توافق امضا نشده است. طی اخباری که روز های 
گذشته جسته و گریخته به رسانه ها درز کرده، برخی از مولفه های توافق احتمالی 
پیشنهادی هویدا شده است؛ اخباری که البته با تکذیب ها و تایید های جسته و 
گریخته مقامات جمهوری اسلامی ایران و طرف های اروپایی و امریکایی روبرو بوده 

است. 
تا این لحظه روسیه ابراز خوش بینی کرده و چین موضع سکوت اتخاذ کرده است؛ 
این در حالی است که رسانه های آمریکایی با وجود خوش بینی های اولیه از قول 
مقامات شورای امنیت ملی آمریکا، از عدم موافقت این کشور با اعطای امتیازات بیشتر 

به ایران خبر می دهند.
همچنین در رابطه با نگرانی های مطرح شده توسط رژیم صهیونیستی این طور 
به گوش می رسد که مقامات آمریکایی به دولت اسراییل اطمینان خاطر داده اند که 
توافق فعلا در دسترس نیست. از جمله اکسیوس رسانه آمریکایی در گزارش خود 
نوشته »مقامات آمریکایی به مقامات اسراییلی در مورد روند مذاکرات توضیحاتی 
داده و اعلام کرده اند که در حال حاضر هیچ گونه توافق قریب الوقوعی در دستور کار 

نیست.«
همچنین عص رروز یکشنبه روسای جمهوری ایالات متحده و فرانسه و نیز نخست 
وزیران بریتانیا و آلمان در خصوص پرونده هسته ای ایران کنفرانس تلفنی برگزار 

کرده اند که فعلا نتیجه ای از آن به بیرون منتشر نشده است.
در کنار تمام اخبار ضد و نقیضی که به گوش می رسد، خبرهای دیگری نیز شنیده 
شده است؛ از جمله اینکه در صورت توافق احتمالی، چند مرحله وجود دارد که طی 
آن که طی آن وزرای خارجه طرف های مذاکرات متون توافق را نهایی می کنند. با 
این وصف اگر دستیابی به توافق نهایی شود، حتما باید حسین امیرعبداللهیان برای 
امضا در وین حضور داشته باشد. تا این لحظه که امیرعبداللهیان از ایران خارج نشده، 

بنابراین هنوز هیچ چیز قطعی نیست.
اگر برجام امضا شود، چه مراحلی طی خواهد شد؟

اگر امضای توافق احیای برجام انجام شود، فرمان اجرایی دونالد ترامپ رئیس 
جمهوری پیشین آمریکا ملغی می شود. همچنین گفته می شود که ایران برای لغو 
دو فرمان اجرایی دیگر ترامپ که مرتبط با تحریم های هسته ای و نیز تحریم نهاد ها 
و موسسات عمومی داخلی از جمله ستاد اجرایی فرمان امام و نیز آستان قدس نیز 
توافق حاصل شده است. همچنین در این روز ۱۷ بانک ایرانی از ۱۸ بانک تحت 
تحریم به منظور زمینه سازی راستی آزمایی تعهدات ایالات متحده امریکا از تحریم 

خارج می شوند.
همچنین به نظر می رسد مذاکره در مورد تحریم های مرتبط با سپاه نیز به مذاکرات 
آینده پس از حصول توافق اولیه در مورد بازگشت به برجام موکول شده است. گفته 
می شود موکول شدن تعیین تکلیف تحریم های سپاه به مذاکرات آینده به دلیل موضع 
سخت ایران در موارد درخواست طرف مقابل بوده است که می توانست مذاکرات را 

در بن بست نگه دارد.
از دید ایران نیز مسئله خروج نام سپاه از فهرست FTO در حال حاضر نه یک فوریت 
اقتصادی، که مسئله ای سیاسی است که می تواند در مدت زمان مشخصی به نتیجه 
برسد. در بحث ضمانت ها نیز موضع طرف ایرانی این است که تنها بیانیه رئیس 
جمهور آمریکا نمی تواند تضمین محسوب شود. از این رو در متن توافق اروپایی ها آمده 
که مشارکت کنندگان در برجام ضمن توجه به تعهد محکم رئیس جمهور ایالات متحده 
آمریکا -فارغ از این که چه کسی رئیس جمهور باشد- برای بازگشت به برجام مادامی 
که ایران به تعهدات خود ذیل برجام عمل کند، اجرای توافق را تضمین می کنند. این 

بندی است که به پیشنهاد روس ها در متن توافق گنجانده شده است.
به گزارش رویداد۲۴ آنچنان که شنیده شده طرف آمریکایی با یک فرصت پنج ساله 
برای شرکت های خارجی فعال در ایران به منظور معافیت از تحریم های احتمالی 
به  نظر گرفته شده است.  برجام در  از  این کشور  آمریکا در صورت خروج دوباره 
این معنی که اگر در سال ۲۰۲۴ رئیس جمهور دیگری غیر از بایدن در کاخ سفید 
مستقر شد، حتی در صورت خروج وی در همان روز اول ریاست جمهوری از برجام 
شرکت های فعال در ایران دو سال و نیم فرصت برای برخورداری از معافیت های 

تحریمی را در اختیار دارند.
در مورد ضمانت های پیشنهادی این نکته گفته شده که این پیشنهاد ها به خودی 
خود ضمانتی برای دولت فعلی و آینده ایالات متحده امریکا یا سایر طرفین و همچنین 
جمهوری اسلامی ایران برای باقی ماندن و عدم خروج از برجام ایجاد نمی کند. از 
همین رو به نظر می رسد که با تغییر قوانین مرتبط با مکانیسم ماشه، سعی در پوشاندن 
بخشی از این مشکل شده است. به این گونه که در متن جدید این سازوکار صرفا برای 
موارد معقول عدول از تعهدات وفق گزارش آژانس بین المللی انرژی اتمی به کار گرفته 
خواهد شد و در مواردی غیر از این سایر مشارکت کنندگان موظف هستند که از 

همکاری با طرفی که خواهان فعال شدن مکانیسم ماشه است مخالفت کند.
همچنین بند ۲۶ توافق برجام در سال ۲۰۱۵ که حق ایران برای عمل به تعهدات بر 
مبنای عمل متقابل به تعهدات از جانب سایر طرف ها بود را نیز به طور کامل گنجانده 
شده است. به عبارت دیگر در صورت تخطی سایر طرف ها از تعهدات خود بنا بر 

صلاحدید ایران نیز می تواند عمل به تعهدات خود را به حالت تعلیق در آورد.
مورد دیگر مسئله پادمان هاست که طرف آمریکایی پذیرفته مباحث پادمانی را با 
مذاکرات مرتبط کند. به این ترتیب با همکاری آژانس بین المللی انرژی اتمی وفق 
گزارش رافائل گروسی مدیر کل آژانس در اجلاس آتی خود در ماه سپتامبر شورای 
حکام پرونده مباحث پادمانی را مختومه اعلام کند. مسئله ای که به گفته انریکه مورا 

با موافقت آمریکایی ها و اروپایی ها و البته مخالفت نماینده روسیه روبرو شده است.
موارد مطرح شده فعلی را در حال حاضر می توان در حد گمانه زنی های در نظر 
داشت و نه بیشتر. این مسئله مخصوصا با توجه به اینکه این موارد تا این لحظه توسط 
هیچ یک از نهاد های مسئول نه تایید و نه رد شده، باعث می شود که به فکر سناریو های 
پیجیده تری در مذاکرات باشیم. به هر صورت قدر مسلم این که تا این لحظه اطلاع 
دقیقی نه از متن دقیق اروپایی ها و نه پاسخ ایران و نه پاسخ امریکا به مجموع پاسخ 
ایران و متن مورد نظر اروپایی ها وجود ندارد. اما با توجه به برخی مولفه های حاشیه ای 
می توان این اطمینان را داشت که ایران و آمریکا در مرحله فعلی زمان زیادی برای 
قبول یا رد توافق ندارند. حداقل در مورد ایران این فرصت را می توان تا زمان برگزاری 
اجلاس شورای حکام آژانس بین المللی انرژی هسته ای و برای دولت بایدن تا زمان 

برگزاری انتخابات میان دوره ای کنگره نوامبر سال جاری دانست.
طبق اخباری که رسانه های مختلف از پاسخ ایران و پاسخ های آمریکا نقل کرده اند 
به نظر می رسد که هنوز مولفه های اصلی این توافق شامل ضمانت ها، بحث پادمان و 
محدوده های رفع تحریم ها نهایی نشده اند و هنوز روی میز هستند. شاید از همین رو 
باشد که دولت بایدن به دولت اسراییل اعلام کرده است که فعلا در کوتاه مدت به نظر 

نمی رسد که توافقی با ایران در دسترس باشد. 

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: با وجود شرایط سختی که دولت با آن مواجه 
بود، تحریم های ظالمانه و فراگیری بیماری کرونا، دولت کارنامه بسیار خوب و قابل 

قبولی را ارایه کرد. 
ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه در نشست خبری با خبرنگاران با اشاره 
به مناسبت های مهم در ایام گذشته گفت: در مناسبت های مهم هفته گذشته 
سالگرد بازگشت غرورآفرین آزادگان سرافراز را به میهن اسلامی داشتیم که یادگاران 
ارزشمند دفاع مقدس و پرچم های برافراشته عزت و شرافت ملت ایران هستند 
که برای دفاع از خاک و ملت ایران سالیان سال رنج اسارت را به جان خریدند و با 

مقاومت سرافراز جمهوری اسلامی ایران بازگشتند.
کنعانی افزود: همچنین در ایام مناسبت های گذشته ما سالروز کودتای آمریکایی 
علیه دولت و ملت ایران که کودتای ۲۸ مرداد بود را سپری کردیم و سند دیگری از 
مداخلات غیر قانونی دولت آمریکا و همچنین همکاری و همراهی دولت انگلیس 
در امور داخلی دولت ها و ملت های مستقل به سند سیاه و نگین دیگری از اقدامات 

غیرقانونی و تجاوزکارانه دولت آمریکا در امور داخلی ایران است.
وی افزود: همچنین ما در روز ۳۰ مرداد روز جهانی یادبود و ادای احترام به 
قربانیان تروریسم را داشتیم و جمهوری اسلامی ایران و ملت بزرگ ایران کشور و 
ملتی هستند که همیشه پرچمدار مبارزه با تروریسم بوده و در مسیر مبارزه با 

تروریسم هزینه های سنگینی هم پرداختند. 
سخنگوی وزارت امور خارجه بیان کرد: جمهوری اسلامی ایران و ملت ایران 
بزرگترین قربانیان تروریسم هستند و بیش از ۱۷ هزار شهید را تقدیم انقلاب 

اسلامی ملت ایران کردیم که از بزرگترین قربانیان تروریسم هستیم.
وی افزود: ما شخصیت های بزرگی از دولت و مجلس در دفاع از استقلال عزت و 
انقلاب خودمان تقدیم کردیم و همچنین هزاران نفر از شهروندان ما قربانیانِ قربانی 
اقدامات تروریستی هستند از جمله قربانی اقدامات تروریستی سازمان منافقین که 

متاسفانه همچنان مورد حمایت کشورهای مدعی حقوق بشر هم هستند.
برنامه دولت سیزدهم در سیاست خارجی بر مبنای همسایه محور است

سخنگوی با بیان اینکه شاهد کارنامه قبولی از دولت سیزدهم در یک سالگی 
این دولت بودیم ادامه داد:  با وجود شرایط سختی که دولت با آن مواجه بود، 
تحریم های ظالمانه و فراگیری بیماری کرونا، دولت کارنامه بسیار خوب و قابل 
قبولی را ارایه کرد.برنامه دولت سیزدهم در سیاست خارجی بر مبنای سیاست 
همسایه محور، سیاست آسیا محور و تاکید بر نگاه شرق و همچنین دیپلماسی 

اقتصاد محور بوده است.
وی در مورد مذاکرات وین و گمانه زنی هایی که مطرح می شود گفت: در بحث 
مذاکرات همچنان در مسیر مذاکره هستیم و هنوز به استقبال جزییات و روند بعدی 
که هنوز اتفاق نیفتاده نرویم. همانطور که میدانید در آخرین دور مذاکرات در وین 
پیشنهاداتی از سوی هماهنگ کننده اتحادیه اروپا به طرف های مذاکره از جمله 
ایران ارائه شد و طرف ایرانی مبتنی بر رویکرد سازنده و مسئولانه خودش پاسخ 

خودش را نسبت به پیشنهاد طرف اروپایی در زمان مقرر داد. 
کنعانی افزود: تا اینجای کار هنوز از سوی طرف مقابل و به طور مشخص آمریکا 
پاسخ به پیشنهادات طرف اروپایی را دریافت نکرده ایم، ما زمانی میتوانیم از نتیجه 
بخش بودن این مرحله از مذاکرات صحبت کنیم که طرف اروپایی اعلام کند که 
پاسخ طرف آمریکایی را هم دریافت کرده است تا این زمان هنوز چنین اتفاقی رخ 

نداده است.
سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: اجازه دهید ما به روایت های غیر رسمی 
اهتمام نکنیم، زیرا مذاکرات مذاکرات حساسی است و طبیعتاً باید در فضای 
نتیجه آن  و  بر دیدگاه های رسمی کشورها درباره روند مذاکره  مذاکره مبتنی 

اظهارنظر و قضاوت کنیم.
وی تاکید کرد: تا اینجای کار پیشرفت های نسبتاً خوبی داشتیم اما مذاکرات یک 
مجموعه است و باید روی همه موضوعات مرتبط با مذاکره توافق بشود و تا زمانی 
که توافق نشود نمی توانیم بگوییم به توافق رسیده ایم و نسبت به مرحله بعدی پیش 
داوری کنیم یا به استقبال مرحله جلوتر برویم زیرا موضوعات باقیمانده هرچند 
به لحاظ نسبت و درصد موضوعات مذاکرات اندک باشند اما مهم هستند و در 

خصوص موضوعات مهم باید تصمیم گیری و توافق شکل بگیرد.
و دور اخیر مذاکرات جدی و  ادوار گذشته  و در  ایران در مذاکرات  افزود:  وی 
سازنده حضور پیدا کرد و به پیشنهادات طرف اروپایی هم که به عنوان میانجی گر 
در مذاکرات عمل میکند به موقع پاسخ داد که هم مبتکرانه بود و هم انعطاف لازم 
را در جای خود به منظور دستیابی به توافق نشان داد اما آنچه که مهم است الان 
تعلل طرف امریکایی در ارائه پاسخ است و گرنه ما در این زمینه به موقع عمل کردیم 

و همواره نشان دادیم در این ارتباط مسئولان عمل می کنیم.

تیم مذاکره کننده با هدف تامین منافع ملت ایران
 در مذاکرات حضور پیدا کرد

کنعانی تاکید کرد: ما معتقدیم دولت آمریکا مسئول شرایط کنونی برجام است و 
به عبارتی مسئول عدم اجرای توافق نامه تا الان است، همچنین روند جاری دولت 
آمریکا مسئول وضعیت کنونی است و اگر اراده سیاسی را به طور جدی در عمل 
نشان دهد و اظهارنظر در عمل هم مسئولانه عمل کند ما می توانیم به سمت مرحله 

بعدی حرکت کنیم.
هنوز پاسخی از آمریکا دریافت نکرده ایم

وی با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران همواره اعلام کرده است که به دنبال 
توافق است، گفت: تیم مذاکره کننده ما با هدف تامین منافع ملت و با هدف تحقق 
منافع قانونی دولت و ملت جمهوری اسلامی در میز مذاکرات حضور پیدا کرد و در 
مسیر مذاکره به طور جدی و حرفه ای عمل کرد و همچنان پای کار ایستاده است 
اما واقعیت این است که جمهوری اسلامی ایران معطل طرف مقابل باقی نخواهد 

ماند.
کنعانی تاکید کرد: بارها و بارها از سوی مقامات عالی ایران اعلام شده که روند 
معیشت مردم و اقتصاد کشور را به روند مذاکرات گره نخواهیم زد و مذاکرات رفع 

تحریم ها را یکی از موضوعات حوزه سیاست خارجی تلقی می کنیم.
وی با تأکید بر تعلل آمریکا در ارائه پاسخ و بی عملی طرف اروپایی گفت: مسائل 
داخلی دولت آمریکا و فشار تندروها در داخل آمریکا و فشار لابی صهیونیستی 
بر دولت آمریکا و یا فرسایشی کردن مذاکرات که شواهد آن را می بینیم ایران را از 

پیگیری اولویت هایش باز نخواهد داشت.
اروپا و آمریکا نیازمند توافق با ایران هستند 

کنعانی با بیان اینکه اگر ایران نیازمند توافق است، آمریکا و اروپا  بیش از ایران 
نیازمند هستند، گفت: تیم ایران جدیت کامل نشان داد و در عین ابراز تمایل و 
اثبات عملی مبنی بر اینکه دنبال توافق هستیم ولی بر منافع مشروع دولت و ملت 
خواهد ایستاد و از خطوط قرمز عدول نخواهد کرد. جمهوری اسلامی ایران به 
دنبال توافق خوب، قوی و پایدار است و توافق خوب به این معنا که منافع ایران 
تامین و پایدار باشد و در روند اجرا بازه زمانی باشد که برای ایران اثبات شود طرف 
مقابل بر تعهداتش ایستاده چراکه برای بار دوم از یک سوراخ گزیده نخواهیم شد. 

وی ادامه داد:ما در ارتباط با مذاکرات رفع تحریم ها به طور طبیعی منتظر پاسخ 
طرف مقابل خواهیم بود اما در حوزه روابط خارجی و توسعه مناسبات با همسایگان 
در حوزه گسترش روابط اقتصادی خارجی و گسترش روابط اقتصادی و تجاری با 
کشورهای مختلف اعم از همسایه و غیر همسایه منتظر پاسخ طرف مقابل و روند 

مذاکرات نخواهیم بود.
مذاکرات ایران و عربستان رو به جلو است 

و  ایران  مذاکرات  مورد  در  سوالی  به  پاسخ  در  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی   
عربستان گفت: روابط ما با عربستان مبتنی بر مسائل و موضوعات دوجانبه است 
و اتباطی از نظر ما با روند گفتگوها برای رفع تحریم ها ندارد.موضوعات مشترک و 
متعددی با عربستان سعودی هم در حوزه دوجانبه و هم در حوزه مسائل منطقه ای 
داریم و معتقد هستیم گفتگوها برای از سرگیری روابط رسمی دو کشور تامین کننده 

منافع دو طرف خواهد بود.
وی افزود: طبیعی است اختلاف نظرها و موضوعات پیچیده وجود دارد اما تا 
الان روند مذاکرات مثبت بوده است و در گام های بسیار خوبی را به سمت جلو 
برداشته ایم اما از سرگیری روابط یک اقدام یک روزه نیست که بلافاصله مذاکره 
انجام شود و بلافاصله گام بعدی رخ بدهد، مهم این است که اراده سیاسی وجود 
دارد و ایران در این مسیر گام برداشته است و تا الان از سوی طرفین عربستانی هم 
شاهد گام های متقابل بوده ایم و باید خوش بین باشیم که در مسیر ارتباطات و 
گفتگوهای دیپلماتیک بتوانیم گام موثری را به سمت جلو برداریم. شرایط در منطقه 
خوشبختانه شرایط خوبی است و می توان این امیدواری را ایجاد کرد که روابط 

منطقه ای میان ایران و همسایگان به سمت بهتری در حال حرکت است.
سرنوشت اتباع ایرانی برای ما مهم است

کنعانی درباره تبادل زندانیان گفت: ما موضوع زندانیان را در چهارچوب موضوع 
روند  موضوع  به  را  آن ها  سرنوشت  و  زندانیان  وضعیت  و  کرده ایم  نگاه  انسانی 
مذاکرات گره نزده ایم. در مورد تبادل زندانیان در خارج از چارچوب برجام و به طور 
غیرمستقیم با طرف آمریکایی گفتگو کردیم و از نظر ما امکان اجرای تبادل وجود 
داشت و در این زمینه دیدگاه های ما روشن بود اما متاسفانه آن چیزی که در طرف 

مقابل رخداد بی عملی بود.
وی تاکید کرد: زندانیان ما به اتهامات واهی بازداشت شدند و اساس اعمال 
تحریم ها علیه ملت ایران غیرقانونی و غیرانسانی بود و به صورت طبیعی هر اقدامی 

از سوی هر فردی رخ داده باشد در چارچوب نادیده گرفتن تحریم های یکجانبه 
آمریکا از نظر ما بازداشت اینها غیرقانونی و غیرانسانی است و تاکید مجددی است 

از سوی آمریکا که به مبانی انسانی واخلاقی توجه نمی کنند. 
سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: سرنوشت اتباع ایرانی برای ما مهم است 
و خواستار این هستیم تا به آغوش خانواده ها برگردند و این موضوعات ارتباطی به 
روند مذاکرات ندارد و پرونده مستقلی است و به تلاش ها ادامه می دهیم و امیدواریم 

در این زمینه شاهد اقدامات مثبتی باشیم.
 رفع تحریم ها صرفاً منافع یک جانبه جمهوری اسلامی نیست

کنعانی درباره رفتار ایران بعد از موافقت و یا مخالفت آمریکا با بسته پیشنهادی 
از  یکی  تحریم ها  رفع  مذاکرات  موضوع  گفت:  هسته ای  برنامه  درخصوص 
موضوعات روابط خارجی ماست و ما مسائل دیگری  را سیاست خارجی و مشخصاً 
روابط اقتصادی و مسائل تجاری را با روند مذاکرات رفع تحریم ها گره نزده ایم و 

نخواهیم زد.
وی عنوان کرد: عملکرد دولت جمهوری اسلامی در یک سال گذشته همین 
وضعیت را نشان داده است. التزام و پایبندی به روند مذاکره به عنوان رفتار مسئولانه 
جمهوری اسلامی و در عین حال پیگیری روابط خارجه با دیگر کشورها اعم از 

منطقه ای و غیرمنطقه ای مبتنی بر منافع و مصالح مشترک است.
سخنگوی وزارت خارجه بیان کرد: طرح دوم ما استمرار سیاست یکساله گذشته 
با همت و جدیت بیشتر در صورت عدم پایبندی و عدم التزام آمریکا در بازگشت به 
توافق خواهد بود. به عبارتی پلان بی ما استمرار سیاست خارجی با قوت و جدیت 

بیشتر و بدون توجه به روند مذاکرات رفع تحریم ها خواهد بود.
کنعانی عنوان کرد: این در حالی است که مذاکرات در بحث رفع تحریم ها صرفاً 
منافع یک جانبه جمهوری اسلامی نیست و تاکید می کنم منافع طرف های مقابل 
نیز در این موضوع بیشتر نهفته است بنابراین فکر می کنیم طرف مقابل باید 

عقلانیت خود را اثبات کند و با درایت بیشتری در این زمینه اقدام کند.
دولت آمریکا باید متناسب با منافع و مصالح ملت خود تصمیم بگیرد 

کنعانی درباره موضع ایران درخصوص اظهار نظر وزیر دفاع رژیم صهیونیستی 
درباره نامطلوب بودن توافق برجام گفت: ما تاکید می کنیم به نفع دولت آمریکا 
است که روند گفت وگوهای رفع تحریم ها را بر مبنای مصالح و منافع ملی ملت 
آمریکا پیش ببرد و از سوی دیگر نقش رژیم صهیونیستی در موضوعات منطقه ای 

و بین المللی و مسائل مرتبط با جمهوری اسلامی ایران نقش مخرب بوده است.
وی افزود: ما انتظاری از رژیم صهیونیستی نداریم چراکه ماهیت این رژیم، ماهیت 
روشنی برای ملت ها است و نقش این رژیم در صلح ثبات و تحولات بین المللی 
با ما  تاکید می کنیم آن چیزی که مرتبط  همواره نقش مخرب بوده است؛ ما 
درارتباط با مذاکرات است مصالح و منافع قانونی ملت ایران است و دولت آمریکا باید 
متناسب با منافع و مصالح ملت این کشور تصمیم بگیرد و اینکه رژیم صهیونیستی 
بخواهد در این ارتباط نقش منفی ایفا کند، تحول جدیدی نیست و انتظار دیگری 

از این رژیم وجود ندارد.
پیگیری حقوقی ترور سردار سلیمانی

سخنگوی وزارت امور خارجه درباره شایعاتی مبنی بر اینکه گفته شده شرط 
آمریکا برای احیای برجام صرف نظر کردن ایران از انتقام سردار سلیمانی گفت: 
موضع جمهوری اسلامی درباره ارتباط با ترور سردار سلیمانی روشن است و دولت 
و ملت جمهوری اسلامی ایران هیچ موقع ترور ناجوانمردانه سردار بزرگ مبارزه با 

تروریسم بین المللی را توسط دولت آمریکا فراموش نمی کند.
کنعانی افزود: موضوع انتقام از قاتلان سردار سلیمانی فراموش شدنی نیست و 
قابل مصالحه و سازش هم نخواهد بود، ایران از همه امکانات خود استفاده می کند 
که قاتلان این سردار را به محکمه عدالت بسپارد و در این زمینه با جدیت و مسئولیت 
پذیری عمل می کند و این موضوع ارتباطی به موضوع مذاکرات رفع تحریم ها ندارد.
وی درباره اظهارنظر یک نماینده مجلس که بیان کرده مردم نباید انتظار داشته 
باشند توافق برجام انتفاع اقتصادی بر زندگی آنها داشته باشد گفت: نظر نماینده 
مجلس را از خود وی سوال کنید. موضوعی که برای ما در روند مذاکرات رفع تحریم  
اهمیت دارد، انتفاع جمهوری اسلامی به ویژه از منافع اقتصادی است. ما انتظار 
داریم در سایه پایبندی طرف های مقابل به بندهای توافق هسته ای و برجام منافع 

اقتصادی جمهوری اسلامی هم تامین و هم در بلندمدت تضمین شود.
سخنگوی وزارت امور خارجه ادامه داد: به عبارتی دیگر ما مذاکره برای مذاکره 
یا اتلاف وقت انجام نمی دهیم، موضوع اقتصادی برای ما مهم است و غیر از آن 
موضوعات دیگری هم در چارچوب توافق برجام وجود دارد که برای ایران مهم 
است. کنعانی افزود: جمهوری اسلامی مذاکره را با هدف تامین حداقل حقوق 
شاخته شده جمهوری اسلامی انجام می دهد و بر این موضوع پافشاری می کند 
و معتقد است که هر تحولی که مانع دستیابی جمهوری اسلامی و ملت ایران به 
منافع ناشی از برجام بشود برای ما قابل قبول نیست، ما در این مسیر با جدیت 

عمل کرده ایم و با جدیت مذاکره خواهیم کرد.
**ما در مورد روابط خارجی کشورها اظهارنظر نمی کنیم

وی درباره احیای کامل روابط دیپلماتیک مقامات رژیم صهیونیستی و ترکیه 
گفت: ما در مورد روابط خارجی کشورها اظهارنظر نمی کنیم. مواضع و دیدگاه های 
ما معتقد  رژیم صهیونیستی کاملا مشخص است  جمهوری اسلامی در مورد 
هستیم رژیم صهیونیستی رژیم نامشروع، غیرقانونی و رژیم برخاسته از یک روند 

ظالمانه است و مشروعیتی برای این رژیم قائل نیستیم.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: موضوع فلسطین موضوع جهانی 
است و فقط متعلق به ملت فلسطین نیست چراکه اشغال یک سرزمین در یک روند 
ظالمانه و غیرقانونی اتفاق افتاده است و ماهیت اشغال هر میزان که از آن زمان 

بگذرد، تغییر نمی کند و تبدیل به رخداد قانونی نمی شود.
وی در پاسخ به سوالی درباره نیاز ایران برای توافق با آمریکا گفت: موضوع نیاز به 
توافق با آمریکا مطرح نیست بلکه موضوع بازگشت طرف های عضو در یک توافقی 

است که قبلًا شکل گرفته است و وجود دارد.
سخنگوی وزارت امور خارجه بیان کرد: مذاکراتی که در حال انجام است بر مبنای 
توافقی است که قبلًا شکل گرفته است و ما به دنبال روابط با آمریکا برای روابط 
دوجانبه نیستیم. دولت آمریکا در یک روند غیرقانونی از یک توافق بین المللی خارج 

شده است و اکنون بعد از دوسال خواستار بازگشت به آن توافق است.
کنعانی یادآور شد: اکنون روند مذاکرات بر این موضوع متمرکز است که یک 
دولت خاطی و غیرملتزم چگونه می تواند به توافقی که قبلا شکل گرفته و امضا 
شده برگردد و جمهوری اسلامی ایران چگونه می تواند اطمینان حاصل کند که این 

دولت خاطی و ناقض توافق می تواند به تعهدات خودش عمل کند.

سخنگوی وزارت امور خارجه :

آمریکا و اروپا  بیش از ایران نیازمند توافق هستند

 جوسپ بورل مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا ا گفت: 
پاسخ ایران به پیشنهاد اتحادیه اروپا در مورد احیای برجام معقول 

است. 
به گزارش روز دوشنبه ایرنا به نقل از شبکه الجزیره عربی، بورل 
در حاشیه سمیناری در اسپانیا خاطر نشان کرد: فکر می کنم 
پاسخ ایران معقول است. پاسخ ایران به آمریکا انتقال داده شده 
و  آمریکا هستیم  نداده است. منتظر  و واشنگتن هنوز جواب 
امیدواریم که این پاسخ به ما اجازه دهد روند مذاکرات را تکمیل 
کنیم. نسبت به این مسئله امیدواریم اما نمی توان در مورد آن به 

شما اطمینان بدهم.
این اظهارات بورل در حالی مطرح شده است »ناصر کنعانی« 
سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران امروز در 
مورد روند مذاکرات وین گفت: در آخرین دور مذاکرات در وین 
پیشنهاداتی از سوی هماهنگ کننده اتحادیه اروپا به طرف 
های مذاکره از جمله ایران ارائه شد و طرف ایرانی مبتنی بر 
رویکرد سازنده و مسئولانه خودش پاسخ خودش را نسبت به 

پیشنهاد طرف اروپایی در زمان مقرر داد. 
کنعانی افزود: تا اینجای کار هنوز از سوی طرف مقابل و به 
طور مشخص آمریکا پاسخ به پیشنهادات طرف اروپایی را دریافت 
نکرده ایم، ما زمانی میتوانیم از نتیجه بخش بودن این مرحله 
از مذاکرات صحبت کنیم که طرف اروپایی اعلام کند که پاسخ 
طرف آمریکایی را هم دریافت کرده است تا این زمان هنوز چنین 

اتفاقی رخ نداده است.
امیدواری اتحادیه اروپا به دریافت پاسخ واشنگتن 

تا چند روز آینده
جوزپ بورل مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا همچنین 
ابراز امیدواری کرد که آمریکا در هفته جاری به پیشنهاد این نهاد 

به منظور احیای توافق هسته ای ۲۰۱۵ با ایران پاسخ دهد.
ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه ایران روز دوشنبه 
واشنگتن را به تاخیر انداختن مذاکرات متهم کرد و افزود: در 
از سوی هماهنگ  پیشنهاداتی  وین،  آخرین دور مذاکرات در 
ارائه  ایران  از جمله  اروپا به طرف های مذاکره  اتحادیه  کننده 

شد و طرف ایرانی مبتنی بر رویکرد سازنده و مسئولانه خودش، 
پاسخ خود را نسبت به پیشنهاد طرف اروپایی در زمان مقرر داد.   
کنعانی افزود: تا اینجای کار هنوز از سوی طرف مقابل و به طور 
مشخص آمریکا پاسخ به پیشنهادات طرف اروپایی را دریافت 

نکرده ایم، ما زمانی میتوانیم از نتیجه بخش بودن این مرحله 
از مذاکرات صحبت کنیم که طرف اروپایی اعلام کند که پاسخ 
طرف آمریکایی را هم دریافت کرده است تا این زمان هنوز چنین 

اتفاقی رخ نداده است.

بورل مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا: 

پاسخ ایران به پیشنهاد اتحادیه اروپا معقول بود 
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رد ارتباط علی لاریجانی با پرونده »زیتون« قم 
نماینده قم در مجلس شورای اسلامی با اشاره به پرونده زیتون گفت که در اسناد این پرونده چیزی به نام آقای 
لاریجانی ندیدم. احمد امیرآبادی فراهانی در گفت وگو با ایسنا، درباره ماجرای پرونده زیتون و طرح نام نماینده سابق 
قم در این پرونده اظهار کرد: من چند هفته پیش در ملاقات مردمی اسناد مربوط به پرونده زیتون را دیدم که علیه 
یکی از روزنامه های کثیرالانتشار که به این موضوع پرداخته بود، شکایتی شده و بر اساس آن این روزنامه محکوم 
شد. موسسه ای طبق قانون مجموعه زیتون را خریده که تعدادی از اعضای موسسه  در آن جا سهم دارند. پس این که 
گفته شده نماینده سابق قم در این پرونده نقش دارد، درست نیست.این عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی 
توضیح داد: آقای ط. موسس موسسه خریدار پیشم آمد و اسناد زیتون را ارائه کرد. من در این اسناد چیزی به نام آقای 
لاریجانی ندیدم ؛ درست است که آقای لاریجانی رقیب ما در قم بوده اما انصاف و دینداری و آزادگی را هم باید رعایت 
کنیم و حقیقت را بگوییم.وی در پایان گفت: در پرونده زیتون اسناد و فاکتورهایی به نام این روزنامه کثیرالانتشار جمع 
کرده بودند که اصل و جعلی آن را دیدم و از این روزنامه شکایت و محکوم شد البته که مسوولان این روزنامه می گوید 

اطلاعی از این موضوع ندارند.

انتقاد تند پزشکیان به جلیلی و مخالفتن توافق
مسعود پزشکیان وزیر بهداشت دولت اصلاحات و نماینده مردم تبریز درمجلس در باره برجام گفت :این جریان 
سیاسی نفس اش از جای گرم در می آید، خودشان را به دولت چسبانده اند، آدم های خودشان را در دولت استخدام 
کردند حالا می گویند مذاکره نکنید، این ها بدون اتصال هایی که به بیت المال دارند در تامین نان شب شان هم 
می مانند. تیمی که برای مذاکره می رود، باید تجربه مذاکره داشته باشد، ...اما نتیجه نشان داد چه کسی بهتر بلد 
بود.وی افزود :این آقایان اعم از جریان آقای جلیلی و بقیه برادران بیایند مشکلات مردم را حل کنند، این ها را ول 
کنید نمی توانند نان شب شان را تامین کنند. مگر همین ها نبودند می گفتند دولت اگر تغییر کند، نیازی به احیای 
برجام نیست و با تحریم و همین وضع می توان اقتصاد را شکوفا کرد، پس چه شد؟ یک سال از عمر دولت سیزدهم 

گذشت، تورم بدتر شد، مشکلات بیشتر شد، این جریان حتی نمی گذارد آقای رییسی کارش را درست انجام دهد.

»یوسف پور« مدیر جدید خانه مطبوعات استان قم شد
 اعضای هیئت مدیره خانه مطبوعات استان قم » فخرالدین یوسف پور« را به  عنوان مدیر جدید این نهاد صنفی 
انتخاب کردند.براساس این گزارش ، در هفتاد و هفتمین جلسه شورای اطلاع رسانی استان قم که ظهر دوشنبه 
به ریاست احمد حاجی زاده معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قم برگزار شد از خدمات محمد حسین 
همتی نژاد به عنوان مدیر سابق خانه مطبوعات تقدیر شد.فخرالدین یوسف پور نیز از سوی اعضای هیئت مدیره خانه 
مطبوعات استان قم با کناره گیری محمد حسین همتی نژاد از این سمت به اتفاق آرا و با حفظ سمت رئیس هیئت 
مدیره به عنوان مدیر جدید این تشکل صنفی انتخاب شد.گفتنی است محمد حسین همتی نژاد ۲۰ ماه مسئولیت 

مدیر خانه مطبوعات استان قم را عهده دار بوده است.

همایون شجریان در کانادا کنسرت برگزارمی کند
همایون شجریان قرار است با همراهی گروه »سیاوش« شهریورماه در چهار شهر کشور کانادا کنسرت برگزار کند. 
همایون شجریان با همراهی گروهش »سیاوش« شهریورماه در چند شهر کانادا کنسرت می دهد. او این خبر رادر 
صفحه شخصی خود اعلام کرده است.به گفته همایون شجریان گروه »سیاوش« قرار است در شهرهای تورتنتو، 
مونترال، ونکوور و کالگار روی صحنه برود. این درحالی است که همایون شجریان تیر و مردادماه امسال به اتفاق 
اعضای ارکسترش کنسرت های »به رنگ صدا« در تالار بزرگ وزارت کشور روی صحنه رفته بود. لازم به ذکر است 

رهبری تورکنسرت کانادا به عهده آرش گوران است.

دستگیری 28 عضو گروه های شیطان پرستی 
پرستی خبر داد.حجت الاسلام  از دستگیری ۲۸ عضو گروه های شیطان  رئیس مرکز حفاظت قوه قضاییه 
والمسلمین عبداللهی در نشست شورای عالی قضایی از دستگیری ۲۸ نفر از اعضای یک مجموعه به ظاهر توریستی 
که دارای نماد های شیطان پرستی بودند و همزمان با شب تاسوعای امسال، در یکی از مناطق شمالی کشور مرتکب 
مسائل غیر اخلاقی نامشروع شدند خبر داد و گفت: پس از دستگیری این افراد، تعداد قابل توجهی بی سیم، کتب 
ضاله، لوح های فشرده مستهجن و حاوی مسائل تبلیغی و همچنین ادوات ساخت مشروبات الکلی کشف و ضبط 

شد.

الله کرم پست دانشگاهی گرفت 
عبدالحسین الله کرم، از سران گروه موسوم به انصار حزب الله، با حکم رئیس دانشگاه آزاد اسلامی تهران و تهران 
مرکزی، به عنوان "سرپرست گروه آموزشی اندیشه سیاسی و مسائل ایران" دانشکده علوم سیاسی منصوب شد. به 
گزارش تابناک، منبیان نوشت: این حکم در حالی صادر شده است که رئیس گروه بابد در فرآیند انتخابی و توسط 
اعضای هیئت علمی انتخاب شود ولی الله کرم بدون شرکت در انتخابات به این سمت رسیده و به همین دلیل حکم 

"سرپرستی" برای او صادر شده است.

تکذیب نرخ جرایم بدحجابی و کشف حجاب
مرکز اطلاع رسانی و ارتباطات معاونت فرهنگی و اجتماعی فراجا شایعات مطرح شده درباره نرخ جرایم بدحجابی 
که توسط یکی از رسانه ها منتشر شده بود را تکذیب کرد.. براساس اعلام مرکز اطلاع رسانی و ارتباطات معاونت 
فرهنگی و اجتماعی فراجا شایعات مطرح شده درباره نرخ جرایم بدحجابی و کشف حجاب که توسط یکی از رسانه ها 

منتشر شده بود، تکذیب شد.

سرپرست مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم  :

۵1 درصد مصدومان تصادفات موتورسیکلت سواران هستند
سرپرست مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: بر اساس آمار حوادث ترافیکی که از ابتدای 
امسال تاکنون رخ داده،  ۵۱ درصد مصدومان تصادفات جرحی در این استان مربوط به موتورسیکلت سواران 

می باشد. 
جلیل گودرزی فرد در گفت وگویی اظهارداشت : در این مدت هشت هزار و ۸۲۵ حادثه ترافیکی در سطح 

استان رخ داد که منجر به مصدومیت ۱۱ هزار و ۶۹۴ نفر شد.
وی اضافه کرد: تصادفات مرتبط با موتورسیکلت سواران چهار هزار و ۸۶۷ مورد بوده که ۵۵ درصد کل تصادفات 

را شامل می شود.
وی ادامه داد: در این مدت شش هزار و ۲۱ نفر در تصادفات مرتبط با موتورسیکلت مصدوم شده اند.

گودرزی فرد خاطرنشان کرد: این آمار مربوط به تصادفات جرحی می باشد و آمار تصادفات غیرجرحی در سطح 
استان که از ابتدای سال تاکنون رخ داده، بیشتر از این تعداد است.

وی در عین حال افزود: در برخی تصادفاتی که فرد به صورت سطحی مصدوم شده باشد، با اورژانس ۱۱۵ 
تماس گرفته نمی شود؛ به همین دلیل آمار مصدومان نیز بیش از این میزان تخمین زده می شود.

در حال حاضر ۲۳ پایگاه شهری، ۱۹ پایگاه جاده ای، یک پایگاه هوایی، ۶۱ دستگاه آمبولانس، ۲ دستگاه 
موتورلانس، یک دستگاه اتوبوس آمبولانس، یک فروند بالگرد و ۲۹۰ نیروی انسانی عملیاتی در استان قم فعال 

هستند.
 

مدیر نمایندگی ستاد دیه استان قم خبرداد:

رهایی چهار محکوم به قصاص نفس
 با رضایت اولیای دم

مدیر نمایندگی ستاد دیه استان قم گفت: چهار زندانی محکوم به قصاص نفس در قم با رضایت اولیای دم، با 
همت کمیته صلح و سازش ستاد دیه این استان از مرگ نجات یافتند.

رضا مرادی پور در گفت وگویی افزود: از زمان راه اندازی کمیته صلح و سازش ستاد دیه استان قم در سال ۹۷ 
تاکنون، ۴۸ محکوم به قصاص نفس در این استان با رضایت اولیای دم از مرگ نجات یافتند.

وی اضافه کرد: در سال ۹۷ تعداد ۹ فقره، سال ۹۸ تعداد ۷ فقره، سال ۹۹ تعداد ۱۷ فقره، سال ۱۴۰۰ تعداد 
۱۱ فقره و سال ۱۴۰۱ تعداد ۴ فقره رضایت گرفته شده است.

وی ادامه داد: کمیته صلح و سازش ستاد دیه متشکل از مدیر نمایندگی ستاد دیه قم، دادیار شعبه اول اجرای 
احکام دادسرای قم و مددکاری زندان می باشد.

به گفته مرادی پور،  پرونده زندانیان محکومی در این کمیته بررسی می شود و زندانیانی که از گذشته خود 
پشیمان شده و فاقد سابقه شرارت باشند و همچنین اخلاق و رفتار آن ها مورد تایید مسوولان زندان باشند، برای 

جلب رضایت از شاکی تلاش می شود.
وی خاطرنشان کرد: کمیته صلح و سازش در تلاش است از پرونده هایی که سالیان متوالی بلاتکلیف بوده 

نیز گره گشایی نماید.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم خبر داد؛

کرونا جان ۳ شهروند قمی دیگر را گرفت
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم گفت: طی شبانه روز گذشته ۳ نفر از شهروندان قمی بر اثر ابتلا به کرونا 

جان خود را از دست دادند و حال ۲۷ بیمار نیز وخیم است.
مهدی مصری ، در مورد آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان قم اظهار داشت: در ۲۴ ساعت منتهی به یکم 

شهریور ماه تعداد ۲۱ بیمار با علائم کرونا مثبت در قم پذیرش سرپایی شدند.
وی با بیان اینکه در این مدت ۵۸ بیمار جدید با علائم قطعی بیماری کرونا بستری شدند، عنوان کرد: طی 
شبانه روز گذشته ۳ فوتی ناشی از کرونا داشتیم و در مجموع تعداد ۹۵ بیمار مشکوک به کرونا بستری هستند و 

حال ۲۷ بیمار نیز وخیم است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه از تعداد ۱۲۶ تست انجام گرفته نتیجه ۳۸ تست مثبت اعلام 

شده است، افزود: تاکنون تعداد یک میلیون و ۹۲۲ هزار و ۶ دُز واکسن کرونا در استان قم تزریق شده است.

درجلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم مطرح شد؛

انتقاد معاون شهردارقم از نابسامانی 
سرویس های مدارس

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با تأکید بر وجود نابسامانی در وضعیت 
کنونی سرویس مدارس، از اجرای ناقص آیین نامه جابه جایی دانش آموزان انتقاد کرد.

به گزارش شهرنیوز، مسعود طبیبی در پنجاه و دومین جلسه رسمی و علنی شورای 
اسلامی شهر قم در سالن جلسات ساختمان شهید باکری، با اشاره به اخذ مجوز ردیف 
اعتباری با عنوان تعمیر، تجهیز و تکمیل ساختمان اداری منطقه یک شهرداری قم 
اظهار داشت: تا زمان آماده سازی ساختمان جدید آرتا در مجموعه آرتا، راه اندازی 
خط تاکسی عملیاتی خواهد شد. وی در ادامه تعیین تکلیف نرخ پیشنهادی خدمات 
گفت:  و  قرارداد  موردتوجه  را  قم  شهر  مدارس  دانش آموزان  حمل ونقل  به  مربوط 
آیین نامه سرویس مدارس در شهر قم به صورت ناقص اجرا می شود. معاون حمل ونقل 
و ترافیک شهرداری قم ابراز کرد: در شرایط کنونی ایمنی و سلامت دانش آموزان به 
خاطر عدم ساماندهی سرویس مدارس در دست برخی رانندگان فاقد صلاحیت و 
پرخطر قرارگرفته است. وی با بیان اینکه در سرویس مدارس برخی رانندگانی مشغول 
فعالیت بوده که دارای نمرات منفی بالایی هستند عنوان کرد: سبک رانندگی آن ها 
می تواند تبدیل به چالشی برای مدارس و خانواده ها شود. طبیبی در پایان تصریح 
کرد: با تصویب نرخ پایین ۲۵۰ هزارتومانی سرویس مدارس، عملًا فرصت شهرداری 

قم برای ساماندهی مشکلات نرخ پایین سرویس مدارس بار دیگر از دست می رود.
جابه جایی حجم قابل توجهی از دانش آموزان توسط افراد فاقد صلاحیت

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم  نیز دراین جلسه 
، تعیین تکلیف نرخ پیشنهادی خدمات مربوط به حمل ونقل دانش آموزان مدارس 
شهر قم را موردتوجه قرارداد و اظهار داشت: نرخ سرویس مدارس در قم از سال های 
گذشته همیشه پایین بوده است و این مسئله سبب مشکلاتی در سیستم حمل ونقل 
شهری شده است. علی نیک با انتقاد از عدم اجرای کامل آیین نامه سرویس مدارس، 
گفت: ۸۰ درصد دانش آموزان قمی توسط افراد فاقد صلاحیت ازنظر آیین نامه سرویس 
مدارس جابه جا می شوند و سهم تاکسیرانی قم از این محل ۲۰ درصد است. سرپرست 
سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم با تأکید بر اینکه طی دو سال 
گذشته سرویس مدارس عملًا تعطیل بوده است اضافه کرد: نرخ ۲۵۰ هزارتومانی 
سرویس مدارس به ازای هرماه، رقمی نیست که رانندگان تاکسی قم بتوانند از آن 
استقبال کنند. وی خاطرنشان کرد: در حالت جابه جایی دانش آموزان توسط رانندگان 
شخصی گاهی شاهد سوار کردن بیش از ۶ دانش آموز در خودروها هستیم که سبب 

مشکلات ایمنی و سلامت می شود.

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد:

تلاش چندوجهی برای تأمین ناوگان 
قطار شهری قم

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم بابیان اینکه دولت 
نسبت به تأمین اعتبار مترو و مونوریل قم اهتمام ویژه دارد، گفت: شهرداری و شورای 
شهر قم برای تأمین ناوگان قطار شهری در چند جبهه مختلف در حال رایزنی و مذاکره 
است. سید محمدحسین دهناد در پنجاه و دومین جلسه رسمی و علنی شورای 
اسلامی شهر قم در سالن جلسات ساختمان شهید باکری، اخذ مجوز در راستای بند 
۵ و ۲۵ مصوبات سفر رئیس جمهوری در خصوص مترو و مونوریل را موردتوجه قرارداد 
و گفت: مترو، مونوریل و فرودگاه سه پروژه کلانی بوده که دولت نسبت به تکمیل آن ها 
اهتمام دارد. وی با بیان اینکه متروی قم مراحل عمرانی خود را به پایان رسانده و برای 
بهره برداری منتظر تأمین ناوگان و قطار است ابراز کرد: برای این مورد نیز مذاکراتی 
توسط دولت با یک شرکت چینی در حال انجام است. رئیس کمیسیون عمران و 
حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم خاطرنشان کرد: ۲۶ رام قطار نیاز شهرداری قم 
برای راه اندازی فاز یک خط متروی قم است و به همین منظور قراردادی با یکی از 
شرکت های داخلی نیز برای تأمین سه رام قطار در حال پیگیری است. وی با تأکید 
بر اینکه همچنین برای تأمین واگن قطار شهری قم مذاکراتی با برخی کلان شهرهای 
دارای مترو نیز در حال انجام است، یادآور شد: برای تکمیل منوریل قم نیز در ۴ 
ایستگاه اصلی و ۴ ایستگاه عبوری از محل تهاتر نفت اهتمام جدی در دولت وجود 
دارد. دهناد با اشاره به تعیین تکلیف نرخ پیشنهادی خدمات مربوط به حمل ونقل 
دانش آموزان مدارس شهر قم، اضافه کرد: بر اساس این مصوبه خودروهای سمند 
و پژو با شرط جابه جایی ۴ دانش آموز، ۲۵۰ هزار تومان در نظر گرفته شده است. وی 
همچنین اظهار داشت: قبل از دوران شیوع کرونا بیش از ۳ هزار تاکسی درون شهری 

برای ۲۵۰ هزار نفر از دانش آموزان شهر قم خدمت رسانی می کردند.
 

عضو شورای اسلامی شهر قم خواستارشد: 

ارائه برنامه زمان بندی برای تملکات 
بلوار جمهوری و فاز ۵ عمار یاسر

عضو شورای اسلامی شهر قم گفت: با تصویب بودجه ۴۵ میلیارد تومانی جهت تملک 
پلاک های باقی مانده پروژه دو سطحه جمهوری اسلامی باید زمان بندی مشخصی 
از آزادسازی عرصه های باقی مانده جهت تسریع در عملیات اجرایی مشخص گردد. 
معصومه آمره در پنجاه و دومین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم در سالن 
جلسات ساختمان شهید باکری، اخذ مجوز ردیف اعتباری با موضوع ادامه تملک بلوار 
جمهوری اسلامی را مورد توجه قرار داد و گفت: برای ادامه تملکات این پروژه باید ۴۵ 
میلیارد تومان موردنیاز تأمین و برای تکمیل این طرح شاخص عمرانی وارد مدار اجرا شود. 
عضو شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: علاوه بر افزایش ردیف بودجه این پروژه، لازم 
است تا زمان بندی تملک پلاک های باقی مانده، آخرین وضعیت پروژه بلوار جمهوری 
اسلامی و فاز ۵ عمار یاسر نیز به صورت مرتب به روزرسانی و در اختیار شهروندان قرار 
بگیرد. رئیس کمیته توزیع عادلانه خدمات و امکانات شورای اسلامی شهر قم، اضافه 
کرد: برخی از پلاک های این پروژه با گذشت ۵ سال از آغاز عملیات عمرانی تملک نشده 
که این معضل علاوه ایجاد مشکل در بهبود وضعیت حوزه حمل ونقل و ترافیک سبب 

افزایش هزینه های عمومی نیز در آزادسازی پلاک ها شده است.
 

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم مطرحر کرد:

برنامه مدون مدیریت شهری برای
 رفع مشکل آب گرفتگی معابر

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم گفت: شورای شهر و 
شهرداری قم در قالب طرح های عمرانی، برنامه مدونی را برای کاهش و رفع معضل 

آب گرفتگی در معابر شهری را دنبال می کند.
شورای  علنی  و  رسمی  جلسه  دومین  و  پنجاه  در  ثابت  سبحانی  مجتبی  سید 
اسلامی شهر قم در سالن جلسات ساختمان شهید باکری، طی سخنانی اخذ مجوز 
به روزرسانی مبلغ خسارت وارد آب گرفتگی به یکی از شهروندان به میزان ۶۰ میلیون 
تومان را مورداشاره قرارداد و گفت: پرداخت این میزان پول به این شهروند خسارت دیده 
بعد از چند سال، اجحاف در حق وی است و باید رویه شهرداری در پرداخت این قبیل 
از خسارت ها واقعی سازی شود. وی در ادامه مشکل آب گرفتگی های معابر شهری را 
موردتوجه قرارداد و گفت: مشکلات عمده آب گرفتگی در معابر قم به صورت مستمر در 
حال بررسی و پایش است.  رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم 
اظهار داشت: برای رفع معضل آب گرفتگی و همچنین شناسایی و اجرای طرح های 

اصلاحی، اقدامات مستمری توسط مجموعه مدیریت شهری در حال انجام است.

مدیر منطقه یک شهرداری قم خبرداد:

جابه جایی ساختمان منطقه یک 
شهرداری قم

مدیر منطقه یک شهرداری قم با اشاره به جابه جایی ساختمان کنونی این منطقه گفت: 
برای سهولت در دسترسی شهروندان، خط تاکسی از خیابان شهید بیگدلی به ساختمان 
آرتا در دست طراحی است. مجید محمدرضاخانی در پنجاه و دومین جلسه رسمی 
و علنی شورای اسلامی شهر قم در سالن جلسات ساختمان شهید باکری، با اشاره به 
اخذ مجوز ردیف اعتباری با عنوان تعمیر، تجهیز و تکمیل ساختمان اداری جدید منطقه 
یک شهرداری قم، تصریح کرد: ساختمان کنونی منطقه یک کاملًا فرسوده و مشکلات 
زیادی درزمینه پارکینگ و فضای اداری به وجود آورده است. مدیر منطقه دو شهرداری 
قم با بیان اینکه ساختمان جدید منطقه در مجموعه آرتا به خاطر وجود فضای پارکینگ 
و سایر ملزومات اداری شرایط بهتری دارد، برای دسترسی با سهولت بیشتر شهروندان به 

ساختمان جدید نیز دسترسی تاکسی از خیابان شهید بیگدلی در دست بررسی است.

 مدیرکل بیمه سلامت استان قم گفت: ۶۴ هزار نفر از شهروندان این استان که در 
طرح دهک بندی وزارت تعاون جزو دهک یک تا سه هستند، به صورت رایگان تحت 

پوشش بیمه سلامت قرار گرفتند. 
محمدرضا فخاریان قمی در گفت وگویی با بیان این که بیمه رایگان دهک های یک 
تا سه در این دولت انجام شد، اظهارداشت: دهک چهار ۱۰ درصد، دهک ۵ و ۶، ۲۵ 
درصد، دهک ۷ و ۸، ۵۰ درصد و دهک ۹ و ۱۰، ۱۰۰ درصد حق بیمه را باید پرداخت 
کنند تا تحت پوشش صندوق سلامت همگانی قرار گیرند. وی با بیان این که حق بیمه 
سالانه امسال حدود یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان است، اضافه کرد: دهک ۱ تا ۶ با 

پرداخت ۵۰ درصد حق بیمه می توانند تحت پوشش صندوق بیمه ایرانیان قرار گیرند.
وی به تفاوت صندوق بیمه ایرانیان با صندوق سلامت همگانی اشاره و بیان کرد: 

در صندوق سلامت همگانی به دلیل استفاده از یارانه دولتی، خدمات درمانی باید از 
طریق پزشک خانواده و نظام ارجاع دریافت شود، ولی در صندوق بیمه ایرانیان لزومی 
به رعایت نظام ارجاع نیست. فخاریان قمی ادامه داد: در حال حاضر کسانی که برای 
بیمه سلامت مراجعه کنند سه ماه نخست بدون آزمون وسع بیمه می شوند و پس از سه 

ماه در دهک بندی مختلف قرار می گیرند و بر اساس آن باید حق بیمه پرداخت کنند.
وی افزود: افرادی که رایگان بیمه می شوند علاوه بر مراکز درمانی بخش دولتی، به 

مراکز درمانی بخش خصوصی نیز می توانند مراجعه کنند.
به گفته وی، مادران باردار تا پایان شیردهی و فرزندشان نیز تا پنج سال می توانند 

به صورت رایگان تحت پوشش بیمه سلامت قرار گیرند.
بیمه سلامت قم با ۶۲۵ مرکز درمانی طرف قرارداد است.

مدیرکل بیمه سلامت استان قم:
۶4 هزار نفر به صورت رایگان تحت پوشش بیمه سلامت قرار گرفتند

خردادماه  تا  گذشته  سال  تیرماه  از  گفت:  قم  استان  دادگستری  کل  رییس 
سال جاری تعداد ۱۳۹ هزار و ۱۶۴ فقره پرونده به همت شوراهای حل اختلاف 

استان با سازش مختومه شد. 
قم،   دادگستری  عمومی  روابط  از  نقل  به  ایرنا  دوشنبه  روز  گزارش  به 
حجت الاسلام والمسلمین علی مظفری در تشریح اقدامات دادگستری و شوراهای 
حل اختلاف استان قم در راستای ایجاد صلح و سازش در پرونده ها، بر لزوم تلاش 
برای حل اختلافات مردم پیش از تشکیل پرونده در محاکم حقوقی و قضایی تاکید 

کرد.
حوادث  پرونده های  اختلاف  حل  ویژه  شعبه  تعدادی  استقرار  به  اشاره  با  وی 
رانندگی در استان قم، اضافه کرد: این شعبه ها پرونده های تصادف ها را پس از 
تعیین میزان صدمات جسمی از سوی پزشکی قانونی با صدور گزارش اصلاحی به 

شرکت های بیمه ای برای پرداخت دیه به مصدومان ارسال می کنند.
به  رسیدگی  ویژه  شعب  استان  شهرستان های  اکثر  در  این که  به  اشاره  با  وی 
پرونده های تصادف وجود دارد، ادامه داد: این شعب، پرونده ها را پس از تعیین 
میزان صدمات جسمی از سوی پزشکی قانونی بدون صدور رای دادگاه مستقیما به 
شرکت های بیمه ای برای پرداخت دیه بر اساس نظر پزشکی قانونی ارسال می کنند.
مظفری در ادامه با بیان این که با پرداخت دیه و گذشت شاکی خصوصی پرونده 
بازه  افزود: در  تصادفاتی که جنبه عمومی ندارد طبق قانون مختومه می شود، 
زمانی کمتر از یک سال تعداد ۲۵ هزار و ۵۳۰ مورد پرونده تصادف با صدور گزارش 

اصلاحی و ارسال آن به شرکت های بیمه مختومه شد.
وی ادامه داد: این در حالی است که در گذشته باید ابتدا پرونده تصادف در محاکم 
قضایی تشکیل و رای صادر می شد تا پس از آن مصدوم موفق به دریافت دیه شود 

که این زمان بر بود.
وی همچنین از تلاش قضات و اعضای شوراهای حل اختلاف استان در راستای 
کاهش ورودی پرونده ها به محاکم دادگستری قم و حل وفصل اختلافات مردم تقدیر 

و تشکر کرد.

رییس کل دادگستری استان قم  خبرداد:

مختومه شدن 139 هزار پرونده شوراهای حل اختلاف با سازش 

ضبط تصاویر گربه وحشی در پلنگ دره قم

عکس:احمد بحری، محیط بان قمی

گفت:  قم  استان  اربعین  مردمی  قرارگاه  مسئول 
ساختار  در  نفر   ۱۱۴ حسینی)ع(  اربعین  ایام  در 
تشکیلاتی قرارگاه و نیز چهار هزار و ۵۰۰ خادم در شهر 

قم در این قرارگاه به زایران خدمت می کنند. 
مهدی قربانی کرم عصر دوشنبه در نشست خبری 
این ستاد در سالن جلسات مسجد مقدس جمکران، 
با بیان اینکه هزینه های قرارگاه از سوی مردم و افراد 
نیکوکار تامین می شود، افزود: در سال جاری تلاش 
کرده ایم تا قشرهای گوناگون مردم در خدمات رسانی 
مطهر  حرم  همچنین  و  حسین)ع(  امام  زائران  به 
مشارکت  ایام  این  در  معصومه)س(  فاطمه  حضرت 

داشته باشند.
وی با اشاره به حضور تعداد زیاد موکب ها از قم در 
عراق در ایام اربعین گفت: با توجه به اینکه قم؛ شهر 
عش آل محمد)ص( و خاستگاه انقلاب اسلامی است 
و نیز در مسیر مواصلاتی استان های مختلف کشور 
قرار دارد؛ شاهد حضور تعداد بیشتری از زائران اربعین 

در قم خواهیم بود.
زائران  تمرکز اسکان  و  اینکه محور  بر  تاکید  با  وی 
بیان  است،  جمکران  مقدس  مسجد  در  اربعین 
کرد: در صورت نیاز؛ از مصلای قدس، بقاع متبرک 

امامزادگان)ع(، مساجد، حسینیه ها و تکیه ها نیز در 
این زمینه استفاده می کنیم.

قربانی با بیان اینکه از پنجم تا ۳۰ ماه صفر )مصادف 
با ۱۱ شهریور تا پنجم مهر امسال( توسط این قرارگاه 
افزود:  ارایه می شود،  زائران در شهر قم خدمات  به 
پیش بینی می کنیم که در این ایام ۵۰۰ تا ۶۰۰ هزار 
زائر اربعین در شهر قم حضور یابند. وی از شهر قم به 
عنوان »عمود اول در پیاده روی اربعین حسینی)ع(« 
نام برد و اظهار داشت: از همکاری دولت، استانداری 
قم، سپاه، بسیج و سایر نهادها با این قرارگاه تقدیر و 
می  نیکوکار  افراد  کرد:  اعلام  وی  کنیم.  می  تشکر 
کارت  شماره  به  را  خود  نقدی  های  کمک  توانند 
نام  به  رسالت  بانک   ۵۰۴۱۷۲۱۱۱۲۴۳۴۰۰۷
قرارگاه مردمی اربعین استان قم واریز و برای کسب 
بلوار  قم،  در  قرارگاه  این  دفتر  به  بیشتر  اطلاعات 
محمدامین)ص(، کوچه شماره سه و یا پایگاه اطلاع 
http://hikarbala. اینترنتی  نشانی  به  آن  رسانی 

ir مراجعه کنند. قربانی ادامه داد: کانکس هایی در 
ورودی شهر قم، به منظور ثبت نام و راهنمایی زائران 
اربعین حسینی)ع( در نظر گرفته شده است که در بدو 
ورود از آن ها ثبت نام به عمل می آید و به محل اسکان 

راهنمایی می شوند.
مسئول قرارگاه مردمی اربعین استان قم خاطرنشان 
کرد: از زائران ایرانی ۲۴ ساعت و زائران غیرایرانی به 

مدت سه روز اسکان و پذیرایی انجام می شود.
ظهور،  همچون  فرهنگی  های  غرفه  تشکیل  وی 
خدمات  ارایه  همچنین  و  اربعین  و  کتاب  شهدا، 
بهداشتی و درمانی را از دیگر خدمات این قرارگاه در 
ایام اربعین به زائران حضرت سیدالشهدا )ع( برشمرد.  
وی در بخش دیگر سخنان خود، با اشاره به راه اندازی 
این قرارگاه از سال ۱۳۹۵ در شهر قم توسط تعدادی 
از طلاب و بسیجیان جهادی گفت: در این سال به 
مدت ۱۷ روز، حدود ۶۷ هزار زائر در مصلای قدس 
قم اسکان داده شدند. قربانی با بیان اینکه بیشترین 
خدمات در این سال ها به زائران غیرایرانی داده شده 
است، افزود: به ترتیب در سال های ۱۳۹۶ تا ۱۳۹۸ 
در این مکان به ۷۲ هزار، ۱۲۱ هزار و ۱۵۲ هزار زائر 
خدمات از جمله اسکان ارایه شد.  وی ادامه داد: سال 
های ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ به خاطر شرایط کرونایی کشور، 
این قرارگاه به مناسبت اربعین حسینی)ع( برپا نشد، 
ولی در زمینه خدمات رسانی به مردم در ایام شیوع 

ویروس کرونا فعالیت هایی انجام شد.

 رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: به مناسبت هفته دولت امسال، ۶ طرح این 
دانشگاه با اعتباری بالغ بر ۱۱۵ میلیارد ریال به بهره برداری خواهد رسید. 

مهدی مصری روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگاران با اشاره به پروژه های قابل افتتاح 
دانشگاه علوم پزشکی قم در هفته دولت، افزود: خانه بهداشت روستای اسلام آباد 
قنوات که ساخت آن از سال ۱۳۹۶ آغاز شده بود، با ۱۵۴ متر زیربنا و اعتباری بالغ  بر 

۶۰۰ میلیون تومان در هفته دولت افتتاح می شود.

وی اضافه کرد: پایگاه بهداشت بصیرت در پردیسان نیز که از سال ۱۳۹۸ مراحل 
ساخت آن آغاز شده بود، با ۵۴۰ متر زیربنا و ۶ میلیارد تومان اعتبار پروژه دیگر قابل 

افتتاح در هفته دولت است.
وی گفت: احداث سالن آمفی تئاتر و فضای آموزشی بیمارستان فرقانی قم نیز 
که مراحل اجرایی آن از سال ۱۳۹۸ در ۲۵۰ مترمربع زیربنا آغاز شد، با اعتبار یک 

میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان مورد بهره برداری قرار خواهد گرفت.

مسئول قرارگاه مردمی اربعین استان قم:

4۵۰۰ خادم اربعینی به زائران شهر قم خدمات رسانی می کنند

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:
۶ طرح بهداشتی و درمانی در هفته دولت افتتاح می شود

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: این 
استان به دلیل داشتن دامداران و مرغداران توانمند در 
زمینه پرورش دام و طیور که با استفاده از روش های 
هستند،  خود  فعالیت  توسعه  دنبال  به  صنعتی 
محصولات  سطح  افزایش  برای  زیادی  ظرفیت های 
غذایی دارد و اجرایی کردن این راهبرد در دستور کار 

سازمان جهاد کشاورزی قم است. 
محمد رضا حاجی رضادر گفت وگویی اظهارداشت 
: در همین رابطه با اجرای سیاست های حمایتی و 
تسهیل امور برای سرمایه گذاران علاقه مند به فعالیت 
در عرصه تولید محصولات غذایی، تعداد واحدهای 

صنایع تبدیلی و غذایی در استان قم در آینده نزدیک 
افرایش قابل توجهی خواهد یافت.

وی در ادامه با اشاره به مزایای اجرای این راهبرد 
در استان قم، افزود: افزایش سطح تولید محصولات 
غذایی در قم علاوه بر این که به پایداری هرچه بیشتر 
امنیت غذایی استان و افزایش رضایتمندی مردم در 
برای  نیز  زمینه می انجامد، درآمدزایی مناسبی  این 
بهره برداران فعال در بخش کشاورزی استان به دنبال 

دارد.
حاجی رضا همچنین با اشاره به اهمیت ارتقا سطح 
سلامت محصولات کشاورزی در استان، تاکید کرد: در 

کنار افزایش سطح کمی محصولات غذایی در استان، 
کیفیت این محصولات نیز در کانون توجه کارشناسان 
قرار خواهد داشت و ما با تشکیل کمیته غذای سالم در 
سازمان جهاد کشاورزی قم، این مساله را به جد دنبال 

خواهیم کرد.
تولید  ارتقا ظرفیت  با  بیان داشت: همچنین  وی 
محصولات غذایی در استان قم علاوه بر پاسخگویی 
به نیاز بازار داخلی و نیز فراهم آمدن امکان صادرات 
محصولات مازاد، ظرفیت اشتغال در بخش های مرتبط 
با حوزه کشاورزی به عنوان یکی از مهمترین محورهای 

توسعه اقتصادی، افزایش پیدا می کند.

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم :

واحدهای صنایع تبدیلی و غذایی در استان قم افزایش می یابد


